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Rexeitamento da iniciativa 
 
ı 2638 (12/MOC-000001) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia 
Sobre o modelo das políticas en materia de dependencia (Moción consecuencia da Interpelación 
nº 814, publicada no BOPG 10, do 12.04.2024, e debatida na sesión plenaria dos días 23 e 24 de 
abril de 2024)                                                                                                                                          11177 
 
ı 2651 (12/MOC-000003) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o desenvolvemento industrial e o seu impacto ambiental (Moción consecuencia da Interpe-
lación nº 566, publicada no BOPG nº 10, do 12.04.2024, e debatida en sesión plenaria o 23.04.2024) 
                                                                                                                                                                  11177 
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ı 825 (12/PNP-000075) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a demanda dirixida ao Goberno galego co obxecto de que rexeite a parálise na renovación 
do Consello Xeral do Poder Xudicial e lles traslade aos grupos políticos representados nas Cortes a 
obriga de cumprimento da Constitución                                                                                           11177 
 
ı 1618 (12/PNP-000179) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e sete deputados/as máis 
Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe trasladar ao Goberno de España respecto da dota-
ción da nosa comunidade de trens Avril e da extensión da alta velocidade ferroviaria ao resto de ci-
dades galegas                                                                                                                                         11178 
 
ı 2453 (12/PNP-000287) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pazos Couñago, José Alberto e oito deputados/as máis 
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Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe trasladar ao Goberno central co fin de que efectúe 
o traspaso inmediato dos medios materiais e persoais para xestionar a costa                         11178 
 
Aprobación con modificacións 
 
ı 1086 (12/PNP-000100) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e dous deputados/as máis 
Sobre as demandas dirixidas ao Goberno galego co fin de mellorar en Galicia as taxas de incorpo-
ración da muller ao traballo e en condicións de calidade                                                               11178 
 
ı 2541 (12/PNP-000298) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e dous deputados/as máis 
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia e as demandas que debe trasladar ao Go-
berno central en relación coa titularidade e coa modificación do actual sistema de explotación e 
xestión da autoestrada AP-9                                                                                                                11179 
 
Rexeitamento da iniciativa 
 
ı 864 (12/PNP-000078) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e catro deputados/as máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da destitución do actual director xeral da CRTVG e a pro-
posta de resolución que se presenta co obxecto de impulsar a renovación da devandita dirección 
xeral                                                                                                                                                 11180 
 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia 
 
Admisión a trámite, traslado á Xunta de Portavoces e publicación 
 
ı 4318 (12/POPX-000005) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre a perspectiva que ten o Goberno galego do papel que Galicia debe representar en Europa 
                                                                                                                                                                  11191 
ı 4325 (12/POPX-000006) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pontón Mondelo, Ana Belén 
Sobre as razóns do Goberno galego para admitir a colocación no corazón de Galicia dunha ma-
croinstalación de produción de celulosa                                                                                            11192 
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1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite vía urxencia (Art. 98) 
 
ı 4105 (12/POC-000600) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pomar Tojo, Carmen María e 5 máis 
Sobre o balance e as previsións de cara ao futuro respecto da plataforma dixital AGalega, posta en 
marcha hai case medio ano pola CRTVG                                                                                           11193 
 
ı 4201 (12/POC-000612) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 4 máis 
Sobre o grao de cumprimento da empresa concesionaria do servizo de helicópteros de emerxencias 
extrahospitalarias do 061 en canto ás prestacións establecidas no contrato                             11196 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 3676 (12/POC-000554) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as condicións en que realiza a súa actividade a empresa Betanzos HB, as eventuais denuncias 
recibidas polo Goberno galego debido a prexuízos derivados daquela e o control aplicado sobre a 
empresa no aspecto ambiental e de salubridade                                                                            11200 
 
ı 3680 (12/POC-000555) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a situación xerada no CPI de Atios, en Valdoviño, en relación coa cobertura da demanda de 
matriculación e as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para lles dar solución ás familias 
excluídas                                                                                                                                                  11204 
 
ı 3685 (12/POC-000556) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a situación da atención pediátrica nos centros de saúde de Pazos de Borbén e de Fornelos 
de Montes, a valoración que fai a Xunta de Galicia destas circunstancias e as súas previsións res-
pecto dun incremento de facultativos nestes centros                                                                     11207 
 
ı 3693 (12/POC-000557) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego ante as accións de promoción do uso oficial da lingua galega 
na Unión Europea e a súa valoración no que atinxe aos avances producidos nesta materia no Con-
greso dos Deputados                                                                                                                            11210 
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ı 3706 (12/POC-000558) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre a garantía da transparencia e do control económico das entidades instrumentais da Xunta 
de Galicia, así como sobre o cumprimento das recomendacións recollidas nos informes de fiscali-
zación do Consello de Contas, especialmente as que apuntan ás sociedades Meisa, Sotavento e Im-
pulsa Galicia                                                                                                                                            11214 
 
ı 3715 (12/POC-000559) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre a eficacia e eficiencia da xestión orzamentaria do Goberno galego, o cumprimento das reco-
mendacións do Consello de Contas recollidas nos seus últimos informes sobre a Conta Xeral e o 
impulso do novo plan de contabilidade de Galicia                                                                           11218 
 
ı 3721 (12/POC-000560) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación da estrada AC-542 en Infesta, Betanzos, en materia de seguridade viaria e as pre-
visións que ten a Xunta de Galicia ante a demanda dun proxecto de obras de reforma          11223 
 
ı 3729 (12/POC-000561) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e 3 máis 
Sobre a calidade das augas no encoro de Portodemouros, o risco que pode supor neste aspecto a 
actividade da empresa Altri e as medidas que tomou a Xunta de Galicia, así como as que prevé apli-
car en diante, para a rexeneración do río Ulla                                                                                  11226 
 
ı 3734 (12/POC-000562) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre o balance das axudas aos centros de investigación do Sistema universitario galego que aca-
daron a categoría de excelencia científica                                                                                         11229 
 
ı 3739 (12/POC-000563) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre o traballo preventivo e de inspección levado a cabo pola Xunta de Galicia en materia de se-
guridade industrial, as previsións para 2024 e o grao de desenvolvemento dos instrumentos de 
control que ten a Administración autonómica neste eido, así como sobre a existencia do Consello 
Galego de Seguridade Industrial                                                                                                         11231 
 
ı 3787 (12/POC-000564) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 

XII lexislatura. Número 28. 22 de maio de 2024 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

11169

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que atinxe ao protocolo de substitucións nos cen-
tros educativos das docentes e dos docentes que están en situación de baixa laboral ou gozando 
de permisos                                                                                                                                            11235 
 
ı 3793 (12/POC-000565) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no referido á elaboración dun proxecto de reformas, 
cunha fase previa de participación cidadá, na estrada PO-403 ao seu paso pola parroquia de Mo-
reira, en Ponteareas                                                                                                                               11238 
 
ı 3829 (12/POC-000566) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a situación do mercado da vivenda en Pontevedra e as previsións que ten a Xunta de Galicia 
respecto do ofrecemento de solo municipal por parte do Concello para a construción de vivendas 
de promoción pública                                                                                                                           11242 
 
ı 3834 (12/POC-000567) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o nivel de prioridade que lle dá o Goberno galego á construción da circunvalación de Carballo, 
o estado de desenvolvemento do proxecto e as medidas que ten previstas para axilizar a súa pri-
meira fase                                                                                                                                                11245 
 
ı 3842 (12/POC-000568) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre os efectos que pode producir nas prestacións sanitarias da área de Ourense a concen-
tración dos concertos coa sanidade privada en só dúas empresas, as medidas que pensa adop-
tar o Goberno galego fronte a posibles actuacións oligopólicas e o control da eficiencia 
orzamentaria                                                                                                                                11249 
 
ı 3850 (12/POC-000569) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a promoción dun tecido asociativo xuvenil forte en Galicia, o funcionamento do Consello 
Asesor e Consultivo de Xuventude de Galicia e a execución de medidas dirixidas a favorecer un ocio 
xuvenil creativo, lúdico e saudable                                                                                                     11253 
 
ı 3860 (12/POC-000570) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a valoración que fan as organizacións LGBT verbo da situación que viven os membros destes 
colectivos no ensino galego, as avaliacións realizadas polo Goberno galego nesta materia e os re-
cursos con que contan os centros para combater a LGBTfobia                                                     11255 
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ı 3865 (12/POC-000571) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o traballo que está a abordar o Goberno galego co obxectivo de avanzar na transformación 
dixital dentro das aulas                                                                                                                         11258 
 
ı 3868 (12/POC-000572) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a oferta de prazas de ingreso no CEIP Os Casais, do concello de Fene, as razóns de que non 
se acepten todas as solicitudes antes da publicación das listas definitivas e as medidas previstas 
pola Xunta de Galicia para resolver estes desaxustes                                                                     11261 
 
ı 3873 (12/POC-000573) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre os niveis de sinistralidade laboral en Galicia, os expedientes sancionadores por infraccións 
nesta materia pechados nos anos 2021, 2022 e 2023, así como sobre a eficacia da inspección de 
traballo e os medios do Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia                              11265 
 
ı 3878 (12/POC-000574) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación do tramo da estrada PO-313 no concello de Moaña no relativo á seguridade viaria, 
así como sobre as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para mellorar a seguridade e a 
mobilidade de peóns e vehículos tanto neste caso como, en xeral, nas estradas integradas nos es-
pazos urbanos                                                                                                                                        11268 
 
ı 3882 (12/POC-000575) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación dos comedores dos centros escolares de Moaña no que concirne á calidade dos 
menús subministrados e á xestión do servizo pola empresa contratada, así como sobre a posibili-
dade de adaptar a cociña e as instalacións do colexio de Reibón pensando nunha xestión directa 
                                                                                                                                                                  11271 
ı 3888 (12/POC-000576) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre as previsións do Goberno galego verbo da reactivación e o fortalecemento do Centro de In-
vestigacións Forestais de Lourizán, o departamento do organigrama autonómico que asumirá as 
competencias sobre este centro e a ampliación das súas liñas de traballo considerando o actual 
contexto de cambio climático                                                                                                              11275 
 
ı 3897 (12/POC-000577) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
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Sobre as perspectivas que ten o Goberno galego para esta lexislatura respecto das reformas, no 
aspecto cualitativo e cuantitativo, da planta local, o estado dos estudos encargados nesta materia 
e o eventual impulso de entidades supramunicipais                                                                       11278 
 
ı 3910 (12/POC-000578) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a situación material das instalacións e a dotación profesional do Centro de Saúde de Santa 
Comba, a asunción da súa titularidade por parte do Sergas e a adecuación dos espazos aos requi-
rimentos da asistencia sanitaria que alí se presta                                                                           11283 
 
ı 3915 (12/POC-000579) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación cos prazos, cos orzamentos e coa parti-
cipación da comunidade local na anunciada construción dunha senda peonil na PO-352 entre Cam-
posancos e A Guarda                                                                                                                             11287 
 
ı 3921 (12/POC-000580) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a maneira en que se está a prestar o servizo de comedor no CRA Nosa Señora do Faro, do 
concello de Ponteceso, as solucións que ofrece a Xunta de Galicia e a inspección do estado do patio 
deste centro para certificar ou non a súa idoneidade                                                                     11290 
 
ı 3931 (12/POC-000581) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a escaseza de persoas tituladas na nosa comunidade na rama profesional da automoción, 
particularmente na Costa da Morte, e as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para ampliar 
a capacidade do IES Eduardo Pondal, do concello de Ponteceso, co fin de ofrecer máis prazas neste 
ciclo da Formación Profesional                                                                                                            11293 
 
ı 3933 (12/POC-000582) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Taibo Corsanego, Iria 
Sobre o traslado dos murais de Urbano Lugrís da rúa Olmos da Coruña logo da súa declaración 
como ben de interese cultural, as razóns de non optar a Xunta de Galicia por restauralos e mantelos 
no seu lugar de creación e os informes que avalan esta decisión                                                11296 
 
ı 3939 (12/POC-000583) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o estado en que está a tramitación do proxecto de saneamento da parroquia de Lubre, en 
Bergondo, a relación que mantén a Xunta de Galicia co Concello para axilizar a súa execución e a 
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consideración da realización dun tanque de tormentas no polígono desta localidade para a preven-
ción de inundacións                                                                                                                               11299 

 
ı 3944 (12/POC-000584) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto do proxecto piloto encargado a Tragsa para 
determinar o grao de contaminación por lindano no concello do Porriño e as consecuentes medidas 
de reversión que requiran as augas e os solos afectados                                                              11302 
 
ı 3949 (12/POC-000585) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre as ferramentas con que conta o Goberno galego para a recollida e sistematización de datos 
sobre a actividade turística en Galicia, o modelo turístico actual e a planificación da política nesta 
materia, así como sobre as razóns da anulación do concurso para o desenvolvemento dun obser-
vatorio de sustentabilidade turística                                                                                                  11304 
 
ı 3955 (12/POC-000586) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a decisión do Concello de Ourense de trasladar o Centro de Información Municipal á Muller 
a un edificio compartido con outros usos e as accións que pensa levar adiante o Goberno galego 
co obxecto de que as potenciais usuarias poidan recuperar as garantías de privacidade e seguri-
dade                                                                                                                                                          11309 
 
ı 3963 (12/POC-000587) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e 2 máis 
Sobre as diferenzas do prezo das parcelas dos polígonos empresariais de Taboada e Monterroso, 
a situación en que están as infraestruturas de auga, electricidade e urbanización no caso de Ta-
boada e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para pórlles solución a estes problemas 
                                                                                                                                                                  11313 
ı 3970 (12/POC-000588) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre a seguridade viaria e a capacidade actual da estrada AC-418 entre Buño e Carballo, as valo-
racións que fai a Xunta de Galicia verbo da importancia desta vía para o desenvolvemento econó-
mico da comarca e os seus plans de mellora                                                                                    11316 
 
ı 3978 (12/POC-000589) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre as razóns e consecuencias da situación en que se atopa a unidade de partos do Complexo 
Hospitalario Universitario de Ourense e as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para ace-
lerar as obras que están en marcha nas súas instalacións                                                             11318 

XII lexislatura. Número 28. 22 de maio de 2024 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

11173

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


ı 3986 (12/POC-000590) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
Sobre as razóns do cambio de idioma na nomenclatura da indicación xeográfica protexida Vaca e 
Boi de Galicia, que pasa a ser Vaca y Buey de Galicia                                                                      11322 
 
ı 4024 (12/POC-000591) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a valoración de determinados contidos do programa de TVG Land Rober Tunai Show emitidos 
o 9 de maio deste ano e as eventuais decisións tomadas pola dirección da Corporación Radio e Te-
levisión de Galicia ante unha posible vulneración da intimidade dunha muller que formaba parte 
do público                                                                                                                                                11326 
 
ı 4031 (12/POC-000592) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre o traballo desenvolvido polo Goberno galego para materializar as recomendacións do Par-
lamento de Galicia relativas á elaboración de plans de ordenación dos recursos forestais e as valo-
racións sobre a importancia desta planificación para o desenvolvemento do sector da madeira e a 
protección contra os lumes                                                                                                                  11329 
 
ı 4039 (12/POC-000593) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da decisión de reparar as instalacións do porto 
de Santa Cruz, en Oleiros, e os seus contactos coa corporación local e co Goberno central para levar 
adiante as obras, así como sobre o estudo da posibilidade da súa cesión ao Concello de Oleiros 
                                                                                                                                                                  11331 
ı 4044 (12/POC-000594) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as razóns de que o Centro de Saúde de Ribadeo non teña cuberta de forma permanente a 
praza de pediatra e as previsións da Xunta de Galicia respecto disto                                          11334 
 
ı 4050 (12/POC-000595) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as medidas que prevé consensuar e impulsar o Goberno galego ao abeiro do Plan xeral de 
normalización da lingua galega                                                                                                           11337 
 
ı 4059 (12/POC-000596) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 4 máis 
Sobre as directrices, o material comprometido e un apoio orzamentario específico para os institutos 
de ensinanza secundaria de Poio, Pintor Colmeiro (Silleda), Terra de Turonio (Gondomar) e Porto 
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do Son, que imparten o ciclo medio de Formación Profesional de Guía no medio natural e de tempo 
libre                                                                                                                                                           11340 
 
ı 4067 (12/POC-000597) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 4 máis 
Sobre o investimento realizado polo Goberno galego no grupo atuneiro Atunlo nos últimos quince 
anos e as medidas que prevé desenvolver, no contexto marcado pola crise desta empresa, para 
garantir o emprego e a actividade no sector mar-industria                                                           11343 
 
ı 4079 (12/POC-000598) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as ameazas á subsistencia do cabalo de monte e do seu medio, as opinións sobre a necesi-
dade de desenvolver políticas para a súa protección e a postura da Xunta de Galicia ante a posibi-
lidade de declarar a Rapa das Bestas como ben de interese cultural inmaterial                       11347 
 
ı 4086 (12/POC-000599) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a información da que dispón a Xunta de Galicia verbo dos episodios e das causas da prolife-
ración excesiva de moscas nuns vinte concellos galegos e as medidas e a coordinación que esta-
blecerá coa Pegamp para lle facer fronte a este problema                                                            11357 
 
ı 4110 (12/POC-000601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Abalde Alonso, Julio Ernesto 
Sobre os criterios que ten a Xunta de Galicia na súa política de apoio a festivais e eventos culturais 
e as súas previsións nesta materia de cara aos vindeiros xacobeos                                            11360 
 
ı 4114 (12/POC-000603) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 7 máis 
Sobre o traballo que veñen desenvolvendo os auxiliares de conversa nos centros educativos galegos 
no marco da Estratexia galega de linguas estranxeiras, Edulingüe 2030                                     11362 
 
ı 4117 (12/POC-000604) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre o balance do desenvolvemento que está a ter o Programa de especialización dos campus do 
Sistema universitario de Galicia                                                                                                           11364 
 
ı 4122 (12/POC-000605) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 9 máis 
Sobre a situación das infraestruturas de competencia estatal na provincia de Ourense         11366 
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ı 4126 (12/POC-000606) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre a situación da dotación das oficinas de estranxeiría en Galicia canto a medios técnicos e hu-
manos                                                                                                                                                      11369 
 
ı 4130 (12/POC-000607) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre o balance dos resultados da Rede de Polos de Emprendemento e Axuda ao Emprego e a súa 
acollida entre a poboación galega                                                                                                       11372 
 
ı 4143 (12/POC-000608) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as razóns que levaron a eliminar o paso de peóns situado na estrada PO-550 no lugar de Coirón 
(Dena), no concello de Meaño, e a eventual reconsideración desta medida por parte da Xunta de Ga-
licia, como demanda a veciñanza e tendo en conta a intensidade do tráfico nesta zona            11375 
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O Pleno do Parlamento, na sesión do 14 de maio de 2024, adoptou os seguintes acordos: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.5. Mocións 
1.3.5.4. Mocións tramitadas 
 
Rexeitamento da iniciativa 
 
- 2638 (12/MOC-000001) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia 
Sobre o modelo das políticas en materia de dependencia (Moción consecuencia da Interpelación 
nº 814, publicada no BOPG 10, do 12.04.2024, e debatida na sesión plenaria dos días 23 e 24 de 
abril de 2024) 
BOPG nº 20f1, do 02.05.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 32 votos a favor, 38 votos en contra e ningunha abs-
tención. 
 
- 2651 (12/MOC-000003) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o desenvolvemento industrial e o seu impacto ambiental (Moción consecuencia da Interpe-
lación nº 566, publicada no BOPG nº 10, do 12.04.2024, e debatida en sesión plenaria o 23.04.2024) 
BOPG nº 20f1, do 02.05.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 24 votos a favor, 38 votos en contra e 8 abstencións. 
 
1.3.6. Proposicións non de lei 
1.3.6.1. Proposicións non de lei en Pleno 
1.3.6.1.4. Proposicións tramitadas 
 
Aprobación sen modificacións                                                                                                           
 
- 825 (12/PNP-000075) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a demanda dirixida ao Goberno galego co obxecto de que rexeite a parálise na renovación 
do Consello Xeral do Poder Xudicial e lles traslade aos grupos políticos representados nas Cortes a 
obriga de cumprimento da Constitución 
BOPG nº 9f1, do 11.04.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada sen modificacións pola unanimidade dos 70 deputados e 
deputadas presentes 
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O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a que rexeite o incumprimento do artigo 122 da 
Constitución e a conseguinte situación de bloqueo que está a sufrir o Consello Xeral do Poder Xu-
dicial, e que manifeste aos grupos políticos con representación nas Cortes a obriga de cumprimento 
inmediato da Carta Magna.» 
 
- 1618 (12/PNP-000179) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e sete deputados/as máis 
Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe trasladar ao Goberno de España respecto da dota-
ción da nosa comunidade de trens Avril e da extensión da alta velocidade ferroviaria ao resto de ci-
dades galegas 
BOPG nº 12f1, do 17.04.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada sen modificacións pola unanimidade dos 70 deputados e 
deputadas presentes 
 
O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a dirixirse ao Goberno de España para demandar 
a dotación, canto antes, dos trens Avril na nosa comunidade, en número suficiente para garantir 
que o AVE chegue ao resto das cidades galegas e que veñan acompañados dunha mellor oferta de 
frecuencias que garantan uns servizos de calidade e competitivos.» 
 
- 2453 (12/PNP-000287) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pazos Couñago, José Alberto e oito deputados/as máis 
Sobre a demanda que a Xunta de Galicia debe trasladar ao Goberno central co fin de que efectúe 
o traspaso inmediato dos medios materiais e persoais para xestionar a costa 
BOPG nº 20f1, do 02.05.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada sen modificacións pola unanimidade dos 70 deputados e 
deputadas presentes 
 
O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento de Galicia acorda como resolución amosar o seu apoio á iniciativa promovida pola 
Xunta de Galicia pola que se exixe ao Goberno de España o traspaso inmediato dos medios materiais 
e persoais para xestionar a costa e, deste xeito, estar en disposición de poder outorgar as concesións, 
así como insta o Goberno galego a adoptar todas as medidas conducentes a ese obxectivo.» 
 
Aprobación con modificacións 
 
- 1086 (12/PNP-000100) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Rodríguez Dacosta, María del Carmen e dous deputados/as máis 
Sobre as demandas dirixidas ao Goberno galego co fin de mellorar en Galicia as taxas de incorpo-
ración da muller ao traballo e en condicións de calidade 
BOPG nº 12f1, do 17.04.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada, con modificacións respecto do texto orixinal, do seguinte 
xeito: 
 
Puntos 1 a 3: aprobados pola unanimidade dos 70 deputados e deputadas presentes.  
Puntos 4 e 5: rexeitados por 32 votos a favor, 38 en contra e ningunha abstención 
 
O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento de Galicia insta o Goberno galego a: 
 
1. Promover políticas de emprego que impulsen a incorporación das mulleres ao traballo, en con-
dicións de calidade, para poder alcanzar a igualdade efectiva entre mulleres e homes. 
 
2. Mellorar as políticas activas de emprego e, en especial, as dirixidas ao incremento da inserción 
e permanencia laboral de determinados grupos de mulleres con dificultades específicas, maiores 
de 45 anos, novas, sen cualificación ou con necesidades de recualificación, residentes no ámbito 
rural, con discapacidade, migrantes, etc. 
 
3. Impulsar políticas con perspectiva de xénero en todos os ámbitos e, especialmente, en materia 
de coidados e en políticas de corresponsabilidade efectiva.» 
 
- 2541 (12/PNP-000298) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e dous deputados/as máis 
Sobre as medidas que debe adoptar a Xunta de Galicia e as demandas que debe trasladar ao Go-
berno central en relación coa titularidade e coa modificación do actual sistema de explotación e 
xestión da autoestrada AP-9 
BOPG nº 20f1, do 02.05.2024 
 
Sométese a votación e resulta aprobada, con modificacións respecto do texto orixinal, pola unani-
midade dos 70 deputados e deputadas presentes. 
 
O texto aprobado é o seguinte: 
 
«O Parlamento insta a Xunta a demandar do Goberno do Estado que, en coherencia co procede-
mento aberto pola Comisión Europea, inicie os trámites para: 
 
― a anulación da prórroga de 25 anos outorgada á concesionaria da AP-9; 
― a asunción da xestión directa da autoestrada e a supresión das peaxes; 
― o impulso da transferencia da AP-9 a Galicia. 
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Ademais, o Parlamento insta a Xunta a ser parte activa deste procedemento, encargando un estudo 
no que se exploren as vías xurídicas para a anulación da prórroga e se avalíen os custos económicos 
que tería para o Estado a asunción da xestión directa da AP-9.» 
 
Rexeitamento da iniciativa 
 
- 864 (12/PNP-000078) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e catro deputados/as máis 
Sobre a demanda á Xunta de Galicia da destitución do actual director xeral da CRTVG e a proposta 
de resolución que se presenta co obxecto de impulsar a renovación da devandita dirección xeral 
BOPG nº 9f1, do 11.04.2024 
 
Sométese a votación e resulta rexeitada por 32 votos a favor, 38 en contra e ningunha abstención. 
 
Santiago de Compostela, 20 de maio de 2024 
 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente 
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de maio de 2024, adoptou os seguintes acordos: 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
1.4.4.1.3. Preguntas ao presidente da Xunta de Galicia 
 
Admisión a trámite, traslado á Xunta de Portavoces e publicación 
 
- 4318 (12/POPX-000005) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre a perspectiva que ten o Goberno galego do papel que Galicia debe representar en Europa 
 
- 4325 (12/POPX-000006) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pontón Mondelo, Ana Belén 
Sobre as razóns do Goberno galego para admitir a colocación no corazón de Galicia dunha ma-
croinstalación de produción de celulosa 
 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite vía urxencia (Art. 98) 
 
- 4105 (12/POC-000600) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
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Pomar Tojo, Carmen María e 5 máis 
Sobre o balance e as previsións de cara ao futuro respecto da plataforma dixital AGalega, posta en 
marcha hai case medio ano pola CRTVG 
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia 
 
- 4201 (12/POC-000612) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 4 máis 
Sobre o grao de cumprimento da empresa concesionaria do servizo de helicópteros de emerxencias 
extrahospitalarias do 061 en canto ás prestacións establecidas no contrato 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 3676 (12/POC-000554) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as condicións en que realiza a súa actividade a empresa Betanzos HB, as eventuais denuncias 
recibidas polo Goberno galego debido a prexuízos derivados daquela e o control aplicado sobre a 
empresa no aspecto ambiental e de salubridade 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3680 (12/POC-000555) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a situación xerada no CPI de Atios, en Valdoviño, en relación coa cobertura da demanda de 
matriculación e as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para lles dar solución ás familias 
excluídas 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3685 (12/POC-000556) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Gómez, Alexandra e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a situación da atención pediátrica nos centros de saúde de Pazos de Borbén e de Fornelos 
de Montes, a valoración que fai a Xunta de Galicia destas circunstancias e as súas previsións res-
pecto dun incremento de facultativos nestes centros 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 3693 (12/POC-000557) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego ante as accións de promoción do uso oficial da lingua galega 
na Unión Europea e a súa valoración no que atinxe aos avances producidos nesta materia no Con-
greso dos Deputados 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
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- 3706 (12/POC-000558) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre a garantía da transparencia e do control económico das entidades instrumentais da Xunta de 
Galicia, así como sobre o cumprimento das recomendacións recollidas nos informes de fiscalización do 
Consello de Contas, especialmente as que apuntan ás sociedades Meisa, Sotavento e Impulsa Galicia 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 3715 (12/POC-000559) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre a eficacia e eficiencia da xestión orzamentaria do Goberno galego, o cumprimento das reco-
mendacións do Consello de Contas recollidas nos seus últimos informes sobre a Conta Xeral e o 
impulso do novo plan de contabilidade de Galicia 
 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 3721 (12/POC-000560) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Ríos Santomé, Paulo 
Sobre a situación da estrada AC-542 en Infesta, Betanzos, en materia de seguridade viaria e as pre-
visións que ten a Xunta de Galicia ante a demanda dun proxecto de obras de reforma 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3729 (12/POC-000561) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e 3 máis 
Sobre a calidade das augas no encoro de Portodemouros, o risco que pode supor neste aspecto a 
actividade da empresa Altri e as medidas que tomou a Xunta de Galicia, así como as que prevé apli-
car en diante, para a rexeneración do río Ulla 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3734 (12/POC-000562) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre o balance das axudas aos centros de investigación do Sistema universitario galego que aca-
daron a categoría de excelencia científica 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3739 (12/POC-000563) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre o traballo preventivo e de inspección levado a cabo pola Xunta de Galicia en materia de se-
guridade industrial, as previsións para 2024 e o grao de desenvolvemento dos instrumentos de 
control que ten a Administración autonómica neste eido, así como sobre a existencia do Consello 
Galego de Seguridade Industrial 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
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- 3787 (12/POC-000564) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e Castro García, Daniel 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no que atinxe ao protocolo de substitucións nos cen-
tros educativos das docentes e dos docentes que están en situación de baixa laboral ou gozando de 
permisos 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3793 (12/POC-000565) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia no referido á elaboración dun proxecto de reformas, 
cunha fase previa de participación cidadá, na estrada PO-403 ao seu paso pola parroquia de Mo-
reira, en Ponteareas 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3829 (12/POC-000566) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre a situación do mercado da vivenda en Pontevedra e as previsións que ten a Xunta de Galicia 
respecto do ofrecemento de solo municipal por parte do Concello para a construción de vivendas 
de promoción pública 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3834 (12/POC-000567) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o nivel de prioridade que lle dá o Goberno galego á construción da circunvalación de Carballo, o 
estado de desenvolvemento do proxecto e as medidas que ten previstas para axilizar a súa primeira fase 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3842 (12/POC-000568) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 4 máis 
Sobre os efectos que pode producir nas prestacións sanitarias da área de Ourense a concentración 
dos concertos coa sanidade privada en só dúas empresas, as medidas que pensa adoptar o Go-
berno galego fronte a posibles actuacións oligopólicas e o control da eficiencia orzamentaria 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 3850 (12/POC-000569) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e Carreira Pazos, Iria 
Sobre a promoción dun tecido asociativo xuvenil forte en Galicia, o funcionamento do Consello 
Asesor e Consultivo de Xuventude de Galicia e a execución de medidas dirixidas a favorecer un ocio 
xuvenil creativo, lúdico e saudable 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
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- 3860 (12/POC-000570) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a valoración que fan as organizacións LGBT verbo da situación que viven os membros destes 
colectivos no ensino galego, as avaliacións realizadas polo Goberno galego nesta materia e os re-
cursos con que contan os centros para combater a LGBTfobia 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3865 (12/POC-000571) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 8 máis 
Sobre o traballo que está a abordar o Goberno galego co obxectivo de avanzar na transformación 
dixital dentro das aulas 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3868 (12/POC-000572) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e 2 máis 
Sobre a oferta de prazas de ingreso no CEIP Os Casais, do concello de Fene, as razóns de que non 
se acepten todas as solicitudes antes da publicación das listas definitivas e as medidas previstas 
pola Xunta de Galicia para resolver estes desaxustes 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3873 (12/POC-000573) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón Tomás e Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre os niveis de sinistralidade laboral en Galicia, os expedientes sancionadores por infraccións 
nesta materia pechados nos anos 2021, 2022 e 2023, así como sobre a eficacia da inspección de 
traballo e os medios do Instituto de Seguridade e Saúde Laboral de Galicia 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 3878 (12/POC-000574) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre a situación do tramo da estrada PO-313 no concello de Moaña no relativo á seguridade viaria, así 
como sobre as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para mellorar a seguridade e a mobilidade 
de peóns e vehículos tanto neste caso como, en xeral, nas estradas integradas nos espazos urbanos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3882 (12/POC-000575) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ríos Santomé, Paulo e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a situación dos comedores dos centros escolares de Moaña no que concirne á calidade dos 
menús subministrados e á xestión do servizo pola empresa contratada, así como sobre a posibili-
dade de adaptar a cociña e as instalacións do colexio de Reibón pensando nunha xestión directa 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 

XII lexislatura. Número 28. 22 de maio de 2024 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

11184

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


- 3888 (12/POC-000576) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e Valcárcel Armesto, Montserrat 
Sobre as previsións do Goberno galego verbo da reactivación e o fortalecemento do Centro de In-
vestigacións Forestais de Lourizán, o departamento do organigrama autonómico que asumirá as 
competencias sobre este centro e a ampliación das súas liñas de traballo considerando o actual 
contexto de cambio climático 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 3897 (12/POC-000577) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre as perspectivas que ten o Goberno galego para esta lexislatura respecto das reformas, no 
aspecto cualitativo e cuantitativo, da planta local, o estado dos estudos encargados nesta materia 
e o eventual impulso de entidades supramunicipais 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 3910 (12/POC-000578) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Carreira Pazos, Iria e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre a situación material das instalacións e a dotación profesional do Centro de Saúde de Santa 
Comba, a asunción da súa titularidade por parte do Sergas e a adecuación dos espazos aos requi-
rimentos da asistencia sanitaria que alí se presta 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 3915 (12/POC-000579) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación cos prazos, cos orzamentos e coa parti-
cipación da comunidade local na anunciada construción dunha senda peonil na PO-352 entre Cam-
posancos e A Guarda 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3921 (12/POC-000580) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a maneira en que se está a prestar o servizo de comedor no CRA Nosa Señora do Faro, do 
concello de Ponteceso, as solucións que ofrece a Xunta de Galicia e a inspección do estado do patio 
deste centro para certificar ou non a súa idoneidade 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3931 (12/POC-000581) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a escaseza de persoas tituladas na nosa comunidade na rama profesional da automoción, 
particularmente na Costa da Morte, e as medidas que prevé adoptar a Xunta de Galicia para ampliar 
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a capacidade do IES Eduardo Pondal, do concello de Ponteceso, co fin de ofrecer máis prazas neste 
ciclo da Formación Profesional 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3933 (12/POC-000582) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Taibo Corsanego, Iria 
Sobre o traslado dos murais de Urbano Lugrís da rúa Olmos da Coruña logo da súa declaración 
como ben de interese cultural, as razóns de non optar a Xunta de Galicia por restauralos e mantelos 
no seu lugar de creación e os informes que avalan esta decisión 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 3939 (12/POC-000583) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o estado en que está a tramitación do proxecto de saneamento da parroquia de Lubre, en 
Bergondo, a relación que mantén a Xunta de Galicia co Concello para axilizar a súa execución e a 
consideración da realización dun tanque de tormentas no polígono desta localidade para a preven-
ción de inundacións 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3944 (12/POC-000584) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten a Xunta de Galicia respecto do proxecto piloto encargado a Tragsa para 
determinar o grao de contaminación por lindano no concello do Porriño e as consecuentes medidas 
de reversión que requiran as augas e os solos afectados 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3949 (12/POC-000585) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, José Daniel e Fernández Alfonzo, Ramón Tomás 
Sobre as ferramentas con que conta o Goberno galego para a recollida e sistematización de datos 
sobre a actividade turística en Galicia, o modelo turístico actual e a planificación da política nesta 
materia, así como sobre as razóns da anulación do concurso para o desenvolvemento dun obser-
vatorio de sustentabilidade turística 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 3955 (12/POC-000586) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago 
Sobre a decisión do Concello de Ourense de trasladar o Centro de Información Municipal á Muller 
a un edificio compartido con outros usos e as accións que pensa levar adiante o Goberno galego 
co obxecto de que as potenciais usuarias poidan recuperar as garantías de privacidade e seguri-
dade 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
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- 3963 (12/POC-000587) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Suárez Fernández, Iago e 2 máis 
Sobre as diferenzas do prezo das parcelas dos polígonos empresariais de Taboada e Monte-
rroso, a situación en que están as infraestruturas de auga, electricidade e urbanización no 
caso de Taboada e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para pórlles solución a estes 
problemas 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3970 (12/POC-000588) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre a seguridade viaria e a capacidade actual da estrada AC-418 entre Buño e Carballo, as valo-
racións que fai a Xunta de Galicia verbo da importancia desta vía para o desenvolvemento econó-
mico da comarca e os seus plans de mellora 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 3978 (12/POC-000589) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla e 2 máis 
Sobre as razóns e consecuencias da situación en que se atopa a unidade de partos do Complexo 
Hospitalario Universitario de Ourense e as medidas que prevé adoptar o Goberno galego para ace-
lerar as obras que están en marcha nas súas instalacións 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 3986 (12/POC-000590) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Fernández, Secundino e 3 máis 
Sobre as razóns do cambio de idioma na nomenclatura da indicación xeográfica protexida Vaca e 
Boi de Galicia, que pasa a ser Vaca y Buey de Galicia 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 4024 (12/POC-000591) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre a valoración de determinados contidos do programa de TVG Land Rober Tunai Show emitidos 
o 9 de maio deste ano e as eventuais decisións tomadas pola dirección da Corporación Radio e Te-
levisión de Galicia ante unha posible vulneración da intimidade dunha muller que formaba parte 
do público 
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación  Radio e Televisión de Galicia 
 
- 4031 (12/POC-000592) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre o traballo desenvolvido polo Goberno galego para materializar as recomendacións do Par-
lamento de Galicia relativas á elaboración de plans de ordenación dos recursos forestais e as valo-
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racións sobre a importancia desta planificación para o desenvolvemento do sector da madeira e a 
protección contra os lumes 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 4039 (12/POC-000593) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Taibo Corsanego, Iria e Pérez Fernández, Rosana 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da decisión de reparar as instalacións do porto 
de Santa Cruz, en Oleiros, e os seus contactos coa corporación local e co Goberno central para levar 
adiante as obras, así como sobre o estudo da posibilidade da súa cesión ao Concello de Oleiros 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 4044 (12/POC-000594) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Castro García, Daniel e Prado Cores, María Montserrat 
Sobre as razóns de que o Centro de Saúde de Ribadeo non teña cuberta de forma permanente a 
praza de pediatra e as previsións da Xunta de Galicia respecto disto 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 4050 (12/POC-000595) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre as medidas que prevé consensuar e impulsar o Goberno galego ao abeiro do Plan xeral de 
normalización da lingua galega 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 4059 (12/POC-000596) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 4 máis 
Sobre as directrices, o material comprometido e un apoio orzamentario específico para os institutos 
de ensinanza secundaria de Poio, Pintor Colmeiro (Silleda), Terra de Turonio (Gondomar) e Porto 
do Son, que imparten o ciclo medio de Formación Profesional de Guía no medio natural e de tempo 
libre 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 4067 (12/POC-000597) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Ruanova Vilas-Boas, Brais e 4 máis 
Sobre o investimento realizado polo Goberno galego no grupo atuneiro Atunlo nos últimos quince 
anos e as medidas que prevé desenvolver, no contexto marcado pola crise desta empresa, para 
garantir o emprego e a actividade no sector mar-industria 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 4079 (12/POC-000598) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
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Sobre as ameazas á subsistencia do cabalo de monte e do seu medio, as opinións sobre a necesi-
dade de desenvolver políticas para a súa protección e a postura da Xunta de Galicia ante a posibi-
lidade de declarar a Rapa das Bestas como ben de interese cultural inmaterial 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 4086 (12/POC-000599) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a información da que dispón a Xunta de Galicia verbo dos episodios e das causas da prolife-
ración excesiva de moscas nuns vinte concellos galegos e as medidas e a coordinación que esta-
blecerá coa Pegamp para lle facer fronte a este problema 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 4110 (12/POC-000601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e Abalde Alonso, Julio Ernesto 
Sobre os criterios que ten a Xunta de Galicia na súa política de apoio a festivais e eventos culturais 
e as súas previsións nesta materia de cara aos vindeiros xacobeos 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 4114 (12/POC-000603) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Lorenzo Gómez, Rubén e 7 máis 
Sobre o traballo que veñen desenvolvendo os auxiliares de conversa nos centros educativos galegos 
no marco da Estratexia galega de linguas estranxeiras, Edulingüe 2030 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 4117 (12/POC-000604) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
García Comesaña, Julio e 8 máis 
Sobre o balance do desenvolvemento que está a ter o Programa de especialización dos campus do 
Sistema universitario de Galicia 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 4122 (12/POC-000605) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 9 máis 
Sobre a situación das infraestruturas de competencia estatal na provincia de Ourense 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 4126 (12/POC-000606) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre a situación da dotación das oficinas de estranxeiría en Galicia canto a medios técnicos e hu-
manos 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
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- 4130 (12/POC-000607) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre o balance dos resultados da Rede de Polos de Emprendemento e Axuda ao Emprego e a súa 
acollida entre a poboación galega 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 4143 (12/POC-000608) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as razóns que levaron a eliminar o paso de peóns situado na estrada PO-550 no lugar de 
Coirón (Dena), no concello de Meaño, e a eventual reconsideración desta medida por parte da Xunta 
de Galicia, como demanda a veciñanza e tendo en conta a intensidade do tráfico nesta zona 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
Santiago de Compostela, 21 de maio de 2024 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª

XII lexislatura. Número 28. 22 de maio de 2024 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 
José Ramón Gómez Besteiro, portavoz do Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152.2, presenta ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno, dirixida ao Sr. 

presidente da Xunta de Galicia.  

 

 

Sr. presidente, cal considera vostede que debe ser o papel de Galicia en Europa? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 20 de maio do 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 20/05/2024 15:39:12 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

Ana Pontón Mondelo, portavoz do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no artigo 152.2 do 

Regulamento da Cámara e das normas supletorias do 17 de marzo de 2015, 

formula a seguinte pregunta dirixida ao presidente da Xunta para a súa 

resposta oral en Pleno. 

 

Sr. Rueda, por que quere colocar unha macro celulosa contaminante no 

corazón de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 20 de maio de 2024 

 

Asdo.: Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Ana Pontón Mondelo na data 20/05/2024 18:16:33 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

 

A Mesa do Parlamento 

 

Carmen Pomar Tojo, Raquel Arias Rodríguez, Enrique Barreiro Sánchez, Roberto 

Rodríguez Martínez, Cristina Sanz Arias e Borja Verea Fraiz, ao abeiro do disposto 

nos artigos 98, 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta oral en Comisión Permanente non Lexislativa de 

Control da Corporación Radio e Televisión de Galicia, polo trámite de urxencia. 

 

Xustificación da urxencia: 

 

A urxencia ven motivada pola necesidade de ter unha posición sobre este tema en 

sede parlamentaria. 

 

 

A CRTVG puxo en marcha en xaneiro a súa plataforma dixital AGalega (AGalega.gal, 

AGalegaAudio e Xabarín), que a data de maio xa ten a disposición da audiencia máis 

de 10.000 contidos audiovisuais de forma gratuíta e en galego. 

 

AGalega supón a maior oferta de contido na nosa lingua do mundo e ademais pódese 

acceder a ela desde calquera parte, a demanda do seu público. 

 

Trátase dun novo modelo de acceso aos medios públicos que se basea na 

distribución de contidos en canles dixitais que non existía ata agora. 

 

A Corporación RTVG reforza así a súa misión de difusión da cultura galega en toda as 

contornas posibles, de xeito que todo o mundo poda gozar dela, coñecer os nosos 

acontecementos e o noso modo de vida. 
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gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  

 

 

 

 

A Galega inclúe un abano de títulos, desde series de ficción, longametraxes, 

documentais, todos os programas e todos os informativos da TVG, ata espazos nativos 

dixitais desenvolvidos exclusivamente para a plataforma. 

 

 

Dada a importancia desta iniciativa para a promoción da nosa lingua e a nosa cultura, 

cando está xa preto de chegar ao seu primeiro semestre, formulamos as seguintes 

preguntas: 

 

• Cal é o balance que fai a CRTVG desta plataforma? 

• Considera que despertou o interese da cidadanía? 

• Cal son as previsións de cara ao futuro? 

 

 
Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 16/05/2024 16:07:13 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 16/05/2024 16:07:38 

 
Enrique Barreiro Sánchez na data 16/05/2024 16:07:52 
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Cristina Sanz Arias na data 16/05/2024 16:08:06 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 16/05/2024 16:08:20 

 
Borja Verea Fraiz na data 16/05/2024 16:08:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Iria Carreira Pazos, Ariadna Fernández 

González, Iago Suárez Fernández e Olalla Rodil Fernández, deputadas e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto 

nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª polo trámite de urxencia, relativa ao non cumprimento 

do horario de orto a solpor dos helicópteros que prestan o servizo para o 061. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada na necesidade de que o Parlamento se pronuncie canto 

antes sobre o incumprimento do horario dos helicópteros do 061. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Vimos de coñecer que, máis unha vez, os helicópteros que prestan o servizo de 

emerxencias extrahospitalarias do 061 non están a cumprir o estipulado no contrato, que 

establece que o servizo prestarase de orto a solpor os 365 días do ano. 

Dende o 19 de marzo este período excede das 12 horas, tempo máximo que 

poden prestar servizo continuado @s pilotos dos mesmos segundo a normativa en vigor, 

polo tanto para dar cumprimento á totalidade do horarios son precisos dous equipos 

tanto para a base de Santiago coma para a de Ourense, o que non está a acontecer. 

Desta vez foi a  Xunta de Persoal do 061 a que  denunciou que o helicóptero con 

base en Santiago non estará operativo desde o 17 de maio ao 21 dende  as 18.48 a 

pesares de ter que prestar servizo até as 21.48, hora do ocaso. 
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A CIG denunciou, hai un mes, que o mesmo helicóptero estivo inoperativo 

durante cinco días para labores de mantemento, entre o 15 e o 19 de abril, sen poñer a 

prestar o servizo un helicóptero de reserva como establece o prego de condicións do 

contrato; polo tanto está inoperatividade non está causada por un imprevisto senón que 

se trata dunha intervención programa para a instalación dunha caixa de comunicación 

que os pregos establecen como obrigatoria. 

A Xunta é coñecedora destes incumprimentos, que supón desatención ás 

emerxencias que poidan xurdir. A súa falta de actuación é unha mostra clara da 

connivencia coa empresa Eliance, concesionaria do servizo, toda vez que é reincidente 

no incumprimento do horario. 

A Xunta ten que dar explicación de por que lle permite á empresa concesionaria 

dun contrato de máis de nove millóns de euros este incumprimento, máxime cando é 

reincidente. Ten que deixar de actuar de comercial das empresas que prestan servizos 

para o Sergas, deixar de por en risco a vida e a saúde d@s galeg@s, e polo tanto 

esixirlle á empresa o cumprimento do establecido nos pregos de licitación e polo tanto 

cubrir a totalidade do horario comprendido entre o orto e o solpor. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª  polo trámite de urxencia: 

Por que lle permite a Xunta de Galiza á empresa Eliance  concesionaria do 

servizo de helicópteros do 061 non cumprir o horario de orto a solpor establecido no 

contrato? 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-U

xF
aC

k8
g4

-5
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

11197

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-UxFaCk8g4-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Cantas foron as emerxencias ás que tería que ter acudido o helicóptero nas tres 

horas diarias que non prestou servizo, os dispositivos que se mobilizaron no seu lugar, 

tempo...? 

Cando vai priorizar a saúde d@s galeg@s  e non a conta de resultados das 

empresa ás que lle ten concesionados servizos o Sergas? 

Vai esixirlle e á empresa contar cos recursos precisos para prestar o servizo de 

orto a solpor en todo momento? 

Ten aberto algún expediente sancionador por esta incumprimento? 

 

Santiago de Compostela, 20 de maio de 2024 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Ariadna Fernández González 

Iago Suárez Fernández 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/05/2024 11:10:24 
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Iria Carreira Pazos na data 20/05/2024 11:14:55 

 

Ariadna Fernández González na data 20/05/2024 11:15:24 

 

Iago Suárez Fernández na data 20/05/2024 11:16:03 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/05/2024 11:16:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Luis Bará Torres, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza de Infesta, situada no concello de Betanzos (A Coruña), está a 

denunciar publicamente os prexuízos continuos que ocasiona a actividade profesional 

desenvolvida pola empresa Betanzos HB, fundada en 1975, localizada no Km 3 da 

estrada Betanzos-Mesón do Bento e declarada pola Xunta como estratéxica. 

Esta fábrica, en funcionamento desde hai case 50 anos e situada ao pé de 

numerosas vivendas próximas, algunha a menos de 500 metros de distancia, dedícase á 

elaboración de taboleiros a partir de madeira de eucalipto. Asemade, conta con dúas 

caldeiras e unha incineradora para queimar os restos da súa produción, logo da 

acumulación dos lodos en balsas contiguas á fábrica. 

Betanzos HB é coñecida tamén, para alén da súa actividade profesional, por  ser 

causa dunha historia de denuncias continuas e procesos xudiciais por incumprimento da 

normativa laboral e medioambiental. 

Entre os graves e reiterados prexuízos de afectación diaria, multiplicados en 

horario nocturno, que está a denunciar desde hai anos a veciñanza de Infesta destacan os 

seguintes: chuvia de cinza negra graxenta que afecta a bens mobles, enseres, cultivos e 

plantacións de horta e árbores froiteiras; vibracións que impiden o dereito ao descanso e 

a conciliación do sono; dificultades respiratorias por causa do fume que se desprende da 
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actividade incineradora da fábrica; vertido de lodos contaminantes procedentes da 

ruptura dunha balsa de lodos, así como vertidos continuos desde hai anos cara ao río 

Callou que desemboca directamente na Ría de Betanzos, para a que desde o BNG 

levamos anos a demandar un plan de rexeneración e saneamento incumprido polo 

Partido Popular. 

A acumulación destas molestias persoais, derivadas dunha actividade laboral 

intensiva de 24 horas, así como a evidente contaminación do medio natural, foron 

trasladadas pola veciñanza en diferentes ocasións á dirección da empresa que as orixina, 

Betanzos HB, así como ás autoridades responsábeis do goberno local, sen se teren 

resolto a día de hoxe, o que levou as afectadas a presentar denuncia perante a Fiscalía 

Provincial de Medio Ambiente e Urbanismo, mentres o Vicepresidente 1º e Conselleiro 

de Economía, Industria e Innovación, Francisco Conde, ten recoñecido esta empresa 

como un exemplo de sustentabilidade e economía verde, así como pola súa política de 

innovación baseada nun sistema de produción 100% natural. 

As axudas públicas recibidas da Xunta por parte desta empresa son múltiples ao 

longo das últimas décadas. A última foi unha axuda directa de 2 millóns de euros para 

instalar a nova caldeira de biomasa co obxectivo de promover a cultura da eficiencia 

enerxética entre o tecido empresarial e reducir as emisións. 

A suposta solución que comprometía a empresa para resolver a afectación 

negativa que está a provocar na vida das persoas e na protección do medio natural 

consistía no cambio desta caldeira principal para mellorar o proceso de incineración e 

evitar a caída das cinzas, mais a afectación social e ambiental persiste, coa consecuente 

inseguridade e vulnerabilidade da veciñanza, amplificada pola falta de transparencia 

informativa que caracteriza esta empresa. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

- Que actividade empresarial e que procesos industriais ten autorizados a 

empresa Betanzos HB? 

- Realiza a Xunta inspeccións periódicas da actividade desta fábrica que 

verifiquen o cumprimento da normativa de xestión de residuos? 

- Ten recibido o goberno algunha reclamación ou denuncia sobre os prexuízos 

que denuncia a veciñanza? 

- Son coñecedores das denuncias da veciñanza afectada polos restos das 

queimas, fumes irritantes, ruídos nocturnos, roturas de balsas e verquidos 

contaminantes? E do SEPRONA? 

- Que informes posúe o goberno para cualificar Betanzos HB como un exemplo 

de sustentabilidade e economía verde, así como pola súa política de innovación baseada 

nun sistema de produción 100% natural? 

- Ao se asentar a fábrica nos cursos de varios mananciais, que autorizacións ten 

concedido Augas de Galiza para a actividade desta empresa? Que control aplica sobre 

os diferentes cursos de auga para valorar os niveis de contaminación? 

- Verifica o goberno da Xunta que Betanzos HB é unha empresa que cumpre con 

todos os parámetros de garantía dunha vida de calidade plena para as persoas e o 

medioambiente en Infesta (Betanzos)? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 
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Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 13/05/2024 09:29:49 

 

Mercedes Queixas Zas na data 13/05/2024 09:29:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Xosé Manuel Golpe Acuña e Cristina 

Fernández Davila, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre as actuacións 

que debe realizar a Xunta respecto dos problemas de admisión no CPI de Atios no 

Concello de Valdoviño. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado día 12 de abril publicouse unha lista provisional de alumnado 

admitido para o curso 2024-2025 no CPI Atios do Concello de Valdoviño segundo a cal 

quedaron excluídas 14 crianzas, 9 que solicitaron admisión para 4º de infantil (3 anos) e 

5 para 5º de primaria (10 anos). 

Polos datos que manexamos no Grupo parlamentar do BNG en función do 

baremo e a puntuación publicada, a grande maioría senón todas as crianzas excluídas 

viven no propio Concello de Valdoviño. 

A resposta que desde a Consellaría de educación se deu ás queixas e alegacións 

presentadas por todas as familias excluídas consistiron na reprodución mecánica da 

normativa que regula os procesos de admisión, obviando dereitos básicos, necesidades, 

e principios que debían presidir a prestación dun servizo público fundamental como o 

da educación, e o papel fundamental que xogan os centros de ensino para os efectos de 

conciliación da vida familiar e laboral, e a consolidación de poboación no territorio de 

referencia. 
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Alén deste comportamento burocrático non houbo máis que unha manifestación 

xenérica a través dos medios de comunicación de que no mes de xuño o problema 

estaría resolto, mais o centro, a inspección e a documentación en xeral de todo o 

proceso din o contrario. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

. Por que a Xunta de Galiza non estima todas as solicitudes de admisión 

presentadas sendo o CPI de Atios a única posibilidade de escolarización no Concello de 

Valdoviño? 

. Por que a Xunta de Galiza non habilitou as medidas necesarias para estimar 

todas as solicitudes antes da publicación das listas provisionais? 

. Que medidas vai habilitar a Xunta de Galiza para poder estimar todas as 

solicitudes presentadas? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Cristina Fernández Davila 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Ramón Fernández Alfonzo na data 13/05/2024 09:17:18 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 13/05/2024 09:19:00 

 

Cristina Fernández Davila na data 13/05/2024 09:19:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez e Montserrat Prado Cores, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre o desmantelamento do servizo de pediatría en Fornelos de Montes e 

Pazos de Borbén. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Dunha parte, o centro de saúde de Fornelos de Montes ten adscritas algo máis de 

1.500 cartillas de adultos e de 100 de pediatría. Doutra, o centro de saúde de Pazos de 

Borbén ten adscritas entorno ás 1.600 cartillas de adultos e 150 de pediatría. En total 

suman máis de 250 cartillas de pediatría, que serían moitas máis se houbese unha 

correcta prestación de servizo. Son moitos os pais e nais que acaban trasladando as 

cartillas dos seus fillos a outros centros como o de Redondela, ante o escaso horario de 

atención pediátrica nos seus concellos e as habituais baixas sen cobertura. Por tanto 

estamos falando de bastantes máis de 250 nenos entre ámbolos dous concellos que 

veñen de sufrir un grave recorte no servicio de asistencia sanitaria, coa supresión do 

servizo de pediatría.  

Xa coa escusa da pandemia, a Consellería de Sanidade foi dando pasos co 

obxectivo da eliminación deste servizo. Entón aproveitouse para suspender o servizo 

presencial, deixando a todos os cativos sen atención no seu centro de saúde máis 

próximo, obrigando aos pais e nais a desprazarse, ben a Redondela, ben ao Hospital 

Álvaro Cunqueiro, para ser atendidos. 
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Posteriormente pasou a atender unha pediatra, común para ambos concellos, cun 

horario de atención moi precario, con apenas 2 horas de mañá, 2 días á semana. Porén 

nin tan sequera este servizo precario foi real, xa que foron habituais as baixas por parte 

do persoal, sen que a Xunta cubrise as ausencias. 

Todas estas decisións están orientadas a lograr que os pais e nais destes cativos 

desistan do servizo de pediatría no seu concello. Agora,a Consellería dá un paso máis 

nesta folla de ruta do desmantelamento do servizo de atención sanitaria en Pazos de 

Borbén e Fornelos de Montes. O SERGAS vén de aprobar o cambio de praza para 

Redondela da pediatra que realizaba a cobertura nestes concellos, sen que se buscase 

una persoa substituta para esa vacante. De forma que o servizo neste momento queda 

suspendido, como así foi comunicado dende o centro de saúde de referencia. A partir de 

agora os cativos deberán desprazarse a Redondela, cuxo centro de saúde xa se atopa 

sobresaturado.  

Dende o Bloque Nacionalista Galego denunciamos que con esta decisión a 

Xunta está decretando o peche en diferido deste centro de saúde. Son moitos os sinais e 

moi claros: peche de pediatría, baixas que non se cubren, persoal que ten que cubrir 

gardas fóra do concello, urxencias e visitas a domicilio que son habituais e que deixan o 

centro sen atención.  

Todo isto é parte dunha orientación política que busca crear un unha situación 

crónica de mala atención sanitaria. Que ademais acaba por dificultar que logo se cubran 

as baixas, pola propia situación de precariedade da praza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 
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- Vai recuperar a Xunta de Galiza o servizo de pediatría en Fornelos de Montes e 

Pazos de Borbén? 

- Que pensa facer a Xunta de Galiza para garantir a atención destes cativos?   

- Considera a Xunta de Galiza que o centro de Pazos de Borbén e Fornelos de 

Montes deben contar con servizo de pediatría?  

- Considera adecuada a situación actual en que as familias deben desprazarse até 

Redondela para ser atendidas?  

- Considera a Xunta de Galiza que hai un servizo adecuado cando non cubre as 

ausencias e obriga a desprazarse aos doentes fóra do Concello?  

- Considera a Xunta de Galiza aumentar o persoal sanitario deste centro de 

saúde? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 13/05/2024 09:35:55 

 

María Montserrat Prado Cores na data 13/05/2024 10:04:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, Silvia Longueira Castro e Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputado-portavoz e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

A Unión Europea constitúe un espazo onde conviven ata 24 linguas oficiais 

cuxo recoñecemento foi crecendo desde a súa fundación. Non cabe dúbida 

algunha de que o Tratado da Unión Europea e a Carta de Dereitos 

Fundamentais da UE conceden unha base sólida, xurídica e política para a 

protección e a promoción no seu seo do multilingüismo.  

 

A lexislatura XV no Congreso dos Deputados comezou cunha modificación 

regulamentaria que supuxo o recoñecemento do uso do galego, o catalán e o 

vasco para a totalidade dos debates e procesos lexislativos, e así se vén 

levando a cabo desde setembro de 2023. Representa a realidade de máis de 

12 millóns de persoas que en España falan as tres linguas e foi apoiado por 

unha ampla maioría parlamentaria que responde á realidade nada das urnas 

ese mesmo ano. Esta aprobación, non en tanto, non contou co voto favorable 

de todas as forzas, e no que corresponde a Galicia non recibiu o apoio do 

Partido Popular. En relación a esta cuestión, o rexeitamento contou co explícito 

aval do presidente da Xunta de Galicia, Alfonso Rueda, quen ordenou votar 

contra o uso e impulso da oficialidade institucional da lingua galega.  

 

Respondendo tanto á realidade lingüística plural española como á vontade 

política maioritaria, ao longo de 2024, o Goberno de España solicitou ao 

Consello Europeo que o galego, o catalán e o vasco sexan recoñecidas como 

linguas oficiais da Unión Europea e ao Parlamento Europeo que se permita o 

uso da lingua galega, ademais do catalán e o vasco na Eurocámara. O pasado 
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1 de marzo, o ministro de Asuntos Exteriores dirixiuse á presidenta do 

Parlamento solicitando novamente este recoñecemento que só requiriría un 

acordo da Mesa do Parlamento. Lamentablemente impediuse politicamente 

devandito acordo e, por tanto, o uso da oficialidade do galego.  

 

Por outra banda, durante a última Presidencia española da UE, o Goberno 

incluíu a modificación regulamentaria para o recoñecemento como lingua oficial 

en cada un dos 4 Consellos Xerais celebrados no semestre español. 

Novamente a oposición da dereita e a ultradereita política impediu que polo 

momento a nosa lingua teña esa consideración oficial.  

 

En definitiva, desde a súa fundación, a Unión Europea incorporou 

sucesivamente distintas linguas á listaxe das que dispoñen de carácter oficial 

en coherencia co artigo 3 do Tratado da UE que establece que “a Unión 

respectará a riqueza da súa diversidade cultural e lingüística…”. A 

incorporación do galego á listaxe de linguas oficiais trasladaría ao espazo 

europeo a propia realidade lingüística de España, permitiría que a lingua 

galega fose falada e escoitada en institucións representativas de máis de 450 

millóns de persoas e representaría un recoñecemento á súa plena vixencia nun 

mundo globalizado onde conviven identidades e culturas distintas.  

 

O Parlamento de Galicia non pode vivir á marxe, coma se lle fose alleo, un 

debate no que se quere poñer en valor o recoñecemento, máis aló das estritas 

fronteiras nacionais, da lingua na que se expresan os galegos e as galegas e 

que forma parte da identidade desta Comunidade. Somos cidadás e cidadáns 

da Unión Europea e, por esa mesma condición, consideramos que incorporar o 

galego aos seus idiomas oficiais representa unha expresión de normalidade e o 

exercicio dun dereito que nos asiste por pertencer a ese gran espazo de 

integración, tolerancia e entendemento colectivo.  
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O impulso do recoñecemento do galego como lingua oficial da Unión Europea 

suporía un avance moi importante do pulo á identidade social e cultural de 

Galicia, fortalecendo os seus lazos internacionais. É por iso que resulta de total 

relevancia que o apoio á lingua teña o maior respaldo posible. 

 

Por iso, o deputado-portavoz e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia corrixir a súa posición inicial de 

rexeitamento e apoiar agora o recoñecemento do galego como lingua 

oficial da Unión Europea que promove o Goberno de España? 

 

2. Por que o Goberno de Galicia ten amosado o seu rexeitamento ao 

recoñecemento do galego como lingua oficial da Unión Europea? 

 

3. Como valora o Goberno de Galicia o avance producido no Congreso dos 

Deputados e Deputadas para o uso oficial da lingua galega? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio do 2024 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 13/05/2024 10:40:13 
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Silvia Longueira Castro na data 13/05/2024 10:40:22 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/05/2024 10:40:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Rosana Pérez Fernández, Ramón Fernández 

Alfonzo, Oscar Insua Lema e Brais Ruanova Vilas-Boas, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 3ª, relativa á valoración por parte do goberno galego do Informe económico-

financeiro das entidades instrumentais respecto do exercicio do ano 2022 e ás 

actuacións que valora impulsar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comezos de maio o Consello de Contas remitía ao Parlamento Galego o seu 

Informe económico-financeiro das entidades instrumentais respecto do exercicio do ano 

2022, un informe que pon de manifesto de forma reiterada os incumprimentos na 

materia do goberno galego e a súa desidia á hora de ordenar e transparentar este ámbito 

da nosa administración. 

Así, o Consello de Contas sinala literalmente “Transcorridos xa trece anos 

desde a aprobación da Lei 16/2010, do 17 de decembro, de organización e 

funcionamento da Administración xeral e do sector público de Galiza (Lofaxga), a 

Comunidade Autónoma continúa sen pór en marcha o rexistro de entidades dependentes 

previsto nesta norma e no que se deberían inscribir, preceptivamente, a constitución de 

entidades e demais actos que se determinen regulamentariamente e no que se depositen 

as contas anuais para a súa remisión ao Consello de Contas. Este incumprimento 

obstaculiza a delimitación das entidades que, segundo a normativa vixente, deben ter a 
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consideración de sector público autonómico e que deben estar sometidas aos 

procedementos e controis propios da xestión do sector público. Esta situación obriga o 

órgano de control externo a empregar a información recollida no Inventario de 

Entidades do Sector Público do Ministerio de Hacienda.” 

É dicir, máis de trece anos despois da aprobación por parte do goberno galego 

da lexislación na materia, continúa sen aplicar a súa propia lei, incumpríndoa de forma 

reiterada e afondando na falta de transparencia, de dación de contas e arrastrando unha 

deficiente planificación e organización económica e orzamentaria. 

Ademais, incumpre co propio Parlamento Galego, porque como recolle o propio 

informe “Malia que o 25 de abril de 2023 o Pleno do Parlamento de Galicia incidiu 

nesta preocupación ao acordar por unanimidade instar a Xunta de Galicia a poñer en 

marcha de forma inmediata este rexistro, na data de aprobación deste informe tal feito 

segue pendente de se producir.” 

As entidades instrumentais (excluído o Sergas) dispoñían en 2022 

aproximadamente o 17% do orzamento autonómico e supoñen, polo tanto, un volume 

importante da xestión dos recursos dos galegos e galegas, ao que se suman cuestións 

referentes aos riscos que presentan. Ademais, hai que sinalar que os informes do 

Consello amosan só unha parte da realidade porque se sinalan e advirten distintas 

limitacións ao alcance. 

Este é un ámbito, polo tanto, fundamental, que debe ser reordenado con urxencia 

para garantir o control democrático, a transparencia e unha xestión económica e 

orzamentaria máis eficaz e útil aos intereses dos galegos e galegas. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Que vai facer o goberno galego para deixar de incumprir as súas propias leis 

aprobadas hai máis de 13 anos e garantir a transparencia e o control democrático e 

económico das súas entidades instrumentais? 

Que valoración global fai o goberno galego das limitacións ao alcance sinaladas 

no Informe económico-financeiro das entidades instrumentais respecto do exercicio do 

ano 2022? 

E do seu incumprimento das recomendacións emitidas anteriormente? 

Que valoración lle merecen as novas recomendacións? 

Vai poñer en marcha o rexistro das entidades dependentes prevista na Lofaxga 

algún día? 

Vai actualizar a normativa de réxime financeiro e orzamentario en materia de 

control e regular o tipo de control aplicable ás distintas entidades? 

Vai someter a auditoría contable as contas anuais dos organismos autónomos? 

Vai aceptar as recomendacións que especificamente apuntan a Meisa, Sotavento 

e Impulsa Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Oscar Insua Lema 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/05/2024 11:08:23 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 13/05/2024 11:11:33 

 

Óscar Insua Lema na data 13/05/2024 11:12:01 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 13/05/2024 11:12:40 

 

Rosana Pérez Fernández na data 13/05/2024 11:13:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Rosana Pérez Fernández, Ramón Fernández 

Alfonzo, Oscar Insua Lema e Brais Ruanova Vilas-Boas, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 3ª, relativa á valoración por parte do goberno galego do Informe de 

fiscalización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma respecto do exercicio do ano 

2022 e ás actuacións que valora impulsar. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comezos de maio o Consello de Contas remitía ao Parlamento Galego o seu 

Informe de fiscalización da Conta Xeral da Comunidade Autónoma respecto do 

exercicio do ano 2022. Cómpre recordar que de acordo co artigo 53 do Estatuto de 

Autonomía, as contas da Comunidade réndense ante o Consello de Contas para que, de 

conformidade coas funcións e criterios sinalados nos artigos 4 e 20 da Lei 6/1985, do 24 

de xuño, reguladora deste órgano estatutario, proceda ao seu exame e comprobación. 

Entre outros obxectivos está o de ofrecer ao Parlamento unha opinión sobre os 

estados financeiros da Comunidade que lle permita pronunciarse sobre a súa 

aprobación. Con independencia de que esta aprobación se vaia dar coa maioría do grupo 

que apoia o goberno, é preciso profundar na información financeira, orzamentaria e 

patrimonial que ofrece e, singularmente, na evolución das distintas debilidades que 

arrastra o goberno e na evolución do cumprimento das distintas recomendacións do 

Consello de Contas ao longo dos distintos períodos e informes. 
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Respecto do ano 2022 cabe sinalar que tanto a opinión de auditoría financeira 

como a opinión de auditoría de cumprimento presentan diferentes salivades. Entre elas 

sinálanse limitacións ao alcance e incorreccións. Como vén sendo habitual, sen 

corrección por parte do goberno galego memoria da Conta da Administración xeral non 

se axusta á estrutura esixida polo Plan xeral de contabilidade pública, algo que afecta á 

administración xeral e aos organismos autónomos, polo que a Xunta segue sen achegar 

a información relevante necesaria para facilitar a comprensión das contas anuais 

obxecto de presentación. 

No ámbito das incorreccións hai que sinalar que hai elementos que son 

recorrentes, por exemplo as cuestións comentadas respecto da incorrecta inclusión no 

capítulo VI do orzamento de gastos da Administración xeral gastos de carácter 

inmaterial que non teñen natureza de capital, as cuestións referidas á contabilidade do 

SERGAS ou a falta de concordancia do inventario de inmobilizado material. Entre 

outros aspectos tamén volvemos ver que persiste o uso inadecuado do programa 

orzamentario de imprevistos e funcións non clasificadas que xa se vén reiterando en 

informes anteriores, transferindo a este programa créditos que posteriormente se 

distribúen entre outras aplicacións de gastos, eludindo así os límites fixados 

normativamente para as transferencias ou, por exemplo, obsérvase que houbo 

financiacións non permitidas polos remantentes e outras cuestións similares. 

Así mesmo, un exercicio máis, o Consello expresa que “Existe unha utilización 

recorrente das ampliacións de crédito que constata unha deficiente orzamentación, dado 

que se reiteran as mesmas partidas todos os anos, que resultan ademais previsibles polo 

seu contido, polo que poden determinarse anualmente de forma máis precisa nos 

orzamentos iniciais” abundando nas carencias recorrentes da planificación orzamentaria 

e económica do goberno galego. No mesmo sentido, segue a empregarse o Fondo de 
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Continxencia para a cobertura de gastos (principalmente gasto corrente) que son 

obxecto dunha deficiente orzamentación. 

Cómpre sinalar tamén, como malia a propaganda do goberno respecto do 

endebedamento de Galiza, recóllese que os compromisos de gastos futuros da 

Administración xeral, dos organismos autónomos, axencias públicas e entidades 

instrumentais de consulta ou asesoramento dependentes da Xunta acadaron no exercicio 

2022 un importe de 18.361 millóns de euros, ascendendo novamente respecto do ano 

anterior. 

Porén, malia a reiteración de moitos dos apuntes do Consello, o seguimento das 

recomendacións efectuadas amosa a lentitude de moitas das que o goberno afirmou 

aceptar, con demoras xa inexplicables, como o referido á actualización do Plan de 

contabilidade e outras modificacións formais e procedimentais. 

Así mesmo, é outra constante da Conta Xeral a falta de transparencia e rendición 

de contas de moitos ámbitos. Desta volta, o Consello advirte que fóra do ámbito da 

Conta Xeral non renderon contas 12 entidades suxeitas a esa rendición. Ademais, no que 

respecta á rendición de contratos, só un 59,6% das entidades que están obrigadas a 

remitir esta información ao Consello de Contas cumpriron correctamente con esta 

encomenda. 

Tamén, ademais de recordar a demora na aprobación do I Plan de Igualdade, 

sinálase que aínda que os orzamentos do exercicio 2022 están aliñados cos ODS da 

Axenda 2030 na dimensión social, económica, medioambiental e institucional, non se 

aliñou a conta do programa relativo á débeda pública nin nas actuacións de carácter 

instrumental ou horizontal, que non poden identificarse cun obxectivo concreto. 
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A desidia da Xunta de Galiza á hora de mellorar a súa xestión orzamentaria 

constitúe un prexuízo para os galegos e galegas. Dunha banda, a planificación aprobada 

dista da súa translación final á realidade. Doutra banda, recórrense en ineficiencias que 

lastran a nosa capacidade económica. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Cando vai corrixir o goberno galego as cuestións que indica o Consello de 

Contas nas salvidades da auditoría financeira e da auditoría de cumprimento? 

Por que o goberno galego non actúa ante a falta de rendición de contas ou 

rendición inadecuada de moitos dos seus organismos? 

Por que segue a empregarse o Fondo de Continxencia para a cobertura de gastos 

(principalmente gasto corrente) que son obxecto dunha deficiente orzamentación? 

Por que, malia a reiteración de moitos dos apuntes do Consello, o seguimento 

das recomendacións efectuadas amosa enorme lentitude en moitas das que o goberno 

afirmou aceptar? 

Cal vai ser a folla de ruta para o novo Plan de Contabilidade, reiteradamente 

prometido? 

Que valoración lle merecen as novas recomendacións do Consello? Cales vai 

aplicar e con que cronograma? 

Considera o goberno galego que a súa xestión orzamentaria é eficaz e eficiente? 
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Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Oscar Insua Lema 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 13/05/2024 11:40:47 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 13/05/2024 11:43:51 

 

Óscar Insua Lema na data 13/05/2024 11:44:13 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 13/05/2024 11:44:46 

 

Rosana Pérez Fernández na data 13/05/2024 11:45:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Paulo Ríos Santomé, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a necesidade de o goberno da Xunta resolver os problemas de 

seguridade viaria na AC-542 que afectan á veciñanza de Infesta (Betanzos). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza de Infesta (Betanzos) está a demandarlle publicamente ao goberno 

galego unha solución que resolva os problemas de seguridade viaria cos que conviven a 

diario na estrada AC-542 que une Betanzos co Mesón do Bento. 

No BNG temos presentado iniciativas no Parlamento galego co fin de procurar 

solución a esta problemática sen recibirmos resposta por parte da Xunta. Na mesma 

liña, presentamos tamén, en diferentes exercicios económicos, emendas aos orzamentos 

da Xunta de Galiza para que se dispuxesen os fondos precisos para acometer as 

reformas que eviten os puntos negros e melloren tanto a circulación dos vehículos como 

a seguridade dos veciños e veciñas dos núcleos de poboación que atravesa a 

mencionada estrada, nomeadamente no núcleo de Infesta. 

A construción de beirarrúas e de camiños peonís seguros, a creación de sendas 

ciclábeis para os ciclistas e os camiñantes, a mellora na sinalización dos pasos de peóns, 

a resolución dos problemas de visibilidade e seguridade nos cruzamentos desta estrada 

coas estradas secundarias, son algunhas das necesidades que nos trasladou a veciñanza 

nunha reunión recente. 
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Unhas demandas que a corporación municipal do Concello de Betanzos acaba 

de apoiar de forma unánime a través dunha moción defendida polo grupo municipal do 

BNG e para as que se solicita a implicación da Xunta de Galiza como titular 

responsábel da vía. 

A veciñanza non comprende a inacción da Xunta ante as súas demandas nun 

lugar que mudou moito nas últimas décadas, acrecentando a poboación que vive nas 

marxes da estrada ao redor do núcleo de Infesta, e que se ven expostas a un perigo 

continuo na actividade do seu día a día en treitos de estrada que non contan con 

beirarrúas nin arcén, curvas con trazado perigoso e sen visibilidade para condutores e 

peóns, un só paso de peóns.. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Ten sido informada a Xunta por parte do Concello de Betanzos da inseguridade 

viaria que sofre a veciñanza de Infesta (Betanzos) na AC-542? 

- Que proposta de resolución lle ten trasladado o goberno galego ao concello? 

- Comprométese a Xunta coa veciñanza de Infesta a resolver a inseguridade 

viaria á que se expón derivada da perigosa situación do actual trazado? 

- En que prazo? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Paulo Ríos Santomé 
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Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 13/05/2024 11:55:53 

 

Paulo Ríos Santomé na data 13/05/2024 11:58:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos, Rosana Pérez Fernández, Montserrat Valcárcel 

Armesto e Luis Bará Torres, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

situación de contaminación do encoro de Portodemouros. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

A situación do encoro de Portodemouros é altamente preocupante na 

actualidade, co agravante de que existen proxectos que a poden empeorar máis. De xeito 

sistemático veñen recibíndose avisos nos concellos limítrofes pola presenza de 

cianotoxinas na auga coa chegada do outono, se ben é certo que cada vez estes avisos 

cada vez se producen máis cedo.  

Estas cianotoxinas son producidas polas cianobacterias  (presentes en toda a 

xeografía terrestre, principalmente nas augas doces), que poden experimentar un 

desenvolvemento desmedido baixo condicións de luz e calor intensos en masas de auga 

con altos contidos en compostos nitroxenados e fosfatados. Estes crecementos masivos 

forman masas flotantes que se fan visibles ó ollo humano pola coloración verde das 

augas nas beiras dos encoros e lagoas. As cianotoxinas son altamente perigosas para a 

saúde humana e animal e supoñen unha grave ameaza para o equilibrio dos ecosistemas 

acuáticos pola mortaldade e doenzas que provocan. 

A presenza dos compostos nitroxenados e/ou fosfatados nas zonas rurais é case 

sempre debido a escorrentías con restos de fertilizantes agrarios, vertidos de xurros 

procedentes de granxas, principalmente de vacún e de porcino, ou ó deficiente 
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funcionamento dos procesos de depuración de augas residuais tanto de orixe humana 

coma industrial. 

No caso que nos ocupa, esta situación, que se repite desde hai xa varios anos,  

está ameazando ademais da saúde dos seres vivos dependentes da masa de auga citada, 

proxectos para o uso deportivo e de lecer das augas do encoro de Portodemouros, 

proxectos que constitúen a única avantaxe e aproveitamento que esta lucrativa presa 

pode ofrecer á veciñanza e visitantes.  

Mais esta situación pode verse agravada no caso de ir adiante o proxecto que a 

empresa lusa Altri pretende instalar no concello de Palas de Rei. O vertido de 30M 

L/día que pretende facer a empresa após o seu uso en todo o proceso químico industrial, 

suporá a incorporación de augas ricas en osíxeno e que van contribuír a acrecentar este 

proceso de eutrofización, empeorando máis aínda a situación do encoro de 

Portodemouros e do conxunto da bacía do Ulla, afectando incluso á ría de Arousa. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

– É consciente o goberno galego da situación que presenta o encoro de 

Portodemouros? 

– Considera que o proxecto de Altri en Palas de Rei pode supor un risco para a 

calidade das augas? 

– Que medidas ten tomado a Xunta de Galiza para controlar a presenza de 

cianobacterias e cianotoxinas no encoro de Portodemouros? 

– Considera que está garantida a preservación da saúde humana e ambiental? 
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– Cales son as medidas que vai emprender o goberno galego para a rexeneración 

do Ulla? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Rosana Pérez Fernández 

Montserrat Valcárcel Armesto  

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 13/05/2024 12:33:46 

 

Luis Bará Torres na data 13/05/2024 12:34:46 

 

Rosana Pérez Fernández na data 13/05/2024 12:34:54 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/05/2024 12:35:05 
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A Mesa do Parlamento 

 

Julio García Comesaña, José Luis Ferro Iglesias, Carmen Pomar Tojo, Patricia 

García González, Dolores Hermelo Piñeiro, Rubén Lorenzo Gómez, Víctor Manuel 

Baladrón Lamas, Raúl Santamaría González e Borja Verea Fraiz, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

A Xunta de Galicia vén de resolver a convocatoria a través da que acredita a 

excelencia científica, técnica ou artística, así como as axudas para a estrutura, mellora 

e apoio aos centros de investigación das universidades públicas galegas.  

 

Un total de 13 centros acadaron esta categoría neste caso, dos cales dez renovarán a 

acreditación e tres incorporaranse por primeira vez a este grupo. Ademais, nesta 

ocasión, a Xunta reserva parte dos fondos para unha nova categoría de centros que, 

polas súas características, aspiran a acadar a acreditación de excelencia. 

 

O obxectivo desta convocatoria é dobre, por unha banda, pretende acreditar a 

excelencia aos centros de investigación do sistema universitario de Galicia; e, pola 

outra, contribuír ao seu financiamento e á execución dos seus proxectos estratéxicos 

de investigación a longo prazo, ata 2027.  

 

Neste caso, o Goberno galego incrementou nun 31% o investimento, o que de traduce 

en 23,6M€ que permitirán que os mellores centros de investigación de Galicia gocen de 

estabilidade económica para desenvolver a súa actividade ata 2027. 

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 

Comisión: 

 

Como valora a Xunta de Galicia o desenvolvemento do apoio aos centros que 

conforman a rede de investigación de excelencia? 

 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio García Comesaña na data 13/05/2024 13:07:19 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 13/05/2024 13:07:39 

 
Carmen Pomar Tojo na data 13/05/2024 13:07:49 

 
Patricia García González na data 13/05/2024 13:08:09 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 13/05/2024 13:08:24 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 13/05/2024 13:08:35 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 13/05/2024 13:08:55 

 
Raúl Santamaría González na data 13/05/2024 13:09:07 

 
Borja Verea Fraiz na data 13/05/2024 13:09:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas e Ramón Fernández Alfonzo, deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 6ª, sobre os plans de inspección de seguridade industrial da Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Decreto lexislativo 1/2015, de 12 de febreiro, polo que se aproba o texto 

refundido das disposicións legais de Galiza en materia de política industrial, regula no 

seu Libro I o relativo a seguridade industrial, e establece a obriga de realizar unha 

planificación da inspección.  

No Decreto 219/2008, do 25 de setembro, regúlase a actividade administrativa 

de inspección, entendida como a actividade pola que a consellería competente en 

materia de industria, cos seus propios medios ou a través da colaboración de entidades 

legalmente habilitadas, ten por obxecto a supervisión, o control e a vixilancia dos 

establecementos, instalacións, produtos e actividades industriais, comprobando a 

adecuación da súa posta en funcionamento e condicións de servizo aos requisitos legais, 

regulamentarios e técnicos previstos na normativa aplicable e, de ser o caso, exixir as 

responsabilidades que correspondan nos supostos de incumprimentos legais ou defectos 

técnicos.  

Tal e como establece o artigo 13.2 do Decreto 219/2008, do 25 de setembro, 

mediante orde da persoa titular da consellería competente en materia de industria 

aprobaranse o obxecto, o contido e o ámbito de actuación que informan cada plan, así 

como as instrucións que deben cumprir as entidades legalmente habilitadas e os servizos 
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correspondentes das delegacións provinciais do departamento da Xunta de Galiza con 

competencias en materia de industria, para levar a cabo as inspeccións que han de 

realizarse conforme o plan e programas que se aproben.  

E o artigo 26 do Decreto lexislativo 1/2015 establece a obriga de elaborar un 

informe ao finalizar cada programa de inspección, así como a obriga de dar conta na 

Comisión de Industria dos resultados dos plans de inspección e das conclusión 

derivadas da súa execución. 

Así e todo, o goberno galego leva incumprindo esta normativa reiteradamente, 

malia térselle demandado unha especial atención á seguridade industrial dende o propio 

sector. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

. Que actuacións preventivas realizou a administración industrial para promover 

a seguridade industrial en Galiza nos últimos 15 anos? 

. Cales foron os plans e programas de inspección realizados? En base a que 

criterio/s se definiron? 

. Que medidas foron adoptadas pola administración industrial para garantir a 

seguridade industrial dos nosos establecementos, instalacións e equipos? 

. Cantas inspeccións desenvolvéronse non ano 2023? 

. Cantas instalacións deberían inspeccionarse? 
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. Cantas actuacións desenvolvéronse para promover a participación dos axentes 

económicos e sociais en materia de seguridade industrial? 

. Que grao do tecido industrial de Galiza está supervisado, controlado e vixiado? 

. Por que non se estableceu un sistema de información para as persoas titulares 

dos establecementos ou das instalacións sobre os prazos para realizar as inspeccións 

periódicas, indicándolles ao tempo e relación das entidades legalmente habilitadas na  

Galiza para realizalas? 

. Estableceuse un plan ou programa de inspección para o ano 2024? 

. Presentáronse no Parlamento de Galiza os resultados dos plans de inspección 

realizados así como as súas conclusións? 

. Que grao de desenvolvemento teñen na Galiza os seguintes instrumentos de 

control da seguridade industrial? - Intervención administrativa - Rexistro industrial de 

Galiza - Rexistro de instalacións industriais - Inspección industrial: plans e programas 

de inspección - Entidades legalmente habilitadas 

. Existe o Consello Galego de Seguridade Industrial? Cal é a súa composición, 

as súas normas de organización e réxime interno, e cales as foron as actividades 

realizadas por este consello? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 13/05/2024 13:19:19 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 13/05/2024 13:22:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila e Daniel Castro García, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a necesidade de que a Consellaría de Educación, Ciencia, 

Universidades e FP, procedan a substituír por sistema ás persoas docentes cando 

permanecen de baixa laboral ou permisos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As representantes sindicais das e dos docentes adscritos á Concellería de 

Educación levan meses denunciando a situación dos centros educativos que teñen 

persoal docente en situación de baixa laboral que permanecen sen substituír cando son 

períodos de 15 días, aínda que se coñeza a priori que vai ter unha duración superior. 

Dende a Consellaría estanse a borrar sistematicamente as baixas das listaxes de 

substitucións evitando así a transparencia e o control da non substitución do profesorado 

nos centros educativos galegos.  

Esta situación ten graves consecuencias para as direccións dos centros, para o 

resto do profesorado, pero sobre todo, a ten para o alumnado afectado que permanece 

semanas sen a atención educativa da materia ou materias que corresponde. Estas clases 

perdidas en moitos casos é imposible recuperalas por falta de horario dispoñible, e ten 

repercusións máis graves se incide no 2º de Bacharelato pola preparación das probas 

ABAU, sobre todo neste último trimestre do curso. 
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Outro alumnado que sufre en maior medida esta falta de docentes son aqueles 

con Necesidades Especiais de Apoio Educativo que se ven abocados a pasar por unha 

persoa diferente en cada horario afectado, dependendo da docente que estea libre. Para 

este tipo de alumnado é moi importante ter referentes estables no seu día a día e nesta 

situación altérase en gran medida as súas rutinas escolares e o seu rendimento mingua. 

A Consellaría segue a táctica de non cubrir as baixas cando se producen e teñen 

determinado non realizar chamamentos todos os días e cando os realizan, soamente 

dous días á semana, non cobren aquelas que nese momento sexan inferiores a 15 días, 

por máis que superasen eses período cando foron comunicadas. Deste xeito, con este 

procedemento, están deixando de cubrir baixas que logo son borradas da web como se 

nunca tivesen existido.  

O mesmo acontece con aquel profesorado que conta con permisos por participar 

en programas de intercambios con outros centros educativos do ministerio ou da propia 

Consellaría de Educación. 

Esta situación xa foi denunciada pola CIG-Ensino na Mesa Sectorial do pasado 

mes de novembro  ao ser detectada a comezos deste curso no seguimento que fai 

diariamente desta problemática e polas numerosas queixas que lle chegan de persoal 

substituto e dos propios centros educativos que padecen esta falta de persoal de xeito 

sistemático e que ven como está a ver vulnerado o lexítimo dereito do alumnado a 

recibir a atención educativa que precisa. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 4ª: 
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Pensa dar orde a Consellería de Educación de substituír a todo o profesorado dos 

centros educativos galegos que permanece de baixa ou con permisos laborais e así 

asumir a súa responsabilidade de proporcionar a atención educativa de calidade que 

precisa todo o alumnado? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Daniel Castro García 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 13/05/2024 16:28:22 

 

Daniel Castro García na data 13/05/2024 16:28:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, deputada e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a necesidade de dotar de seguridade viaria para vehículos e peóns á 

estrada autonómica PO-403 ao seu paso pola parroquia de Moreira en Ponteareas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 22 de agosto de 2023 deuse por finalizada unha actuación da Xunta de 

Galiza, a través da Consellaría de Infraestruturas e Mobilidade, na estrada Autonómica 

PO-403 entre o enlace coa A-52 e o final da travesía de Angoares, na entrada á vila de 

Ponteareas. 

Este proxecto enmarcado na Estratexia para a eliminación dos treitos de 

concentración de accidentes na rede viaria autonómica, foi solicitada polo anterior 

goberno e iniciado o procedemento alá polo ano 2018.  

Era unha necesidade vital para Ponteareas dispoñer dun enlace coa Autovía de 

1,6 km. dotado de seguridade tanto para o tráfico rodado como para a veciñanza da 

parroquia de Angoares que se despraza a diario a pé cara a servizos como unha 

superficie comercial situada na contorna da estrada, a igrexa, o centro cultural ou 

instalacións deportivas. Este tramo tamén dispón de varias marquesiñas de paradas de 

liña de autobús regular e escolar, que por carecer de espazo suficiente entre o asfalto e 

os peches das vivendas, supuña un perigo para as persoas usuarias. 
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Hai que lembrar a situación na que parroquias de Ponteareas, como Moreira e 

Angoares, quedaron coa inauguración da A-52 a comezos dos anos 90, que non 

dispoñen doutra vía de comunicación directa cara a vila e a outras parroquias. Así, 

atopabámonos a diario a veciñas e veciños a pé por un vial sen beiravías e sen espazo 

apartado do tránsito dos vehículos. 

Amais é un percorrido habitual para persoas que se desprazan ata o centro 

urbano para realizar compras ou trámites administrativos, ou simplemente por realizar 

exercicio físico, carecendo naquel intre de espazo suficiente nas beirarrúas, en tramos 

inexistentes, para a mobilidade das persoas. 

Esta obra deu seguridade igualmente aos vehículos nos xiros e cambios de 

sentido, implementando dúas rotondas, unha delas que conecta varios barrios da 

parroquia de Angoares e facilita enormemente o acceso e a saída da zona comercial e 

das instalacións deportivas, calmando ao mesmo tempo o tráfico rodado nunha travesía 

moi transitada. 

Se esta obra tan necesaria para a veciñanza, deu maior seguridade na parroquia 

de Angoares, as persoas residentes en Moreira, no límite co concello de Salvaterra de 

Miño, continúan na mesma situación de inseguridade viaria ao non ser resolto o paso 

peonil do enlace coa A-52 na citada obra da Xunta, quedando imposibilitados a 

achegarse a pé ata o núcleo urbano ou ben xogándose a vida ao ter que atravesar 5 ou 4 

das 9 conexións que hai de entrada ou saída na A-52 en ambos sentidos. 

Polo tanto, dende Moreira ata a Vila, a veciñanza debe coller o seu coche 

particular se non quere correr o risco dun atropelo, deixando illada unha zona rural de 

Ponteareas pese a estar a tan só 2 km. da Vila. Malia esta situación de inminente perigo, 

existe un número importante de persoas que non dispón de vehículo propio ou recursos, 
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que ten a necesidade de moverse a pé a diario cruzando todos estes viais desprotexidas 

totalmente. 

Tamén sería preciso realizar un estudo máis completo a este respecto, entre os 

p.k. 7,2 e 8,8 do vial, coa finalidade de mellorar unha zona cada vez máis poboada, en 

cuestións como a iluminación, novos pasos de peóns, renovación das beirarrúas 

existentes onde sexa preciso, carrís de acceso a viais municipais ou vivendas, etc. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

- Vai o goberno da Xunta a elaborar un estudo e a posterior participación cidadá 

que valore a mellor opción para o enlace peonil na PO-403 no enlace coa A-52 e 

mellora do vial autonómico ao seu paso pola parroquia de Moreira en Ponteareas? 

- Que prazos se fixan para o estudo, a participación e a elaboración do proxecto 

de execución para esta obra prioritaria para o Concello de Ponteareas e a súa veciñanza? 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-9

cB
jD

gA
G

j-4
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

11240

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-9cBjDgAGj-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 13/05/2024 17:12:42 

 

Paulo Ríos Santomé na data 13/05/2024 17:12:45 

 

Cristina Fernández Davila na data 13/05/2024 17:12:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a cesión de predios municipais para a construción de vivenda 

pública por parte do goberno galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 26 de abril de 2024 o Secretario Xeral de Vivenda e Urbanismo 

dirixiuse ao concello de Pontevedra solicitando a colaboración municipal para a cesión 

dunha parcela municipal situada en Valdecorvos para destinala á construción de vivenda 

de promoción pública. 

O día 8 de maio de 2024 o concello dirixiuse á Secretaria Xeral co ofrecemento 

da máxima colaboración municipal coa iniciativa de construción de vivenda pública por 

parte da Xunta. 

Para concretar este ofrecemento, o concello propón a cesión dun total de 7 

parcelas en diferentes barrios da cidade (Valdecorvos, Campo do Boi, A Seca (antiga 

Tafisa), A Parda, A Eiriña e Beiramar. Xunto con este ofrecemento, o concello tamén 

propón a recepción polo concello dunha serie de predios situados no barrio de Monte 

Porreiro de titularidade autonómica na que estaba previsto construír vivenda mais que 

funcionan como zona verde. 

Segundo cálculos dos técnicos municipais, nestes terreos sería posíbel construír 

arredor de 170 vivendas de promoción pública, o que xunto con outras actuacións en 

marcha, permitiría incrementar de xeito substancial a oferta de vivenda pública 
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destinada ao alugueiro e compensar deste xeito a falta de iniciativa por parte da 

administración autonómica. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Vai a Xunta aceptar o ofrecemento realizado polo concello de Pontevedra de 

cesión de 7 parcelas que permitirían construír arredor de 170 vivendas de promoción 

pública en diferentes barrios da cidade? 

Tren previsto a Xunta ceder ao concello as parcelas T do barrio de Monte 

Porreiro? 

Que previsións ten a Xunta en canto á construción de vivenda de promoción 

pública na cidade de Pontevedra? 

Como valora a Xunta a oferta e o prezo da vivenda de alugueiro na cidade de 

Pontevedra? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luis Bará Torres na data 14/05/2024 10:33:18 

 

Alexandra Fernández Gómez na data 14/05/2024 10:35:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López e Luis Bará Torres, deputados do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o 

remate de xeito inmediato e a redacción do proxecto, trazado e construción e impacto 

ambiental da variante de Carballo, fase I. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Polígono de Bértoa, no Concello de Carballo, é unha das zonas de 

implantación empresarial con maior proxección do país, experimentando nos últimos 

anos un crecemento exponencial até o punto de esgotar a súa oferta de solo industrial.  

Situado no concello cabeceira da comarca de Bergantiños, a cabalo da área 

metropolitana de A Coruña e da comarca de Soneira, Xallas e Fisterra, precisamente 

pola súa situación, é un enclave apetecible para a implantación de empresas de todo 

tipo, constituíndose coma un polo de xeración de emprego para Bergantiños e a Costa 

da Morte.  

A intensidade do crecemento e da capacidade motriz do parque de Bértoa de 

crear emprego e riqueza nas dúas comarcas, está lastrada pola imposibilidade de ofrecer 

o solo industrial que posibilite a implantación de proxectos empresariais altamente 

interesantes para a zona. Mais tamén por unha eiva evidente (cada vez máis) na 

conectividade: a ausencia da circunvalación de Carballo.  

A Circunvalación de Carballo, que na súa primeira fase conectaría o polígono de 

Bértoa coa zona sur da vila, facilitando a saída cara Santiago e Ordes, é unha 
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infraestrutura prioritaria para a comunidade de propietarios do polígono, para o concello 

e mesmo para a Confederación de Empresarios de Galicia (CEG). 

Infraestrutura básica e urxente para eliminar o tráfico pesado que entra e sae do 

parque empresarial e atravesa diariamente o barrio do Chorís, no que se concentra a 

zona escolar e deportiva da vila, así como un parque infantil. 

Estamos a falar, pois, dunha obra imprescindible para mellorar a 

competitividade económica e empresarial do tecido empresarial carballés, 

nomeadamente, o asentado no parque industrial de Bértoa. Mais tamén dunha obra 

urxente para a garantir seguridade peonil nunha zona da vila extremadamente sensible.  

A ampliación do polígono e a circunvalación son actuacións que dependen 

exclusivamente da Xunta de Galiza, que ano tras ano as inclúe nos orzamentos 

autonómicos para despois non executalas.  

No caso da circunvalación, se nos orzamentos da Xunta de Galiza do 2023 

figuraba unha previsión de 4 millóns para o 2024, nos do 2024 establécese unha partida 

de unicamente 500.000 euros.  

Se os trámites para a ampliar o polígono marchan con extrema lentitude (co 

agravante do retraso acumulado de anos), o procedemento administrativo para que a 

variante de Carballo, atópase en punto morto.  

En decembro de 2020 resolveuse a adxudicación do contrato para a redacción do 

proxecto, trazado e construción e impacto ambiental da variante de Carballo, fase I, 

establecéndose un prazo de execución de 20 meses. Case 2 anos despois do 

cumprimento do prazo, ningún avance houbo no expediente, agás un engadido de 

arquivos asociado á execución do contrato, en decembro de 2022. 
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É incomprensible que unha infraestrutura vital para vertebrar o territorio, para a 

competitividade empresarial e xeración de emprego a nivel comarcal, así como 

imprescindible para garantir a seguridade peonil nun barrio especialmente sensible 

como o do Chorís non teña carácter prioritario para a Xunta de Galiza. Máxime, 

atendendo á maior presión circulatoria que vai sufrir a zona provocados polos cortes 

simultáneos nas pontes da Milagrosa e da Rúa Fomento polas obras que acomete Augas 

de Galiza. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Considera o goberno galego prioritaria a execución da circunvalación de 

Carballo? 

- Considera o goberno galego que a execución da I fase da circunvalación de 

Carballo permitirá mellorar a competitividade económica e empresarial do tecido 

empresarial carballés, nomeadamente, o asentado no parque industrial de Bértoa? 

- Considera a Xunta de Galiza importante eliminar o tráfico pesado da zona do 

Chorís, en Carballo? 

- Cal é o motivo polo que a redacción do proxecto, trazado e construción e 

impacto ambiental da variante de Carballo (fase I), acumula case 2 anos de retraso sobre 

o prazo de execución fixado nos pregos? 

- Cal é o contido do arquivo asociado á execución do proxecto engadido ao 

expediente o 14 de decembro de 2022? 

- Existe algún problema sobrevido na execución da redacción do proxecto que 

xustifique eses 2 anos en punto morto? Cal é? 
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- Ten pensado o goberno galego adoptar algunha medida para axilizar o remate 

do proxecto, trazado e construción e impacto ambiental da variante de Carballo, fase I? 

Cales son esas medidas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López na data 14/05/2024 10:48:22 

 

Luis Bará Torres na data 14/05/2024 10:50:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos, Sonia Vidal Lamas, Iago 

Tabarés Pérez-Piñeiro e Secundino Fernández Fernández, deputadas e deputados do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 3ª, relativa á concentración da sanidade privada ourensá nun gran grupo 

empresarial e ás consecuencias que iso pode ter na sanidade pública debido ao alto grao 

de concertos que ten estabelecido o goberno galego e á falta de soportes contractuais. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na área sanitaria de Ourense, Verín e O Barco de Valdeorras existe un alto grao 

de dependencia e vinculación con dous centros sanitarios privados, El Carmen e 

Cosaga, tal e como recolle o Consello de Contas no seu Informe de fiscalización da 

asistencia sanitaria con medios alleos na Área Sanitaria de Ourense, Verín e o Barco de 

Valdeorras, que vén a certificar tanto o aumento da derivación a centros privados como 

a alta dependencia destes dous centros como a falta de soportes contractuais e do 

cumprimento das súas propias normas na relación económica así como a falta de 

información sobre tarifas ou derivación de pacientes. 

Así as cousas, vén de coñecerse como finalmente o Grupo Recoletas, que xa tiña 

adquirido o conglomerado de COSAGA, vén de acaparar tamén o centro de El Carmen. 

Estamos a falar de dous centros que suman arredor de 400 empregados e empregadas e 

que segundo as súas propias informacións teñen máis de 120.000 pacientes e 

desenvolveron máis de 7.000 intervencións cirúrxicas ao ano. 
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O propio Consello de Contas advirte no citado informe do proceso de 

concentración da sanidade privada en cada vez menos mans e empresas máis grandes: 

“En toda España estase a producir un fenómeno de concentración do sector 

hospitalario privado en grandes grupos empresariais, de xeito que (segundo datos 

expostos no informe que elabora anualmente o Instituto para o desenvolvemento e 

integración da sanidade privada, aportando valor. Análise da situación 2022) os 13 

grupos empresariais con máis presenza no mercado concentran o 48% do número total 

de hospitais e o 61% das camas instaladas en España. En termos de facturación, os 5 

primeiros grupos (Quirón, Vithas, HLA, HM hospitais e Ribera) acaparan o 53% do 

mercado privado. 

A Comunidade Autónoma de Galicia non é allea a este fenómeno e así, no que 

respecta á área sanitaria obxecto de fiscalización, os dous centros hospitalarios 

privados existentes, estaban, no momento de realización da fiscalización, en vías de 

incorporarse a un grupo empresarial de nivel nacional.” 

Debida á alta derivación que hai desde o servizo público ao privado nesta área 

sanitaria e á carencia de procesos regulados, abertos e contrastados de concertación, que 

nalgún caso deriva en procesos anómalos arrastrados desde hai máis de 20 anos, esta é 

unha cuestión que o goberno debe atender. A concentración nun gran lobby empresarial 

pode comprometer aínda máis o funcionamento da sanidade pública ourensá, que xa era 

altamente dependente en determinados servizos da sanidade privada. Así mesmo, ao 

carecer de soportes contractuais adecuados, increméntanse os riscos de oligopolio e que 

iso teña un impacto económico e financeiro no SERGAS e, asemade, que se poida 

especular con determinados servizos que se precisa fornecer. 
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A Comisión Galega da Competencia, como órgano colexiado independente, 

adscrito ao Instituto Galego do Consumo e da Competencia, é a encargada, de acordo 

coa norma reguladora do Instituto Galego do Consumo e da Competencia, da aplicación 

na Comunidade Autónoma de Galicia da Lei 15/2007, do 3 de xullo, de defensa da 

competencia, segundo os criterios establecidos pola Lei 1/2002, de coordinación de 

competencias entre o Estado e as comunidades autónomas en materia de defensa da 

competencia. Entre as súas funcións están a de asesoramento ao goberno e elaboración 

de informes e estudos así como de vixilancia sobre a competencia. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Que medidas preventivas vai impulsar o goberno galego para protexer a 

sanidade pública ourensá ante posibles actuacións oligopólicas no ámbito da sanidade 

privada que poidan comprometer o funcionamento de servizos? 

Vai desenvolver o goberno galego, ao abeiro dos seus instrumentos de consumo 

e da competencia, algún estudo ou vixilancia específica? 

Considera o goberno galego que foi responsable á hora de non dotar as súas 

derivacións de adecuados soportes contractuais? 

Está garantida a prestación dos servizos que viña derivando habitualmente? 

Planifica como prestalos directamente desde o sistema público? Cales e en que prazo? 

Pode repercutir esta situación en que na Área Sanitaria de Ourense aumente 

aínda máis o gasto orzamentario por asistencia sanitaria con medios alleos ? 
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Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Sonia Vidal Lamas 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Secundino Fernández Fernández 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/05/2024 12:06:33 

 

Iria Carreira Pazos na data 14/05/2024 12:09:06 

 

Sonia Vidal Lamas na data 14/05/2024 12:09:54 

 

Secundino Fernández Fernández na data 14/05/2024 12:10:11 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 14/05/2024 12:11:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández  e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre o tempo de lecer e alternativas lúdicas para a mocidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A actividade lúdica e o tempo de lecer é cada vez máis reducido para a 

mocidade galega. Na sociedade actual, o lecer, sobre todo na mocidade, redúcese ao 

consumo de bens e servizos deixando de lado as fórmulas de autoorganización do tempo 

de lecer e actividade lúdicas. Isto afecta o asociacionismo xuvenil, perdendo a 

capacidade da mocidade de analizar e crear alternativas colectivas de ocio. 

Este tipo de pautas de ocio acaba derivando na predominancia do ocio nocturno, 

destinado ao consumo excesivo de alcol e outras substancias lesivas para a saúde. É 

imperativo pois, sobre todo actualmente dada a alta cantidade de problemas de saúde 

mental que se dan na mocidade, que a Xunta de Galiza promova alternativas de lecer e 

favorecer o acceso á cultura para os sectores máis novos da xuventude. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Vai promover a Xunta a creación dun tecido asociativo xuvenil forte en Galiza? 

- Pretende o Goberno galego pór a funcionar o consello Asesor e Consultivo de 

Xuventude de Galiza, inactivo desde 2014? 
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- Vai a Xunta planificar, consensuar e executar alternativas de lecer para a 

mocidade galega, que afaste as mozas de alternativas de ocio daniñas e que garantan a 

seguridade sanitaria no seu desenvolvemento? 

- Pretende o Goberno galego facer verdadeiramente partícipe a mocidade do 

deseño de actividades e políticas que afecten directamente a mocidade? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 14/05/2024 12:25:38 

 

Iria Carreira Pazos na data 14/05/2024 12:28:42 

 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-S

oY
R

Sd
Q

XL
-0

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

11254

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-SoYRSdQXL-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a situación das persoas LGBT no ensino galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O informe “Análise, datos e recomendacións para o recoñecemento da 

diversidade en Galiza”, elaborado no 2023 polo Foro de Identidades e Disidencias 

Sexuais no seo do Consello da Cultura Galega advirte sobre a situación das persoas 

LGBT actualmente. Neste senso, resultan preocupantes os datos obtidos en varias áreas, 

sendo graves os do ámbito da educación, salientando que o 88% das entidades e 

colectivos LGBT galegos non considera que os centros educativos do noso País sexan 

espazos seguros para as persoas LGBT. Non é o único estudo que alerta sobre esta 

situación sobre os centros de ensino galegos, e informes da FELGTB debullan as 

consecuencias sobre o futuro desta mocidade que sofre a LGBTfobia nas aulas.  

Recentemente, un estudo desenvolvido por Agareso volveu a poñer o foco sobre 

esta temática, recoñecendo que, se ben a diversidade LGBT é unha realidade cada vez 

máis visible nas aulas, aínda son moitas as persoas que non poden expresarse libremente 

sobre a súa orientación afectivo sexual ou identidade de xénero por medo ás ameazas, 

ao trato diferencial ou ao acoso, unha vez que os centros educativos non son espazos 

seguros. En base ás enquisas realizadas, o 81% do alumnado LGBT sufriu algunha 

agresión e o 69% do profesorado presenciou algunha vez agresións contra poboación 

LGBT. 
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Tendo presente esta situación, o BNG xa ten trasladado en numerosas ocasións a 

esta cámara propostas para garantir a educación afectivo-sexual nas aulas do noso País, 

mais atopándose sempre co voto en contra do Partido Popular. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

– É consciente o goberno galego da situación que se está a dar no ensino a 

respecto das persoas LGBT? Que valoración lle merece a denuncia reiterada de 

colectivos e asociacións de que as aulas non son espazos seguros? 

– Cales son as avaliacións realizadas pola Xunta de Galiza para coñecer a 

situación das persoas LGBT no ensino, cun enfoque específico sobre a LGBTfobia? 

– Cales son os contidos incorporados aos currículos escolares en materia de 

diversidade sexual e de xénero? Que opinión lle merece o voto negativo do Partido 

Popular á ampliación destes contidos? 

– Cal é o motivo por que non contan os centros educativos da figura de 

Responsabilidade de diversidade sexual e de xénero? 

– Por que non conta a día de hoxe o ensino galego cunha guía para combater a 

LGBTfobia, con protocolos e ferramentas concretas que permitan a súa avaliación e 

mellora continua? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Cristina Fernández Davila 
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Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 14/05/2024 13:00:39 

 

Cristina Fernández Davila na data 14/05/2024 13:03:34 
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A Mesa do Parlamento 

 

Rubén Lorenzo Gómez, Patricia García González, Julio García Comesaña, María 

Dolores Hermelo Piñeiro, Raúl Santamaría González, José Luis Ferro Iglesias, 

Carmen Pomar Tojo, Borja Verea Fraíz e Victor Baladrón Lamas deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

A transformación dixital está mudando o xeito en que nos relacionamos, traballamos e 

aprendemos. Polos seus efectos transversais supón un reto social integral. Diversos 

estudos realizados no marco da Unión Europea non só revelan o impacto que todos os 

cambios producidos pola dixitalización terán na vida dos cidadáns nos próximos anos, 

senón que tamén apuntan á necesidade de continuar avanzar na adquisición de 

competencias dixitais básicas que permitan que os cidadáns manteñan unha relación 

segura e lóxica cos recursos tecnolóxicos e dixitais. 

Por todo isto, o sistema educativo non pode permanecer alleo ás novas realidades 

dixitais e tecnolóxicas. A Xunta de Galicia foi pioneira no desenvolvemento de accións 

que permitiron que ao conxunto do sistema puidese avanzar en liña con este contexto 

asegurando que o alumnado acadaba as competencias dixitais recollidas nos currículos 

educativos. 

A folla de ruta que segue o Goberno galego e que estará vixente durante os próximos 

anos é a que define a Estratexia de Educación Dixital 2030. Esta estratexia ten entre os 

seus obxectivos seguir atallando a fenda dixital, favorecer a creación dunha cidadanía 

dixital plena ou enfrontar o reto demográfico a través da tecnoloxía. Máis tamén atende 

aos novos contextos híbridos do ensino-aprendizaxe, nos que se mesturará o dixital e o 

os formatos físicos..  

As propostas desenvolvidas estes anos polo Goberno galego tiveron un impacto 

positivo sobre o noso sistema educativo. Hoxe os centros educativos galegos están 

entre os mellor equipados do noso país e desde o ano pasado todos contan cun Plan 

Dixital de Centro que os axuda a mellorar o desenvolvemento, en condicións de 

seguridade e comodidade, da actividade educativa. 

A transformación dixital é, en definitiva, un reto que de debe enfrontar desde o sistema 

educativo. Desde o Grupo Parlamentario Popular consideramos fundamental que a 

Xunta de Galicia continúe avanzando nestes aspectos como ata agora, tendo en conta  
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os seus beneficios pero tamén os efectos negativos e as amezas que trae consigo a 

relación co ámbito dixital. 

Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral:  

 

Que liñas aborda o Goberno galego para avanzar no reto da transformación dixital 

dentro das aulas? 

 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, 13 de maio de 2024. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 14/05/2024 13:06:54 

 
Patricia García González na data 14/05/2024 13:07:20 

 
Julio García Comesaña na data 14/05/2024 13:07:33 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 14/05/2024 13:07:49 

 
Raúl Santamaría González na data 14/05/2024 13:08:03 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 14/05/2024 13:08:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Xosé Manuel Golpe Acuña e Cristina 

Fernández Davila, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre as actuacións 

que debe realizar a Xunta respeito dos problemas de admisión no CEIP Os Casais no 

Concello de Fene. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A día 25 de abril publicouse a relación provisional de nenas e nenos admitidos 

na escola do CEIP Os Casais do Concello de Fene, data na que a ANPA Río de Va 

comeza a recibir o malestar das familias que ficaron excluídas desta escola. 

Durante o período de solicitudes de admisión, que finalizou o 20 de marzo do 

presente ano, moitas familias mostraron interese polo centro educativo, confirmándose a 

tendencia á alza de solicitudes de matrícula neste centro. Este aumento é froito dun 

traballo inxente, tanto por parte  do profesorado do centro, como por parte da ANPA, ao 

conseguiren manter os servizos de conciliación. 

Formalizáronse 10 solicitudes de admisión para educación infantil e 5 

solicitudes de admisión para diferentes niveis de educación primaria. De educación 

infantil foron excluídas 4 das 10 solicitudes e en educación primaria foron excluídas 4 

das 5 solicitudes (de facto serían as 5 porque en educación primaria admítese a 

solicitude dunha irmá e da outra non). Estamos a falar da exclusión do 60% das 

solicitudes realizadas, entre as cales hai familias da área da influencia do centro. 
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O motivo que alegan para esta exclusión é que non hai vacantes no centro, o que 

resulta incomprensíbel nun centro con recursos máis que suficientes para acoller a tripla 

do alumnado que ten actualmente.  

En educación infantil para o curso que vén quedarían 6 alumnos e alumnas e 

apenas deixan matricular outras 6 crianzas deixando 4 fóra. A ratio máxima en 

agrupamentos onde hai alumnado de 4º de infantil (como é o caso), á luz do Acordo de 

2009 é de 12, pero até o curso pasado entraban 18. Non se entende que neste curso non 

poidan entrar as 16 que fixeron a solicitude. 

A redución de ratios NON pode conlevar a redución de unidades, a redución de 

escolas, a redución de profesorado, senón o contrario. Entendemos que en educación 

infantil deberían ofertarse as 20 vacantes de 4º de infantil como en todos os centros, a 

decisión de agrupamentos debe realizarse en función das solicitudes e non ao revés. Non 

facelo así supón un agravio comparativo aos centros do rural e que se lle negue o futuro 

a este tipo de centros porque impoñen unha minguan de alumnado tamén en primaria. 

En educación primaria hai dúas solicitudes para primeiro, dúas solicitudes para 

segundo e unha para cuarto. Nos cursos onde se alega que non hai vacantes (primeiro e 

segundo), hai prazas de sobra porque serán 5 nenas e nenos en primeiro de primaria e 9 

nenas e nenos en segundo de primaria. Tampouco se entende que se aleguen que non hai 

vacantes para estes cursos. As familias están moi preocupadas con esta situación onde 

non se lle deixa incrementar alumnado a grupos moi pequenos, perdendo oportunidades 

de enriquecemento dos grupos e, por tanto, de aprendizaxes fundamentais entre iguais.  

As familias que ficaron excluídas contactaron con inspección e a única resposta 

que obtiveron é que teñen que agardar. Parécenos unha resposta intolerábel que non ten 

en conta que cada unha desas nenas e nenos ten unha familias detrás con necesidade de 

planificar, organizar e asegurar o que vai ser o seu futuro próximo. 
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O centro CEIP Os Casais ten un espazo privilexiado, unha contorna natural 

situada estratexicamente ao lado dun polígono e próximo a cruces de vías de 

comunicación importantes, facéndoo un lugar fabuloso para a conciliación familiar, así 

como para os proxectos pedagóxicos que se desenvolven desde o centro. 

Estas medidas de restricción da matrícula responden a unha intención de que o 

centro mingüe até facilitar o seu peche, o que entendemos que é a intención que agocha 

a Consellaría de Educación porque non existe outro motivo polo cal non desagrupar as 

unidades actualmente existentes, ou buscar como posibilitar a matrícula das solicitudes 

de admisión que hai actualmente. 

O centro educativo Os Casais merece respecto, merece poder medrar, merece o 

futuro polo que tan duramente está traballando, mais desde a Consellaría apenas recibe 

trabas, dificultades e recortes. Fene merece respecto, o rural merece respecto e as 

familias merecen respecto e respostas que as traten con dignidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

. Por que a Xunta de Galiza non estima todas as solicitudes de admisión 

presentadas sendo o CEIP Os Casais no Concello de Fene? 

. Por que a Xunta de Galiza non habilita as medidas necesarias para estimar 

todas as solicitudes antes da publicación das listas definitivas? 

. Que medidas vai habilitar a Xunta de Galiza para poder estimar todas as 

solicitudes presentadas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Xosé Manuel Golpe Acuña 

Cristina Fernández Davila 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 14/05/2024 13:15:34 

 

José Manuel Golpe Acuña na data 14/05/2024 13:17:50 

 

Cristina Fernández Davila na data 14/05/2024 13:18:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo e Noa Presas Bergantiños, deputado e deputada 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 3ª, sobre sinistralidade laboral. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

“Un operario de guindastre morreu após ser atropelado na noite da pasada 

terza feira mentres auxiliaba un vehículo avariado na autovía AG-56, no quilómetro 

1.4, ao seu paso por Santiago de Compostela.”  Así recollía o xornal Nós Diario o que 

até de agora é o último accidente laboral mortal na Galiza, onde entre o 17 de febreiro e 

o 2 de abril deste ano 2024 morreron 8 persoas mentres estaban a traballar, 

practicamente mes e medio. 

Son datos da prensa, porque no momento en que formulamos esta iniciativa non 

existen datos oficiais posteriores ao mes de xaneiro, en todo caso contrastados a través 

de diversas fontes, que veñen constatar que a sinistralidade no noso país está instalada 

en cifras récord dun xeito estrutural sen que o goberno galego do Partido Popular faga 

absolutamente nada por mudar esta realidade. 

Levamos moitos anos no podio da mortalidade laboral no estado español 

mentres a Xunta de Galiza abanea entre a pasividade e a autocompracencia, repetindo 

slogans sen contido real, sen medidas executivas efectivas e polo tanto sen resultados e 

sen mudar a situación. 
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Os datos do ano 2023 non fan máis que reafirmalo, 53 persoas falecidas mentres 

traballaban, un índice de incidencia que practicamente duplica á media do estado 

español e que significa que unha persoa na Galiza cando sae cara o seu posto de traballo 

ten case o dobre de posibilidades de morrer que en outros territorios do estado español. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Como explica a Xunta da Galiza os niveis de sinistralidade do noso país? 

 Como valora a Xunta de Galiza a actuación da inspección de traballo no noso 

país? 

 Cantos expedientes sancionadores por infraccións en materia de Prevención de 

riscos laborais ten pechado a Xunta de Galiza durante os anos 2021, 2022 e 2023? 

 Considera a Xunta de Galiza que os medios, o persoal e as competencias do 

ISSGA son suficientes e funcionais para mudar os niveis de sinistralidade do noso país? 

 Que está a facer a Xunta de Galiza para mudar os niveis record de mortalidade 

laboral? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 
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Noa Presas Bergantiños 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 14/05/2024 13:34:37 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/05/2024 13:34:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, deputados do Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre as 

medidas necesarias a tomar en materia de infraestruturas e seguridade viaria na PO-313 

ao seu paso polo barrio de Broullón no Concello de Moaña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado febreiro do ano 2023, o goberno municipal de Moaña solicitaba unha 

xuntanza coa, polo de aquel momento, Conselleira de Infraestruturas e Mobilidade para 

tratar a necesidade de actuación na PO-313 ao seu paso por Moaña, en concreto, no 

tramo que vai desde a Porta do Cego ata o Mirador da Fraga. 

No tramo que percorre o barrio de Broullón a estrada carece de medidas de 

seguridade para as persoas que a transitan a pé. Este barrio está a medrar en poboación e 

a presenza de crianzas e persoas maiores que precisan do transporte público está tamén 

en aumento. 

Non só o Concello, senón que os veciños e veciñas da parroquia, a través da 

AVV de Broullón, teñen demandado en numerosas ocasións que se acondicionen os 

arcéns para o paso máis seguro das persoas, tamén a instalación dalgún paso de peóns, 

mesmo con semáforo. 

Tamén a AVV da Paradela, ten trasladado a necesidade de mellorar o entronque 

do vial que sube desde A Tioura coa PO-313, neste caso este cruce é o que utiliza o 

transporte escolar, no que o autobús ten dificultades para acceder á vía ao carecer de boa 

visibilidade. 
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O goberno municipal tamén ten solicitada unha senda peonil que conectase todo 

o tramo, Porta do Cego ata o Mirador da Fraga, xa que apenas hai conexión mediante 

unha beirarrúa estreita só pola marxe esquerda, en sentido Marín, ao paso por Sabaceda; 

carecendo de conexión peonil o resto do trazado. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a situación de inseguridade viaria na que se 

atopa a PO-313 ao seu paso por Moaña, no tramo A porta do Cego até o Mirador da 

Fraga? 

- Entende necesario, a Xunta de Galiza, realizar actuacións integrais en materia 

de seguridade viaria e integración das estradas autonómicas na trama urbana dos 

Concellos? 

- Que medidas e en que tempos vai efectuar a Xunta de Galiza para mellorar a 

calidade de vida da veciñanza afectada polo estado no que se atopa a PO-313 nos 

tramos anteriormente citados? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé  

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé na data 14/05/2024 15:44:50 

 

Luis Bará Torres na data 14/05/2024 15:46:32 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé e Cristina Fernández Davila, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre as medidas para mellorar as condicións do servizo de catering nos 

comedores escolares no Concello de Moaña na procura dun servizo digno e de calidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comunidade educativa de Moaña, a través do Consello Escolar Municipal de 

Moaña, ven trasladando desde o curso escolar 2021/2022 a súa preocupación pola 

situación dos comedores escolares dos centros de ensino de infantil e primaria de 

Moaña xestionados de maneira indirecta a través da empresa de catering Alimentación 

Saludable Gallega, contratada pola Xunta de Galiza. 

Desde os pasados cursos estase a constatar unha perda de calidade nos menús 

ofrecidos ás crianzas, o que está a orixinar continuas queixas e reclamacións por parte 

das familias e dos responsábeis dos centros de ensino, que teñen en común múltiplos 

aspectos negativos relativos á cantidade, presentación, temperatura, elaboración e 

adecuación dos menús. 

Infelizmente, non se trata dunha situación puntual ou dun único colexio 

afectado: esta situación estase a agravar desde o inicio do curso 2021/2022, e son 

numerosas as reclamacións efectuadas polos diferentes centros de ensino ante o Servizo 

de Xestión de Comedores Escolares, dependente da Consellería de Educación. Sen 

embargo, as reclamacións non son atendidas e a calidade do servizo de comedor 

continúa a se deteriorar. 
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É un feito que moitos dos menús ofrecidos non son atractivos para os seus 

destinatarios, ben porque o aspecto da comida non é agradábel; porque se elaboren dous 

pratos fríos para compor un menú, incluíndo a colocación dunha ensalada como prato 

principal; porque as racións de comida sexan habitualmente escasas e en ocasións tamén 

se sirvan frías; ou aínda porque os menús sexan elaborados en desacordo coa 

climatoloxía do momento. 

Polos motivos expostos, en outubro do ano 2021 presentouse unha moción ante 

a Consellería de Educación reclamando un servizo de comedor digno e de calidade, 

exixindo unha serie de melloras na súa prestación. Porén, a día de hoxe non tivemos 

resposta ao respecto, nin se constatou ningún movemento por parte da empresa no 

sentido de atender as demandas realizadas en relación ao servizo de catering. 

Esta situación, lonxe de ter rexistrado melloras, viuse agravada polo anuncio, 

trasladado á comunidade educativa no inicio do curso, 2022/2023, de que a empresa de 

catering Alimentación Saludable Gallega tiña visto prorrogado o seu contrato por dous 

anos máis, polo que o alumnado de oito colexios públicos de Moaña continuarán 

soportando por máis un ano un servizo depauperado. 

Após a posta en marcha dun novo proceso de licitación, vemos como a empresa 

que levaba anos dando un servizo moi mellorábel nestes comedores escolares volve a 

gañar o concurso público e seguirá prestando o servizo. 

Así as cousas, confírmase a inacción dunha Consellería de Educación que, 

mesmo alertada diante da negativa situación dos comedores escolares, non só non 

sanciona dita empresa despois das inspeccións efectuadas, senón que aínda se permite 

que se replique un deseño dos menús exactamente igual que o curso anterior e sen 

corrixir ningunha das deficiencias sinaladas. 
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Estamos ante un tema que está a orixinar unha importante preocupación no seo 

da comunidade educativa de Moaña. A alimentación é unha cuestión vital para toda a 

poboación, e especialmente para as crianzas, que están nun período de crecemento e que 

pasan moitas horas na escola desenvolvendo unha actividade intensa. 

Non só é un feito importante a cuestión da calidade con que se atende as 

necesidades do alumnado, senón tamén o é como eles aprenden pautas saudábeis de 

alimentación para manter uns hábitos de vida saudábeis que lles acompañen sempre. 

Porén, a realidade que estamos a vivir é outra, e en moitas ocasións as crianzas marchan 

para as súas casas despois dunha experiencia frecuentemente negativa coa comida. 

Fican igualmente preocupadas as familias, alarmadas pola calidade da 

alimentación dos seus fillos e fillas e sentíndose frustradas por teren que facer uso dun 

servizo de comedor que debía servir para mellorar a conciliación familiar. 

Esta grave situación que afecta ás crianzas de Moaña, e que impacta 

directamente sobre a súa saúde, debe ser corrixida de maneira urxente. Non se pode 

permitir que se repita a situación do curso anterior novamente, para o que é preciso que 

a Xunta de Galiza deixe de primar o criterio económico sobre o da calidade alimentaria, 

coa fin de que se poidan presentar uns menús escolares correctos e saudábeis. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

. É coñecedora a Xunta de Galiza das condicións nas que se está a desenvolver o 

servizo de catering nos comedores escolares no Concello de Moaña?. 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza das queixas reiteradas en canto á calidade 

do servizo de catering nos comedores escolares no Concello de Moaña?. 
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. Está a velar a Xunta de Galiza por unha alimentación adecuada para as crianzas 

usuarias dos comedores escolares no Concello de Moaña?. 

. Cando vai recibir a Xunta de Galiza á comunidade educativa de Moaña após a 

súa reiterada petición de ser recibida? 

. Como valora, a Xunta de Galiza, a realización das obras necesarias para 

adaptar a actual cociña e instalacións do colexio de Reibón para adaptalas ás 

necesidades á hora de recuperar a xestión directa do servizo? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santomé 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé na data 14/05/2024 16:02:04 

 

Cristina Fernández Davila na data 14/05/2024 16:04:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Montserrat Valcárcel Armesto, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 7ª, sobre o Centro de Investigacións Forestais de Lourizán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Ao fío do anuncio “a bombo e prato”, por parte do presidente da Xunta, dun 

proxecto de rehabilitación e posta en valor do Pazo de Lourizán, desde o BNG 

queremos chamar a atención sobre o proceso continuado de desmantelamento que vén 

sufrindo o Centro de Investigacións Forestais de Lourizán (CIF), un núcleo científico 

que foi pioneiro e punteiro e que está nunha situación grave de declive, lastrado pola 

falta de persoal, a non cubrición de prazas de persoal xubilado, a precariedade laboral, 

mesmo coa contratación de persoal a través de fundacións privadas, a falta de 

continuidade de proxectos de investigación, o abandono de parcelas onde se levaba a 

cabo a experimentación e a perda de liñas de financiamento. 

No trasfondo deste proceso está a pelexa polo control do Centro e a partir de aí 

pilotar o proxecto para o pazo de Lourizán, con unha “guerra soterrada” entre 

departamentos da Xunta.  

O BNG considera fundamental frear este proceso de declive e desenvolver un 

gran proxecto de  reactivación e potenciación do CIF de Lourizán, para manter as liñas 

históricas de investigación e potenciar outras que sexan acordes cos desafíos presentes e 

futuros do sector forestal galego. 
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No actual contexto de emerxencia climática, deberíase considerar a apertura de 

novas liñas de traballo -e fortalecer as existentes- en relación coa multifuncionalidade 

do monte e sinaladamente sobre os valores ecosistémicos do monte, o seu papel na loita 

contra o cambio climático, a conservación da biodiversidade e dos recursos hídricos, e o 

impulso das “solución baseadas na natureza”. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

Vai o goberno galego frear o proceso de desmantelamento e declive do Centro de 

Investigacións Forestais de Lourizán? 

Que previsións ten a Xunta para dotar de máis orzamento, de máis persoal e de 

mellores condicións laborais o CIF de Lourizán? 

Que departamento da Xunta (Dirección xeral ou Axencia) vai ter a competencia 

directa sobre o futuro do CIF e do Pazo de Lourizán? 

Considera a Xunta necesario desenvolver un grande proxecto de reactivación 

deste outrora punteiro centro científico, para manter as liñas históricas de investigación 

e potenciar outras que sexan acordes cos desafíos presentes e futuros do sector forestal 

galego? 

No actual contexto de emerxencia climática, considera a Xunta prioritaria a 

apertura de novas liñas de traballo -e fortalecer as existentes- en relación coa 

multifuncionalidade do monte e sinaladamente sobre os valores ecosistémicos do 

monte, o seu papel na loita contra o cambio climático, a conservación da biodiversidade 

e dos recursos hídricos, e o impulso das “solución baseadas na natureza”? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Valcárcel Armesto 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 14/05/2024 17:07:11 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 14/05/2024 17:09:03 
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Á Mesa do Parlamento 

Oscar Insua Lema e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 1ª, sobre o plan do Goberno galego sobre a reforma da planta municipal en 

Galiza  e ao apoio das mancomunidades e consorcios. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A presente lexislatura dou comezo coa publicación mediática do anuncio do 

goberno galego de que buscará a redución do número de concellos en Galiza nestes 

vindeiros catro anos. A Directora Xeral da administración local manifestaba que antes 

do verán terá lugar un congreso onde se exporán as conclusións dos estudos realizados 

polas universidades galegas, os concellos e varios expertos, ademais do informe 

encargado á Fundación Juana de Vega no ano 2021 para analizar a reforma da planta 

municipal. 

Nos últimos tempos tan só se rexistraron catro fusións de municipios no noso 

país, a fusión de Cerdedo-Cotobade no 2016, a de Oza-Cesuras no ano 2013, a da 

Pontenova, como froito da unión de Vilameá e Vilaoudriz en 1963 e a de Ramirás, 

xurdida pola converxencia de Freá de Eiras e Vilameá en 1926. Fronte a esas catro 

fusións, ademais de algunha que outra absorción, xurdiron trece novos municipios por 

división doutros (Vilarmaior, Cariño, Rábade, Negueira de Muñiz, Ribeira de Piquín, 

Burela, Punxín, Carballeda de Avia, O Rosal, Fornelos de Montes, Mondariz-Balneario, 

Pontecesures e A Illa de Arousa). 
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As medidas adoptadas ata o momento, tanto por gobernos do partido popular no 

Estado, a través da aprobación de leis para impulsar as fusións de concellos de forma 

voluntaria, como a Lei 27/2013, de racionalización e sostibilidade da Administración 

local, ou moito antes a Lei 57/2003, do 16 de decembro, de medidas de modernización 

do goberno local no estado español, ou polo goberno galego, a través do artigo 59 da 

Lei 13/2015, de 24 de decembro, de medidas fiscais e administrativas, para reformar o 

artigo 13 da Lei da Administración Local de Galiza, mediante o cal aprobaban novas 

medidas de fomento das fusións ou incorporacións voluntarias a outros, non foron nin 

atractivas para incentivar as fusións, nin foron operativas e eficaces, polo que podemos 

falar dun absoluto fracaso da planificación da Xunta nesta materia. 

O que para a Xunta de Galiza foi un éxito, as fusións de  Cerdedo-Cotobade e de 

Oza-Cesuras, para os demais foi un auténtico fracaso, pois a suprafinanciación coa 

inxección de pecunio por varias vías ou condonacións das débedas, non serviron nin 

para o obxectivo básico de calquera fusión, que é manter o número de habitantes 

produto da mesma, pois no caso de Oza-Cesuras, perderon case 100 habitantes dende 

2013 e no caso de Cercedo-Cotobade a sangría foi maior, ao perder máis de 400 persoas 

dende 2017, segundo datos do IGE. Ou ben os plans da Xunta non son o efectivos que 

procuran, ou ben os gobernos locais de ambos concellos non acertan a desenvolver esa 

segunda fase que apuntale os cimentos para a prosperidade, a pesar da choiva de miles 

de euros que lles caen nas mans. 

Temos claro que algo hai que facer para mellorar o financiamento local e a 

eficacia das políticas e servizos que se prestan dende os concellos, para aumentar a 

autonomía municipal ou para facer medrar o poder negociador nas relación coas 

administracións supramunicipais. É preciso buscar a fórmula para gañar en capacidade e 

xestionar de forma eficiente os servizos públicos locais, ou para planificar estratexias e 

ordenacións cunha escala territorial e demográfica axeitada, evitando caer no localismo 

e no minifundismo. A metodoloxía para conseguir estes obxectivos, reducindo o 
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número de municipios, que se utilizou en Europa nas últimas décadas pódese resumir en 

dous tipos de actuacións:  

Por un lado a aprobación de leis que obrigaban aos concellos de menor 

poboación a asociarse, para garantir unha maior eficacia en prestación de servizos, ou 

ben os obrigaban a crear unha planta municipal cun ámbito competencial, organizativo e 

territorial diferente. Por outro lado utilizouse a vía de prestación de servizos de forma 

mancomunda ou consorciada. 

Mais a nosa realidade galega desvela que as leis que se aprobaron para 

conseguir fins similares non obrigaban a nada, estaban basadas no incentivo económico 

e na voluntariedade dos concellos. E por outra banda, desvela que nin existiu nin existe 

interese por parte da Xunta de Galiza en potenciar outras entidades locais, en concreto 

as recollidas nos artigos 120 e seguintes da Lei 5/1997, de 22 de xullo, da 

Administración Local de Galiza, dígase mancomunidades ou consorcios, fórmulas que 

sen dúbida son a posta en escena previa para comprobar empiricamente o 

funcionamento comarcal de determinados servizos antes de levar a cabo calquera fusión 

de gran alcance ou de máis de dous concellos. 

A participación nos informes e estudos para analizar a reforma da planta local de 

entes como universidades, fundacións, expertos ou mesmo a FEGAMP é necesaria, por 

suposto, mais é fundamental que o Parlamento Galego como poder lexislativo que é 

teña o protagonismo que lle corresponde tanto na fase de estudo como na fase de 

elaboración da norma, máis alá de recibir as conclusións xa precociñadas que se van 

expoñer no congreso que supostamente está a organizar a Consellería de Presidencia. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª: 
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-Cal é o plan do goberno galego para reformar a planta local, seguir co mesmo 

patrón de sempre ou albiscan algunha nova solución de calado con perspectivas máis 

efectivas? 

- Cal é a previsión do goberno galego sobre o número de fusións de concellos 

nesta lexislatura? 

- Ten coñecemento o goberno galego dos estudos encargados a expertos, 

universidades e á fundación Juana de Vega? Están rematados ditos estudos e informes? 

Van a publicalos antes do congreso? 

- O congreso que ten previsto organizar a Dirección Xeral da Administración 

local antes do verán, está xa organizado? E un congreso para reflexionar e debater as 

distintas opcións para a reforma da planta local ou só é para expoñer as conclusións que 

outros xa elaboraron? 

- Vai a aumentar a partida economica nos orzamentos de 2025 para incentivar as 

fusións en Galiza? Canto vai aumentar? 

- Van a potenciar dende o goberno galego as mancomunidades, consorcios ou 

áreas metropolitanas que queiran aumentar a xestión de servizos de competencia local? 

Que plans ten o goberno para axudar a estas entidades supramunicipais? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio de 2024 

 

Asdo.: Oscar Insua Lema 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 14/05/2024 17:33:49 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 14/05/2024 17:39:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 5ª, sobre a situación do centro de saúde de Santa Comba. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Santa Comba conta cuns servizos sanitarios que se atopan nun 

estado extremadamente precario.  

A infraestrutura do centro de saúde, na que se engloba o PAC que presta 

asistencia a este concello e a Mazaricos, presenta a día de hoxe numerosas eivas que 

comprometen o benestar tanto do persoal coma da veciñanza que se achega ao mesmo. 

O tellado está en mal estado, con moitas das tellas rotas que provocan humidades e 

goteiras no interior do centro. Ademais, o seu mal illamento non só se traduce nestas 

filtracións de auga, senón que chega a dificultar a actividade diaria polo ruído da auga a 

bater na cuberta, que entorpece o entendemento nas consultas e na área administrativa.  

A climatización do centro tamén é defectuosa, con áreas que no verán acadan 

altas temperaturas e outras que, a pesar da calefacción, permanecen frías todo o ano, o 

que provoca que moitas profesionais acaben traendo radiadores e calefactores para ter 

unha temperatura minimamente axeitada. Unha calefacción que funciona a base de 

pellets e que xa leva provocados varios sustos no centro, obrigando a abrir fiestras e 

ventilar, mais tamén a desaloxar o centro ou unha parte del, ou tamén incluso, a solicitar 

a presenza do equipo de bombeiros. 
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Ademais, este é un centro docente que recibe cada ano 3 novas facultativas MIR 

sen contar con ningunha consulta para elas, de xeito que a súa formación e a adquisición 

de maiores competencias queda supeditada a ausencias puntuais do persoal que poidan 

producirse para poderen contar con ese espazo. Tamén presenta eivas o mobiliario, por 

exemplo, cun sillón de odontoloxía en mal estado ou coa falta de persianas ou cortinas 

que garantan a intimidade das consultas. 

Os espazos do centro son escasos para a asistencia que prestan, de xeito que as 

consultas son compartidas en moitas ocasións: as consultas de farmacia e nutrición  

realízanse nas dependencias do PAC e a de traballo social ten lugar na consulta de 

odontoloxía. Incluso chega a terse acumulada nos corredores durante anos información 

confidencial, historias clínicas que aínda están en papel, e que deberían atoparse nun 

arquivo nas debidas condicións que esixe a lexislación.  

De feito as clases de preparación maternal están a ter lugar nunha sala de 

reunións, na que non teñen espazo en moitas ocasións para todas as persoas que acoden 

a elas e, por suposto, sen os medios precisos para dalas. A falta de espazo fúrtalles ás 

mulleres de Santa Comba e Mazaricos a posibilidade de ter unha preparación física 

durante o embarazo, así coma outras actividades coma a atención ao chan pélvico e o 

climaterio. Mais esta eiva podería ser facilmente solucionábel, pois existe unha sala 

posta a disposición do Sergas por parte do Concello de Santa Comba hai xa máis dun 

ano e que reuniría as condicións precisas, mais por desleixo das administracións 

implicadas, aínda non é posíbel o seu uso.  

Todo isto no contexto de que a día de hoxe o SERGAS aínda non asumiu a 

titularidade deste centro de saúde. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

– É consciente o goberno galego da situación na que se atopa o centro de saúde 

de Santa Comba? Considera que está garantida a salubridade e a seguridade das 

traballadoras e das pacientes que se achegan a este centro sanitario? 

– Dada a manifesta falta de espazos e consultas que hai neste centro, cales son 

as medidas que se teñen posto en marcha para incrementalos? 

– Por que non se ten asinado o convenio entre o Sergas e o Concello de Santa 

Comba para o uso de instalacións municipais para a realización das clases de 

preparación ao parto?  

– Tendo conta de que se trata dun centro docente, considera que as MIR que se 

están a formar actualmente en medicina familiar e comunitaria poden ter unha 

formación axeitada sen contaren cunha consulta na que poidan traballar e atender a 

pacientes pola súa conta? 

– Que opinión lle merece ao goberno galego que haxa historias clínicas en papel 

amoreadas en caixas nos corredores no lugar de estar nun arquivo axeitado no que se 

garanta tanto a súa preservación como tamén a súa confidencialidade? Por que non se 

ten efectuado este traslado? 

– Cal é a razón pola que o goberno galego non ten asumido a titularidade deste 

centro de saúde? 

– Ten previsto o Sergas algún incremento de persoal neste centro para garantir a 

asistencia sanitaria da poboación e evitar a sobrecarga laboral das traballadoras? 
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Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 15/05/2024 08:50:30 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/05/2024 08:50:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre a creación dunha senda peonil na estrada PO 352 entre 

Camposancos e A Guarda. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A estrada PO-352 de titularidade da Xunta de Galiza entres os seus puntos 

quilométricos PQ1+680 e PQ6+030, esta estrada que circunvala o monte Santa Tegra, 

discorre por un itinerario de alto valor paisaxístico e cultural e soporta un tráfico moi 

intenso especialmente na época estival por ser ruta de acceso a importantes praias da 

localidade.  

Dita estrada carece  de zonas para o tránsito peonil, de beiravías e soporta unha 

carga elevada de tráfico rodado, nomeadamente nos meses de verán, e, en varios treitos, 

o seu largo apenas ten 5 metros, o que dificulta a convivencia de vehículos, peóns e 

ciclistas. 

A construción dunha senda peonil que una a Entidade Local Menor (ELM) de 

Camposancos co núcleo da Guarda é unha demanda histórica da ELM a cal, o pasado 

ano 2020, mobilizou a preto dun millar de persoas instando á Xunta a tomar acción e 

poñer en marcha o proxecto que desenvolva unha senda peonil nesta estrada. 

Nesta liña o goberno galego anunciou o pasado ano 2023 un acordo entre Xunta 

e o Concello da Guarda para levar adiante melloras nesta senda mais non se ten noticia 
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de avance nese sentido, nin, até o de agora, a senda da Guarda aparece reflectida no 

Plan de Sendas para Galiza. 

Para a veciñanza de Camposancos e, por extensión, para a cidadanía da Guarda 

é vital que se corrixa esta demanda histórica e que o goberno galego actúe como tal e 

asuma as súas responsabilidades en materia de infraestruturas e de mobilidade e faga 

realidade esta demanda da veciñanza en diálogo cos diferentes axentes sociais 

(veciñanza, comunidades de montes, asociacións culturais e deportivas,... ) e a ELM de 

Camposancos que a demandan, así como co Concello . 

Porque alén de ser unha necesidade que vai na liña dunha aposta pola 

mobilidade e tamén, e sobre todo, unha aposta por garantir a seguridade viaria desta vía 

para peóns e ciclistas nomeadamente. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

. Cando ten pensado o goberno galego desenvolver a senda peonil na PO-352 

anunciada no ano 2023? 

. Como pensa o goberno galego financiar esta senda na PO352? Ten pensado 

acceder a fondos comunitarios? 

. Ten pensado o goberno galego tomar algunha acción que facilite que o 

Concello desenvolva esta senda no treito da PO352 de titularidade municipal? 

. Ten pensado o goberno galego dialogar cos diferentes axentes sociais que 

demandan esta senda para realizar a súa construción a través do diálogo? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 
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Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 15/05/2024 09:45:56 

 

Paulo Ríos Santomé na data 15/05/2024 09:48:25 

 

Luis Bará Torres na data 15/05/2024 09:48:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Patricia Iglesias Rey e Silvia Longueira 

Castro, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

Tal e como se recolle na Lei Orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas 

capacidades, construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade 

e configurar a súa comprensión da realidade, integrando a dimensión 

cognoscitiva, a afectiva e a axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis 

idóneo para transmitir e, ao mesmo tempo, renovar a cultura e o acervo de 

coñecementos e valores que a sustentan, sacar as máximas posibilidades das 

súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia democrática e o respecto ás 

diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a discriminación, co 

obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

Xa que logo, a educación pública debe ser universal, gratuíta e de calidade, e 

garantir  o acceso a todo o alumnado en condicións de igualdade, o comedor é 

un dos servizos académicos que a garantan, porén na nosa comunidade 

autónoma non existe unha xestión que garanta a igualdade de trato a todo o 

alumnado escolarizado en centros públicos, sendo en moitos casos as propias 

Anpa as que teñen que xestionar este servizo, cando é unha competencia da 

Xunta de Galicia, e sen que a axuda publicada sexa suficiente para costear 

este servizo fundamental. 
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O CRA (Colexio Rural Agrupado) Nosa Señora do Faro presta atención 

educativa nas parroquias rurais de Ponteceso, Cabana e Malpica de 

Bergantiños neste curso escolar 2023-2024, coa novidade de que iniciou unha 

exitosa experiencia de atención educativa co servizo de comedor escolar, que 

en Ponteceso só tiña ata hoxe o CEIP Eduardo Pondal de Ponteceso. Sen 

embargo, para o que o alumnado non teña que ser desprazado en vehículos 

particulares dos pais, nais ou responsables encargados, estase a facer en taxi, 

aboado polas familias que teñen tamén que aboar a totalidade do custe do 

comedor e é difícil, polo que é difícil que o centro poida seguir costeando o 

servizo diario de taxi. 

Por parte da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e 

Universidades non hai solución a este problema, enviando unha circular aos 

equipos directivos co seguinte contido: “Os equipos directivos deben velar por 

un servizo de comedor en condicións de igualdade de acceso evitando 

discriminacións tales como obrigar as familias a asociarse á ANPA como 

requisito para empregar o comedor escolar. A administración educativa debe 

impedir restricións na xestión ou o acceso a alumnado a un  espazo público 

educativo do centro escolar en condicións abusivas”, é dicir, que a consellería 

non se facía cargo. A isto se suma que as axudas ás Anpa para os gastos do 

menú escolar de recente convocatoria, que non chegan aos 70 céntimos como 

máximo por menú, insultante para os prezos actuais.  

A pesar de tantos atrancos, para impulso do seu centro educativo, as nais e 

pais do alumnado do CRA Nosa Señora do Faro decidiron habilitar en 

setembro un comedor escolar nas propias instalacións do CRA para evitar 

desprazamentos das familias, que se perda alumnado por non ter comedor, e 

prolongar a atención educativa ao alumnado con bos hábitos alimentarios e de 

autonomía persoal dende educación infantil. Incluso adquiriron cos seus 

propios medios a menaxe necesaria e empregaron o comercio local como 

subministradores do material necesario para a elaboración dos menús, sen que 

por parte da Consellería se estea ata o de agora facilitando a igualdade de trato 
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nin colaborando economicamente coa prestación do servizo, pese a que os das 

escolas rurais están en desvantaxe con respecto ao resto do alumnado. 

Ademais, o patio non se atopa nas condicións axeitadas para un centro 

educativo e descoñecemos se a Xunta de Galicia inspeccionou as instalacións 

para garantir a súa idoneidade dado o forte olor a humidade.  

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. A Xunta de Galicia considera que esta é a maneira de garantir a 

igualdade entre o alumnado dos centros públicos na nosa comunidade? 

2. O Goberno galego, que solución ofrece ao alumnado do CRA Nosa 

Señora do Faro para o servizo de comedor? 

3. Cando vai visitar o edificio e o patio a Xunta de Galicia para certificar a 

súa idoneidade ou esixir melloras ao titular do edificio, Concello de 

Ponteceso? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio do 2024 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 14/05/2024 19:29:04 

 

Patricia Iglesias Rey na data 14/05/2024 19:29:13 

 

Silvia Longueira Castro na data 14/05/2024 19:29:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Patricia Iglesias Rey e Silvia Longueira 

Castro, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

Tal e como se recolle na Lei orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas 

capacidades, construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade 

e configurar a súa comprensión da realidade, integrando a dimensión 

cognoscitiva, a afectiva e a axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis 

idóneo para transmitir e, ao mesmo tempo, renovar a cultura e o acervo de 

coñecementos e valores que a sustentan, sacar as máximas posibilidades das 

súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia democrática e o respecto ás 

diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a discriminación, co 

obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

Xa que logo, a educación pública debe ser universal, gratuíta e de calidade, e 

garantir o acceso a todo o alumnado en condicións de igualdade.  

No caso da Formación Profesional, contribúese de xeito fundamental tamén ao 

desenvolvemento dos sectores produtivos e á fixación de empresas e 

poboación no rural de Galicia. 

Por iso a problemática da falla de mecánicos e mecánicas na Costa da Morte é 

un problema que debe abordar a Consellería de Educación, Formación 

Profesional e Universidades. Unha solución parcial a este problema, é o 
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aumento das prazas nos centros educativos. Tan só coa ampliación das 

instalacións onde se imparten as ensinanzas de Formación Profesional da 

rama da automoción no IES Eduardo Pondal de Ponteceso, poderíase 

aumentar de 100 a 150 o alumnado cada ano na especialidade. Existe un 

terreo anexo con 800 metros cadrados de edificabilidade con titularidade do 

Concello de Ponteceso, que no pasado foi ofrecido por este á Xunta de Galicia, 

así como aulas e espazos que se poden redistribuír para este incremento das 

prazas. 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Considera a Xunta de Galicia que a falla de persoal titulado en 

automoción, é un problema clave na nosa comunidade, e en particular 

na Costa da Morte? 

2. O Goberno galego, que solución ofrece ao incremento da demanda de 

persoal titulado en automoción, e aos límites de espazo para ofrecer 

máis prazas. No IES Eduardo Pondal de Ponteceso? 

3. Púxose en contacto a Xunta de Galicia co Concello de Ponteceso para 

explorar a cesión do terreo anexo ao IES Eduardo Pondal con 800 

metros cadrados de edificabilidade para incorporalo á FP? 

 

Santiago de Compostela, 14 de maio do 2024 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 14/05/2024 19:23:20 

 

Patricia Iglesias Rey na data 14/05/2024 19:23:31 

 

Silvia Longueira Castro na data 14/05/2024 19:23:40 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Iria Taibo Corsanego, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a protección e conservación dos murais de Urbano Lugrís da Rúa 

Olmos da Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellería de Cultura, Lingua e Xuventude fixo público o pasado 11 de maio 

o anuncio da compra dos murais de Urbano Lugrís situados nos números 25 e 27da Rúa 

Olmos da Coruña tras exercer o dereito de tanteo. 

O obxectivo desta adquisición é protexer e restaurar o conxunto muralístico para 

poñelo a disposición da cidadanía. Para iso, o Goberno galego avaliará a posibilidade de 

trasladalos ao Museo de Belas Artes da Coruña. 

O pasado mes de marzo, e despois de diferentes solicitudes do BNG nesta 

cámara e de colectivos socioculturais como In nave civitas ou a Asociación O Mural, o 

goberno da Xunta incoou a declaración BIC para protexer este conxunto muralístico 

que, desde hai anos, corren severo risco de desaparición xa que están no interior dun 

baixo comercial dun edificio en estado ruinoso. 

Sorprende que a Xunta tome a decisión unilateral de trasladar os murais a outro 

espazo diferente, isto é, desarraigalos do espazo onde o pintor os creou e onde estiveron 

décadas construíndo a memoria cultural colectiva da cidade da Coruña.  
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E aínda sorprende máis cando diferentes informes recoñecen a importancia de 

conservalos “in situ” polo valor histórico e artístico do conxunto e mais porque están 

ligados no seu proceso creativo ao edificio e á zona. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

- Como supervisou a Xunta de Galiza o estado e as medidas de protección das 

pinturas murais de Lugrís na Rúa Olmos da Coruña no último ano? 

- Que criterios segue a Xunta para optar polo traslado a outro lugar do conxunto 

muralístico de Urbano Lugrís situado no edificio da Rúa Olmos? 

- Valorou a restauración e permanencia dos murais no baixo e entresollado do 

edificio para crear un espazo dedicado a Lugrís? 

-  Por que valora a Xunta trasladar os murais cando ten informes técnicos que o 

desaconsellan? 

- Como van proceder para que o propietario do edificio restaure o edificio para 

poder comezar a intervir nos murais? 

- Canto tempo calculan que van tardar en poder comezar estas obras? 

- De que informes dispón a Xunta para decidir trasladar a outro espazo estes 

murais? 

- Que informes solicitou a Xunta para a tramitación da declaración BIC dos 

murais de Lugrís da Rúa Olmos? 

- Propoñen eses informes o traslado dos murais a outro lugar diferente e sen 

conexión creativa como garantía de protección e conservación? 
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Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Taibo Corsanego 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 15/05/2024 10:50:25 

 

Iria Taibo Corsanego na data 15/05/2024 10:52:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Luis Bará Torres, deputada e deputado do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a necesidade de completar o servizo de saneamento para a 

veciñanza da parroquia de Lubre (Bergondo). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A parroquia de Lubre, no Concello de Bergondo, conta, segundo os últimos 

datos oficiais, cunha poboación próxima aos 900 veciños e veciñas. A pesar de ser este 

un servizo básico, non dispoñen de saneamento en toda a parroquia, unha importante 

anomalía que, sen dúbida, afecta moi negativamente ao medio ambiente. 

O Concello de Bergondo leva tempo, cando menos dende 2017, tramitando un 

Plan Especial para crear unha senda fluvial a carón do Río Maior, proxecto ao que 

tamén se engaden as obras necesarias, como colectores, para a posta en marcha do 

saneamento integral de Lubre. 

Sen entrar a valorar se esta é a mellor opción para o saneamento (o BNG, xunto 

con veciños e veciñas da zona e o Concello de Sada, xa presentou alegacións no seu 

momento), o certo é que 7 anos despois este proxecto continúa sen avanzar, a pesar da 

súa máxima importancia. Unha parálise debida, ao parecer, a discrepancias entre a 

administración municipal e os diferentes organismos da Xunta de Galiza implicados na 

tramitación deste proxecto como Augas de Galiza ou a Dirección Xeral de Patrimonio. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Desde cando ten constancia a Xunta do proxecto presentado polo Concello de 

Bergondo? 

- Tendo constancia a Xunta do mencionado proxecto, en que estado se atopan os 

informes que os diferentes organismos dependentes desta teñen que emitir? 

- Por que non se teñen producido avances na resolución dos problemas de 

saneamento na parroquia de Lubre? 

- Mantén a Xunta conversas ou negociacións co Concello de Bergondo para 

desbloquear á maior brevidade a falta dun servizo básico como é o saneamento integral 

desta parroquia bergondesa? 

- Estaría a Xunta disposta a valorar a opción de encauzar o saneamento desta 

zona á EDAR do veciño Concello de Sada? 

- Valora a Xunta colaborar na realización dun tanque de tormentas no polígono 

de Bergondo que axude a reducir a cantidade de auga que recibe o Río Maior, que 

desemboca no centro de Sada e mitigaría en parte o risco de inundacións desta? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 15/05/2024 11:46:13 

 

Luis Bará Torres na data 15/05/2024 11:47:02 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Paloma Castro Rey e Carlos López Font e Elena Espinosa Mangana, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

O lindano é unha substancia perigosa e invisible que afecta ao medioambiente 

e á saúde das persoas.  

 

Unha substancia prohibida pola UE desde o ano 2008, por ser catalogada 

como canceríxena en seres humanos, ademais dun tóxico persistente (de moi 

lenta biodegradación), moi volátil e bioacumulativo (acumulase nas cadeas 

alimentarias). 

 

Aínda que xa non se fabrica, segue presente no medioambiente, en solos e 

ríos, como consecuencia do seu uso masivo histórico como pesticida  e do 

mantemento de solos contaminados por vertidos incontrolados dos residuos da 

súa fabricación. 

 

En Galicia o concello do Porriño, é un dos grandes puntos negros de España 

en relación á concentración de lindano polos residuos xerados por unha fábrica 

local na parroquia de Torneiros, e derivado disto por ter sido utilizado pola 

veciñanza para a agricultura ou a construción. 

 

O último foco detectouse no barrio de Contrasto (O Porriño) no ano 2019 e non 

foi ata este ano 2024, cinco anos despois,  cando o Goberno da Xunta encarga 

á empresa Tragsa un proxecto piloto para determinar o grado de concentración 

de lindano existente nun tramo de 1 Km e a súa retirada. 

 

Este proxecto ten un custo de case 7 millóns de euros e ten un prazo de 

execución de 8 meses. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista denunciamos a pasividade na 

resposta da Xunta de Galicia ante a alta concentración nun territorio galego 

dunha substancia contaminante que entraña un grave risco para o 

medioambiente e a saúde das persoas. Por iso, partindo do gran 

descoñecemento que existe na actualidade en relación co grado de 
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concentración de partículas neste territorio e dos métodos que se poidan 

aplicar, entendemos que o Goberno da Xunta de Galicia ten que crear unha 

mesa de acción institucional e social, que inclúa a participación das autoridades 

públicas implicadas (autonómicas e locais), organizacións da sociedade civil e 

ecoloxistas, plataformas de afectados, asociacións e representantes do ámbito 

técnico-científico e universidade co fin de facer un seguimento do proxecto 

piloto que vai realizar Tragsa no Porriño e   así estudar e tomar as medidas 

necesarias para reverter esta situación e descontaminar solos e augas 

afectados en cumprimento da normativa europea de protección do medio 

ambiente e a saúde pública en relación co lindano. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1.Ten previsto o Goberno da Xunta facer un seguimento do  proxecto piloto 

encargado a Tragsa para a descontaminación do lindano no Porriño co fin de 

tomar as medidas necesarias para reverter esta situación e descontaminar 

solos e augas afectados? 

 

2. Que medidas ten previsto adoitar a maiores deste proxecto piloto? 

  

 

 

Santiago de Compostela, 15 de Maio de 2024 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey na data 15/05/2024 11:54:49 

 
Carlos López Font na data 15/05/2024 11:54:59 

 
Elena Espinosa Mangana na data 15/05/2024 11:55:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López e Ramón Fernández Alfonzo, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 6ª, sobre a necesidade que o Goberno galego conte cunha ferramenta axeitada 

para o estudo e análise científica de todo tipo de datos relativos á actividade turística. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O turismo experimentou nos últimos anos un crecemento sostido no noso país, 

até o punto de transformarse nunhas das actividades económicas máis fornecedoras de 

emprego (xera máis de 130.000) e con peso crecente no Produto Interior Bruto (PIB) 

galego até atoparse entre o 11% e o 14%. As cifras de visitantes e pernoctas, así como o 

gasto medio do turismo, seguen unha clara liña ascendente. Ese crecemento, hai que 

poñelo en relación directa co aumento do poder adquisitivo da cidadanía e sobre todo, 

coa evolución dos seus valores de consumo. Viaxar é agora unha prioridade sobre outras 

actividades.  

A demanda turística actual vén marcada a nivel global por conceptos como a 

procura de novos destinos e a diversificación de experiencias, co que Galiza é un 

potencial destino, atractivo e singular. Ademais, A COVID 19 serviu como acelerador 

dun debate, xa iniciado con anterioridade á pandemia, sobre o modelo turístico no 

contexto do cambio climático. A sociedade é agora máis sensible cos problemas 

derivados do uso de combustibles fósiles e o uso de medios de transporte máis 

contaminantes, como os avións ou os grandes barcos de pasaxe. Así, o turista 

sensibilizado aposta polo tren e o turismo continental adquire maior protagonismo. 
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Esa sensibilización supón que, quen viaxa agora, está moito máis preocupado, é 

moito máis esixente e comprometido coa sustentabilidade económica, social e por 

suposto, medioambiental, dos destinos que elixe.  

 Neste contexto, unha vez superada a pandemia, cunha recuperación total xa do 

turismo na Galiza, que no 2022 mellorou os datos turísticos do 2019 e que pechou o 

2023 nesa liña ascendente, ao sector turístico se lle abren novas oportunidades, mais 

tamén enormes retos. 

Non hai dúbida que Galiza conta cunhas enormes potencialidades para amosarse 

coma altamente competitiva neste novo escenario, mais son imprescindibles políticas 

serias e rigorosas que atallen problemáticas turísticas que son cada vez máis evidentes 

no noso país.  

Estamos, pois, nunha encrucillada: decidir que modelo turístico queremos para o 

noso país. E aí é imprescindible escoitar e contar coa iniciativa privada, mais tamén 

contar co liderado lexítimo do goberno galego dado o innegable carácter transversal que 

ten a actividade turística, que se entrelaza con múltiples facetas da vida das galegas e 

galegos. Por iso desde o Bloque Nacionalista Galego defendemos que a actividade 

turística debe desempeñar un papel crucial nas estruturas de planificación territorial, 

urbanística, paisaxística e mesmo económica. 

Defendemos a necesidade de contar con ferramentas que permitan ao goberno 

galego estudar e clasificar desde un punto de vista tipolóxico a actividade para deseñar 

os espazos e as actividades, tendo sempre a sustentabilidade como principio reitor do 

turismo en Galiza.  

Un goberno responsable precisa de datos. Ese novo modelo turístico debe 

basearse nun estudo de datos de comportamento e das persoas que elixen o noso país 

cada ano para pasar o seu tempo de lecer. É a análise científica deses datos a que debe 
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ser guía das políticas de planificación, xestión de fluxos, regulación de actividades e a 

implementación de servizos e infraestruturas turísticas no territorio.  

O obxectivo principal con eses datos será a xeración de valor, baseada en 

criterios da calidade fronte aos da cantidade, buscando evitar problemas de sobrecarga 

nos espazos naturais e urbanos e tratando de atraer o perfil turístico máis rendíbel social, 

medioambiental e economicamente. 

No ano 2022 a Xunta de Galiza convocou un concurso público para encargar a 

unha empresa un observatorio de sostibilidade turística, mais en febreiro de 2024 foi 

anulado polo propio Goberno galego, que anunciaba o inicio dun novo procedemento, 

cunha nova licitación. Desde febreiro até a actualidade, nada se soubo da cuestión e 

nada aparece á hora de redactar esta iniciativa, na plataforma de contratos públicos de 

Galiza.  

É imprescindible para Goberno galego contar con todo tipo de datos que afecten 

ao turismo e a súa planificación. E consideramos que esa necesidade é urxente. Pero 

desde o Bloque Nacionalista Galego consideramos que a ferramenta que nos permita 

obter eses datos ten que ser moito máis ambiciosa que o Observatorio anunciado, 

despois anulado. E sobre todo, contar con máis actores na súa creación e 

desenvolvemento.  

Por iso defendemos a necesidade de crear o Observatorio Turístico de Galiza, e 

potencialo en colaboración coas Universidades, o Clúster de Turismo, as Escolas de 

Turismo e todas aquelas entidades fornecedoras de tido tipo de datos relativos ao 

turismo, co obxectivo final de analizar e monitorizar en tempo real a actividade turística 

galega e permitir a súa planificación. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

- Conta o goberno galego con algunha ferramenta propia de recollida e 

sistematización de todo tipo de datos relativos ao turismo?  

- Considera importante o goberno galego contar cunha ferramenta que permita 

analizar e monitorizar en tempo real a actividade turística galega e permitir a súa 

planificación? 

- Considera o goberno galego que o actual modelo turístico xera problemáticas 

no noso país? 

- Considera a Xunta de Galiza que é necesario mudar o actual modelo turístico? 

- Como analiza o Goberno galego a realidade turística na Galiza? Que datos 

emprega? 

- Fai o Goberno galego unha análise científica de todo tipo de datos relativos ao 

turismo galego? 

- Como planificar a actividade turística o goberno galego? 

- Como xestiona os fluxos? 

- Regula as actividades turísticas o goberno galego? Se a resposta é positiva, con 

que criterios? 

- En base a que criterios implementa servizos e infraestruturas turísticas no 

territorio? 

- Cal foi o motivo que se anulase o concurso público desenvolvemento dun 

observatorio de sostibilidade turística de Galicia? Había empresas interesadas?  

- Considera o Goberno galego que era necesario monitorizar a actividade 

turística? 
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Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López na data 15/05/2024 12:05:09 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 15/05/2024 12:09:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputada e deputado 

do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á valoración do Goberno galego do traslado das 

dependencias da CIMM e a rebaixa de garantías de seguridade e confidencialidade das 

vítimas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No mes de maio tiña lugar na cidade de Ourense o peche do edificio que alberga 

o Centro de Información Municipal á Muller, a cuxo financiamento contribúe a Xunta 

de Galiza no marco galego dos Centros de Información á Muller. 

Esta decisión supón un novo ataque do goberno municipal aos dereitos das 

mulleres, na liña da supresión de programas de igualdade e de apoio, por exemplo á 

maternidade. Este retroceso chega acompañado doutras medidas de recorte en materia 

de servizos públicos e políticas sociais e supón un novo golpe ás persoas máis 

vulnerábeis do Concello. 

Este centro atopábase no barrio do Couto, na rúa Ensino, onde se prestaba o 

servizo garantindo a confidencialidade e a seguridade das vítimas e de todas as persoas 

usuarias ao ser o servizo que se prestaba nesta instalación. Preguntando o goberno local 

sobre as obras necesarias a acometer na sede da rúa do Ensino para erradicar a presenza 

do gas radón, o goberno confirmou que non se vai levar a cabo ningún investimento 

pois está previsto abandonar o edificio e que se traslada o servizo á sede da Praza de 
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San Martiño, onde se dan outros servizos municipais. Isto é  un paso atrás pois 

abandónase un edificio no que se garantía a intimidade e a confidencialidade das 

mulleres vítimas de violencia machista. 

Estamos diante dun servizo que debe prestarse coas máximas garantías de 

intimidade e confidencialidade para as vítimas, e nun entorno agradable e tranquilo e o 

seu traslado a unha sede onde xa existen outros departamentos municipais e onde o 

movemento de persoas é moi elevado impide a confidencialidade e engade riscos 

potenciais.   

Cómpre recordar que a lexislación galega en materia de igualdade e loita contra 

a violencia machista contempla que Administración xeral da Comunidade Autónoma de 

Galiza promoverá que as entidades locais incorporen a perspectiva de xénero en todas 

as súas políticas, programas e accións administrativas, ben como o uso dunha linguaxe e 

unha imaxe non sexistas. Así mesmo, estabelécese que a Administración colaborará, a 

través da consellaría con competencias en materia de igualdade, coas entidades locais 

para, con pleno respecto á súa autonomía, garantir a igualdade entre mulleres e homes 

en todo o territorio e fomentar medidas de apoio á rede de centros de información á 

muller. 

Así, entre os obxectivos polos que debe velar o goberno galego están fomentar a 

consolidación da Rede de centros de información á muller para fomentar as políticas de 

igualdade no ámbito local, a coordinación e a colaboración coas entidades locais en 

materia de sensibilización, de prevención e de atención integral en materia de violencia 

de xénero, a oferta no ámbito local de servizos de atención e de acompañamento ás 

mulleres en situación de vulnerabilidade ou a oferta de servizos de atención e de 

acompañamento ás mulleres en situación de vulnerabilidade a través da Rede de centros 

de información á muller. 
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É fundamental, polo tanto, a implicación do goberno galego para garantir unha 

adecuada atención na cidade de Ourense deste servizo no que colabora e que entra 

dentro das súas responsabilidades. Non se trata só de ter e manter o servizo, senón de 

que as súas condicións de funcionamento e accesibilidade sexan adecuadas. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

Que valoración fai o goberno galego da decisión do goberno do concello de 

Ourense de trasladar a sede do seu CIMM a un edificio compartido con outros usos e 

sen condicións de privacidade? 

Foi consultado o goberno galego ou algún dos seus instrumentos de apoio e 

asesoramento para a toma desta decisión? 

Abordouse esta cuestión nalgunha mesa de coordinación interinstitucional contra 

a violencia de xénero? 

Foi formalmente informado o goberno galego? Por que vía e en que data? 

Respondeu a esta información? 

Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para velar pola 

confidencialidade e a seguridade das usuarias e potenciais usuarias do CIMM de 

Ourense? 

Considera o goberno galego que esta situación pode incrementar a 

vulnerabilidade das vítimas? 
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Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/05/2024 12:37:18 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 15/05/2024 12:39:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Suárez Fernández, Brais Ruanova Vilas-Boas e Alexandra Fernández 

Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o prezo das parcelas do polígono 

empresarial de Taboada. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O desenvolvemento do polígono empresarial do concello de Taboada é 

primordial para o avance económico deste municipio do interior do país. Un polígono 

cunhas parcelas a prezos atractivos deber ser o camiño a seguir para conseguir o 

obxectivo principal, a atracción de empresas para a creación de postos de traballo e 

riqueza neste municipio. 

Así, revélase incomprensible que o Instituto Galego de Vivenda e Solo (Xestur), 

organismo que ofrece estas parcelas, teña unhas discrepancias moi pronunciadas nos 

prezos destas entre municipios moi próximos xeograficamente. No polígono 

empresarial de Taboada as parcelas están a un prezo promedio de 32 euros por metro 

cadrado, un prezo para nada accesible, sobre todo tendo en conta que no polígono de 

Monterroso (concello limítrofe) o prezo sexa de 17 euros por metro cadrado. O concello 

taboadés precisa ter un parque empresarial realmente activo economicamente, e para iso 

é necesario que o solo teña un prezo competitivo.  

Ademais, o parque empresarial de Taboada necesita á maior celeridade un 

subministro de auga sen fugas, así como un subministro eléctrico rematado e con 

potencia suficiente, ademais de obras de urbanización completas. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Por que hai tanta diferenza entre os prezos nas parcelas dos parques 

empresariais de Taboada e Monterroso? 

- Que vai facer a Xunta para que os prezos do parque empresarial de Taboada 

sexan máis accesibles tamén para a venda? 

- Por que non actuou o goberno galego a este respecto? 

- Pretende a Xunta subministrar o parque empresarial de Taboada dun servizo 

auga sen fugas, un subministro eléctrico rematado e con potencia suficiente así como 

realizar as obras de urbanización completas? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iago Suárez Fernández 

Brais Ruanova Vilas-Boas  

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Suárez Fernández na data 15/05/2024 12:54:11 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 15/05/2024 12:55:55 
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Alexandra Fernández Gómez na data 15/05/2024 12:56:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

A estrada AC-418 soporta máis de 10.000 vehículos por día entre Buño e 

Carballo. O tránsito de camións pesados é continuo, pola actividade dos 

concellos de Malpica de Bergantiños e Ponteceso, pola fábrica de 

prefabricados de Buño e pola actividade da canteira de Cances. Ademais, os 

tractores circulan por esta vía pola precariedade das vías de servizo. A vía non 

conta con terceiro carril nas costas, polo que os vehículos pesados poden 

circular por estas a 40 quilómetros por hora provocando longas retencións. 

Debido a estas carencias, cada ano prodúcense accidentes graves mesmo co 

resultado de morte. Nos accesos á rotonda de Carballo que dá acceso á AG-55 

hai numerosas retencións. Tanto na subida dende Cances a Carballo, como da 

rotonda de Carballo cara Cances, hai longas colas pola carencia dun terceiro 

carril. 

O desdobramento da vía con dous carrís por sentido é esencial para o 

desenvolvemento de Ponteceso e Malpica, os polígonos industriais e a 

seguridade viaria. Ao non atravesar ningún núcleo de poboación nin áreas 

protexidas relevantes, este desdobramento é viable ecolóxica e 

economicamente. O arco bergantiñán carece de servizos sanitarios, educativos 

e administrativos polo que os desprazamentos a Carballo e á Coruña son 

esenciais. No caso das ambulancias, mesmo supoñen un caso de vida ou 

morte. A carencia dun hospital comarcal e dunha ambulancia medicalizada ou 

UVI móbil, provocan grandes desprazamentos da ambulancia SVB de 

Ponteceso e que o PAC da localidade quede sen médico durante máis de 2 

horas cando se despraza ao CHUAC na ambulancia.   
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Que plans ten a Xunta de Galicia para a mellora deste viario? 

2. Considera a Xunta de Galicia un problema a falla de seguridade viaria e 

os atrancos para o desenvolvemento económico dos concellos de 

Ponteceso e Malpica, a falla de melloras neste vial? 

3. Considera a Xunta de Galicia que os numerosos desprazamentos da 

ambulancia SVB merecen unha mellora do viario, para aumentar as 

posibilidades dos doentes trasladados por este viario?  

4. Vai a Xunta de Galicia desdobrar en dous carrís por sentido a estrada 

AC-418 entre as rotondas de Buño e Carballo ? 

 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio do 2024 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 15/05/2024 13:00:27 

 

Carlos López Font na data 15/05/2024 13:00:37 

 

Paloma Castro Rey na data 15/05/2024 13:00:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Iria Carreira Pazos e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª, relativa ás actuacións que debe impulsar o goberno 

galego respecto da unidade de partos do Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense para garantir un funcionamento digno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Complexo Hospitalario Universitario de Ourense arrastra un problema 

histórico de falta de investimentos e de continuas reformas parciais que non acaban por 

modernizar as instalacións. Esta situación é especialmente acuciante en todo o que ten 

que ver coa saúde da muller, xinecoloxía e maternidade. 

Mostra da situación é que o 30 de decembro de 2023 desprendíase un falso teito 

nun corredor do edificio Materno-Infantil, no acceso á unidade de partos. 

Afortunadamente este desprendemento non supuxo danos persoais e só tivo afección en 

materia de danos materiais e unha evidente obstaculización a un normal uso das 

instalacións, pechándose de forma preventiva a zona continua: sala de parto natural, 

quirófano de legrados e sala de estar do persoal. Cabe salientar que esta situación 

derivou no peche da única sala de parto natural do complexo, que é a única que ten 

bañeira, baño propio e fiestras. 

Nese momento a Xunta informou de que se revisarían os falsos teitos e que se 

acometerían as actuacións necesarias. Así, na primeira semana de xaneiro o SERGAS 
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afirmaba que estas zonas recuperarían a súa actividade habitual unha vez rematada a 

obra de reforma e que iso tiña “un breve prazo” para “retomar a súa operatividade en 

poucos días”. 

Porén, pasados varios meses, as usuarias, persoal sanitario e entidades sociais de 

apoio á maternidade denuncian como esta situación continúa sen ter unha resolución 

adecuada e que as obras que se ían resolver en menos dun mes levan case catro meses. 

Isto tradúcese nunha limitación da zona e dos servizos e unha limitación na calidade e 

posibilidade de acceso aos servizos para un parto natural e mesmo situacións nas que 

dúas nais teñen que compartir unha sala de dilatación. 

Esta situación, o seu alongamento no tempo e a non previsión da creación dunha 

infraestrutura temporal complementaria no hospital teñen consecuencias sobre a saúde 

das mulleres e os seus dereitos en materia de maternidade. Esta situación amosa a 

desidia do goberno galego e da xerencia de Ourense e vai na mesma liña da 

obstaculización á Comisión de Lactancia, da recorrente falta de persoal de enfermaría 

en xinecoloxía e das derivacións a outros hospitais. 

Esta situación non se pode dilatar e consentir no tempo, máis aínda tendo en 

conta a importancia deste hospital tanto para a poboación que inmediatamente ten como 

referencia como para aquela que pode ser desprazada desde os hospitais comarcais de 

Verín e Valdeorras. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 
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Que actuacións vai impulsar o goberno galego para acelerar as reparacións da 

área de partos do CHUO e garantir unha infraestrutura propia do século XXI na que as 

nais poidan ver cumprido os seus plans de parto? 

Cales son as razóns de que unha reparación prevista para “uns días” leven case 

catro meses? 

Que tipo de danos foron detectados? 

Por que non se tomaron máis medidas paliativas que acondicionasen outras salas 

para mellorar as posibilidades de atender con máis comodidade ás usuarias? 

Atendeu o goberno as de mandas das nais, profesionais e asociacións de apoio á 

maternidade? 

Ten constancia o goberno galego de cantas nais foron privadas da elección dun 

parto natural pola inexistencia dunha sala operativa para tal efecto? 

Ten constancia o goberno galego de cantas nais tiveron que compartir sala de 

dilatación? 

Que opinión lle merece esta circunstancia, impropia dunha instalación moderna? 

Derivou a atención dalgunha nai a outro hospital por causa destas obras? Cantas 

veces? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 
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Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Iria Carreira Pazos 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/05/2024 13:37:54 

 

Iria Carreira Pazos na data 15/05/2024 13:39:33 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro na data 15/05/2024 13:40:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Secundino Fernández Fernández, Ariadna Fernández González, 

Montserrat Valcárcel Armesto e Sonia Vidal Lamas, deputadas e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 7ª, sobre o cambio de denominación da Indicación 

Xeográfica Protexida Ternera Gallega e Vaca Galega Boi Galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Indicación Xeográfica Protexida Ternera Gallega e Vaca Galega/Boi 

Galego nace no 2017 para protexer e amparar o sector e ofrecer un produto tan 

relevante como a carne de vacún maior, garantindo a súa orixe e calidade. 

A carne comercializada baixo o selo da IXP Vaca Galega/Boi Galego 

garante ser dun vacún exclusivo, nacido, criado, cebado e sacrificado na nosa 

comunidade. As razas admitidas son: Rubia Galega, Morenas Galegas (Cachena, 

Caldelá, Frieiresa, Limiá e Vianesa), Asturiana de los Valles, Limusina, Rubia de 

Arquitania, Frisona e Pardo Alpina, ben sexa en pureza ou cruzadas entre si. 

Galiza produce carne de vacún dende hai máis de 3.700 anos, polo que estamos 

ante un produto avalado pola súa tradición e historia. Ademais, os animais 

superan estritos programas de control e cumpren o regulamento establecido, 

certificando así a garantía do produto. 
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Estamos polo tanto e polo que di a IXP na súa web e tamén o propio DOG 

e o regulamento, ante un produto netamente galego, un produto que fai bandeira 

do seu orixe e da súa historia. Até aquí podemos estar de acordo con esta 

posición que marca a orde do 23 de xuño de 2017 pola que se aproba o 

Regulamento das indicacións xeográficas protexidas Ternera Gallega e Vaca e 

Boi de Galicia/Vaca e do seu consello regulador común e se nomea o consello 

regulador provisorio. Até aquí o Bloque Nacionalista Galego está de acordo con 

estas declaracións de intencións. 

Agora o PP dende o goberno da Xunta de Galiza xa recolle nos textos 

legais a eliminación do texto en galego. Na RESOLUCIÓN do 26 de abril de 

2024 pola que se aproba e se dá publicidade a unha modificación do prego de 

condicións da indicación xeográfica protexida Ternera Gallega di textualmente 

“trátase simplemente de adecuar os datos relativos ao nome do consello 

regulador que actualmente está tramitando a súa modificación para pasar a 

denominarse «Consello Regulador das Indicacións Xeográficas Protexidas 

Ternera Gallega e Vaca Gallega-Buey Gallego». Dito doutro xeito: Agora a 

Xunta quere publicar unha orde que recolla estes cambios. A súa intención é 

cambiar os regulamentos destas IXP para que onde figure Vaca e Boi de Galicia 

apareza agora Vaca Gallega Buey Gallego e modificar tamén o nome do consello 

regulador. Incluso deseñouse un logo para Vaca Gallega Buey Gallego. 

O que non entendemos no Bloque Nacionalista Galego é o que está a pasar 

actualmente. A pesares destas declaracións de intencións previas, agora a 

administración da Xunta de Galiza, gobernada polo partido popular pretende 
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cambiarlle o nome e eliminar o galego da IXP, pretendendo que sexa VACA DE 

GALICIA BUEY DE GALICIA. 

Ao BNG parécenos incríbel este boicot do goberno galego ao noso 

idioma, parécenos vergoñento que un goberno que ten que defender o noso 

idioma o discrimine dun xeito tan claro. Fálase da historia, fálase das bondades 

da nosa carne, fálase de Galiza pero elimínase o galego, incluso se fai nas datas 

previas as Letras Galegas. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 7ª: 

• Cal é o motivo polo que se elimina o idioma galego do nome da IXP? 

• Cal é o motivo por que o goberno galego do partido popular sente tal 

xenreira contra o idioma galego? 

• Sinte o goberno galego do PP vergoña das súas orixes? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Secundino Fernández Fernández 

Sonia Vidal Lamas 

Montserrat Valcárcel Armesto 
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Ariadna Fernández González 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Secundino Fernández Fernández na data 15/05/2024 13:47:45 

 

Sonia Vidal Lamas na data 15/05/2024 13:47:49 

 

Montserrat Valcárcel Armesto na data 15/05/2024 13:47:56 

 

Ariadna Fernández González na data 15/05/2024 13:48:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey, Silvia Longueira Castro e Carmen Rodríguez Dacosta, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

permanente da CRTVG. 

  

A TVG emite desde hai anos cada xoves o programa ‘Land Rober Tunai Show’, 

un dos produtos de entretemento da cadea pública de televisión con maior cota 

de pantalla. 

 

No programa do pasado 9 de maio tivo lugar unha situación inadmisible en 

calquera contexto, pero moito máis nun programa dunha canle pública, que 

ademais de entreter ten entre as súas misións formar e educar en valores e 

entre as súas obrigas incorporar a perspectiva de xénero en todos os seus 

contidos. 

 

A situación foi a seguinte: unha rapaza anónima, sentada entre o público foi 

sacada a bailar polo xinete e xogador de polo, Álvaro Muñoz Escassi, 

convidado do programa. A pesares de non estar nada receptiva cara ao baile, 

xa que a rapaza estaba cohibida cunha actitude  tímida pero el insiste e  lévaa 

do brazo ao centro da pista. 

 

Cando a colle polas máns para bailar, Mª José Suarez tamén convidada ao 

programa, dille “el te va a hacer bailar, acrobacias te va a hacer”. 

 

Durante o baile dalle unha volta de campá no aire e varias piruetas que 

provocan que se lle levante a saia curta que levaba e todo o público puidera ver 

que por debaixo ía espida. 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-Y

AH
F7

78
TF

-5
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

11326

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

mailto:gp-socialista@parlamentodegalicia.gal
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-YAHF778TF-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Ao terminar Mª José Suarez, modelo e parella do xinete tamén convidada ao 

programa, manifesta: “cari tienes que escoger mejor”,  “no lleva nada” . 

 

Respondendo el: “yo como bailo siempre me lo pierdo”. 

 

A rapaza volveu ao seu sitio totalmente avergoñada e amedrentada pola 

situación, que nós consideramos un ataque á súa intimidade. 

  

Entendemos que resulta a todas luces intolerable esta actitude pero tamén que 

se emitise igualmente este contido cando xa se coñecía o desenlace, xa que o 

programa se gravaba horas antes da súa emisión. 

 

Como desde unha canle pública se decide emitir un contido que vulnera a 

dignidade e intimidade dunha muller? 

 

A este respecto, preocúpanos a inexistencia de ferramentas na CRTVG para 

detectar este tipo de contidos e situacións que mostran unha preocupante nula 

perspectiva de xénero. 

 

Constantemente, escoitamos desde a dirección xeral da CRTVG o seu forte 

compromiso coa igualdade e desde o Grupo Socialista cada vez dubidamos 

máis del. 

 

Por iso, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 1ª) Como valora o director xeral da CRTVG esta situación acontecida no 

programa Land Rober o 9 de maio de 2024 de vulneración da intimidade dunha 

rapaza que asistía como público? 

 

 2ª) Como explica que desde unha canle pública se decida a emitir un contido 

que vulnera a dignidade e intimidade dunha muller? 
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3ª) Tomou a dirección da CRTVG algunha decisión ao respecto? Pensa facelo? 

En caso afirmativo, cal? 

 

4ª) Que papel xoga a Dirección de Contidos da CRTVG neste tipo de 

situacións? 

 

5ª) De que ferramentas dispón a CRTVG para evitar que estas situacións se 

produzan? 

 

6ª) Existe algún tipo de control de contidos previo á emisión dos programas 

sexan ou non de produción propia? 

 

7ª) Cre necesaria a existencia na CRTVG dunha figura ou departamento 

dedicado a velar polo cumprimento da perspectiva de xénero en todos os seus 

contidos? 

 

Santiago de Compostela, 15 de mayo de 2024 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 15/05/2024 13:09:47 

 

Silvia Longueira Castro na data 15/05/2024 13:09:57 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 15/05/2024 13:10:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Como consecuencia das recomendacións do Parlamento de Galicia polo  

ditamen da Comisión especial non  permanente de estudio e  análise das  

reformas da política forestal, de prevención e extinción de incendios forestais e 

do  Plan forestal de Galicia, avaliando a experiencia acumulada desde  2006 e, 

especificamente, a extraordinaria ola de lumes que sufriu Galicia en outubro de 

2017, a Xunta de Galicia comprometeuse a realizar un número de actuacións 

determinadas para os anos 2019 e 2020, tales como  a de elaborar plans de  

ordenación dos recursos forestais por distrito, en cada un dos dezanove  

distritos da  comunidade autónoma.    

  

En relación coa elaboración de plans de ordenación dos recursos forestais por 

distrito, no documento xeral de análise e recomendacións  sinalábase que o 

punto de partida para facer efectiva a prevención é necesaria unha axeitada 

planificación participada. Existen distintas figuras recollidas pola normativa que 

se deben desenvolver implicando a toda a sociedade. Deberán poñer en 

marcha o máis axiña posible eses plans de ordenación dos recursos forestais  

(PORF)  en procesos con participación pública e dándolle prioridade aos 

distritos  máis afectados polos incendios forestais,  en consecuencia co 

indicado na recomendación  segunda do ditame da comisión de incendios de 

Galicia 2017.   

 

Por iso, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas:  
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1. Que pasos se deron polo Goberno galego para a elaboración dos plans de 

ordenación de recursos forestais?  

  

2. Considera o Goberno galego que a planificación  é unha tarefa vital para a 

loita contra os lumes? 

  

3. E para o desenvolvemento do sector da madeira?  

  

4. Que orde de prelación e temporal van seguir para elaborar os  PORF?  

  

Parlamento de Galicia, 15 de maio de 2024  

  

  

  

  

  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 15/05/2024 12:16:34 

 

Lara Méndez López na data 15/05/2024 12:16:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Iria Taibo Corsanego e Rosana Pérez Fernández, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 8ª, sobre o estado do porto de Santa Cruz (Oleiros). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 O porto de Santa Cruz, en Oleiros, é competencia de Portos de Galicia. Nos 

últimos anos sufriu importantes deterioracións debidas tanto ás inclemencias do tempo  

como aos propios problemas da súa estrutura. Nos últimos meses, as diferentes fallas da 

estrutura e dos cimentos  

 O Concello de Oleiros está a demandar ao goberno galego a cesión do Porto de 

Santa Cruz, por considerar que na actualidade non ten actividade pesqueira, e a súa 

realidade é máis ben a dun paseo marítimo e área de lecer e baño, moi utilizada pola 

veciñanza e visitantes durante todo o ano, e especialmente nos meses de verán. 

 A falta de mantemento continuada do porto fai que se convertera nunha zona 

perigosa pola gran afluencia de persoas, o que fai que as melloras que se precisan sexan 

cada vez máis urxentes. Na actualidade, unha parte da varanda está deteriorada e é 

preciso levar a cabo varias reparacións.  

 Na área inclúense sinais con advertencias de prohibición de acceso, que só terían 

sentido no caso de que se mantivese a actividade portuaria, polo que entendemos que 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-L

pm
eb

qg
6P

-9
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

11331

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Lpmebqg6P-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

esta sinalización unicamente ten o sentido de que a administración competente evite 

responsabilidades en caso de que se produza algún accidente. 

 O Concello de Oleiros tamén demanda ao Estado que leve a cabo a rexeneración 

da praia de Santa Cruz, que perdeu area nos últimos tempos, e o Concello afirma que 

esta perda de area forma parte das causas que orixinan os problemas da estrutura. 

 

 Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 8ª: 

- O goberno galego ten previsto iniciar as reparacións necesarias no porto de 

Santa Cruz, en Oleiros? 

- O goberno galego estase a coordinar co Concello de Oleiros e co Ministerio 

correspondente para o inicio das actuacións de reparación do porto de Santa Cruz? 

- O goberno galego está a estudar a cesión do porto de Santa Cruz ao Concello 

de Oleiros, tendo en conta os seus usos actuais? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Iria Taibo Corsanego 

Rosana Pérez Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández na data 15/05/2024 19:31:05 

 

Iria Taibo Corsanego na data 15/05/2024 19:31:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García e Montserrat Prado Cores, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, sobre a 

necesidade de que a Xunta de Galiza garanta un servizo de pediatría de xeito permanente no 

Centro de Saúde de Ribadeo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 5 de Decembro de 2023 a profesional titular da praza do servizo de pediatría no 

Centro de Saúde de Ribadeo comezou unha Incapacidade Temporal por enfermidade. Desde ese 

día e ata o 9 de maio de 2024 Ribadeo deixou de contar cun servizo de pediatría permanente. 

Durante estes meses 960 nenas e nenos de Ribadeo e do veciño concello de Trabada 

estiveron privados da asistencia sanitaria especializada que merecen e á que teñen dereito por 

lei. 

A solución provisional por parte do Sergas durante este período foi a cobertura de 

pediatría de forma aleatoria, case sempre un só día á semana e durante só catro horas, cun 

profesional  desprazado doutro centro, polo que os nenos de Ribadeo e Trabada estiveron 

durante 5 meses  sen atención pediátrica  4 días da semana. 

No seu lugar foron derivados ás médicas de familia do centro, que carecen da 

especialidade de pediatría e que pasaron a asumir esta sobrecarga asistencial nas súas xa de por 

si apretadas axendas.  

Os resultados desta deficiente cobertura son: retrasos na atención, modificación 

continua de citas programadas e adiamentos das revisións do Programa do Neno San, coas 

consecuencias que de todo isto se puideran derivar. 

Con data do 13 de maio de 2024 a pediatra titular volve a ausentarse por Incapacidade 

temporal e o problema volta a estar presente . 
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Os artigos 148 e 149 da CE e o artigo 33 do Estatuto de Autonomía de Galicia declaran 

as competencias en Sanidade e a súa organización como propias da Xunta de Galicia. Esas 

competencias son desenvolvidas principalmente na Lei 1/1989, do 2 de Xaneiro, do Servizo 

Galego de Saúde, e na Lei 8/2008, do 10 de Xullo, de Saúde de Galicia. 

Asimesmo, A Lei 7/ 2003, do 9 de decembro, de ordenación sanitaria de Galicia, inclúe 

a atención pediátrica para os menores de 14 anos, disposición que se enlaza co artigo 12 da Lei 

Xeral de Sanidade cando establece que os poderes públicos orientarán as súas políticas de gasto 

sanitario en orde a corrixir desigualdades sanitarias e garantir a igualdade de acceso aos servizos 

sanitarios públicos en todo o territorio. 

En consecuencia, todos os nenos e nenas galegos teñen os mesmos dereitos e debe 

garantirse a todos eles o mesmo tipo de atención sanitaria, calquera que sexa o centro de saúde 

ao que se atopen adscritos. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Vai a Xunta de Galiza cubrir de xeito permanente a praza de pediatría do Centro de 

Saúde de Ribadeo todos os días laborables do ano? 

- Cales son as razóns que explican que un Centro de Saúde como o de  Ribadeo non 

dispoña de servizo de pediatría? 

 

Santiago de Compostela, 15 de maio de 2024 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García na data 15/05/2024 19:20:54 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/05/2024 19:20:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Taibo Corsanego e Daniel Castro García, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de avanzar no pacto social pola 

lingua. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 22 de setembro de 2024 aprobábase por unanimidade de todas as forzas 

políticas con representación no Parlamento de Galiza o Plan Xeral de Normalización da 

Lingua Galega. 

O diálogo e o consenso foron os grandes protagonistas dun plan que nacía para 

garantir que calquera persoa poida vivir plenamente en galego, tal e como recoñecen a 

Constitución e o Estatuto de Autonomía. 

O éxito do documento finalmente aprobado por unanimidade no Parlamento 

galego non reside unicamente no punto e final, senón no punto de partida e no proceso 

de desenvolvemento participativo, aberto á sociedade diversa e plural, que caracterizou 

unha organización distribuída en sete comisións sectoriais cuxas tarefas se realizaron 

durante dous anos e nas que se integraron persoas a título individual e colectivos e 

asociacións de tipoloxía social moi diversa. 

O obxectivo político deste plan promovido polo goberno da Xunta era afrontar o 

camiño dunha política lingüística galega renovada, unha vez analizada a experiencia 

precedente desde o inicio da autonomía e atendendo á necesidade de actualizar unha Lei 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-B

Zb
Pi

4M
6k

-9
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

11337

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-BZbPi4M6k-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

de normalización lingüística que non daba resposta aos avances producidos na 

comunicación social. 

Partindo dunha diagnose das fortalezas e debilidades do galego de comezos do 

século XXI, este plan naceu para abrir portas de esperanza ao galego como unha lingua 

viva e útil para a sociedade. E fíxoo vertebrando os cinco obxectivos xerais sobre os que 

traballar canda as 445 medidas de actuación concretas deseñadas. 

O goberno bipartito da Xunta (PSdG-BNG) comezou a aplicar estas medidas na 

lexislatura 2005-2009, mais a partir de 2009 o goberno do PP ignorou por completo os 

contidos do Plan xeral de normalización lingüística ou mesmo eliminou algunhas das 

medidas implementadas. 

A piques de se cumpriren 20 anos da aprobación do plan, contando co consenso 

de todos os grupos parlamentarios, os datos indican que a vitalidade do galego seguiu 

minguando, segue excluído de moitas áreas comunicativas, novos prexuízos viñeron 

sumarse aos xa existentes, o número de galegofalantes decrece cada vez de forma máis 

aguda e unha parte moi importante da mocidade recoñece que non pode falar a nosa 

lingua por falta de competencia. 

Malia toda a evidencia científica e malia todos os chamados á necesidade de o 

PP mudar a súa política lingüística, o certo é que se negou a asumir a realidade e 

renunciou a activar medidas de apoio e a favor do galego.  

Na primeira comparecencia no pleno deste parlamento, o Conselleiro de 

Cultura, Lingua e Xuventude formuloulles aos grupos parlamentarios a necesidade de 

recuperar o consenso para chegar a un gran pacto pola lingua, precisamente cadrando 

neste 2024 co vixésimo aniversario da aprobación do Plan xeral de normalización 

lingüística. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

Que medidas de actuación, ao abeiro do Plan xeral de normalización lingüística, 

vai impulsar o goberno para conseguir avances para o galego desde o necesario 

consenso? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Taibo Corsanego 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 16/05/2024 09:14:48 

 

Iria Taibo Corsanego na data 16/05/2024 09:17:19 

 

Daniel Castro García na data 16/05/2024 09:17:21 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Ariadna Fernández González, Rosana Pérez 

Fernández, Carmela González Iglesias e Luis Bará Torres, deputadas e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre financiamento do ciclo medio Guía no medio natural e do tempo 

libre en catro institutos de ensino secundario. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O IES de Poio, o IES Pintor Colmeiro (Silleda), o IES Terra de Turonio 

(Gondomar) e o IES Porto do Son teñen na súa oferta educativa o ciclo medio Guía do 

medio natural e do tempo libre. Este ciclo conta con módulos específicos que teñen que 

impartirse fóra das instalacións do centro educativo, o que repercute nos orzamentos e 

en diversos aspectos organizativos e de xestión:  

- sinatura de convenios con empresas que prestan estes estes servizos 

(equitación, natación, socorrismo...),  

- asunción dos gastos de desprazamento do alumnado a estas instalacións; 

- gastos de material e instalacións propias. 

O primeiro ano de implantación do ciclo como LOE a administración transferiu 

38.000 euros para gastos de implantación, partida que se debía gastar nese mesmo ano. 

A partir desa anualidade, todos os gastos sufráganse cos orzamentos xerais de gastos de 

funcionamento dos centros, orzamentos que corresponden como IES. Logo de reiteradas 

C
SV

: R
EX

IS
TR

O
-3

Ve
yl

fD
N

u-
9

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

11340

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-3
3U

cw
TR

uh
-5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-3VeylfDNu-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-33UcwTRuh-5


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

2 

 

peticións por parte das direccións, concedeuse unha partida complementaria puntual que 

alivia mais non cobre todas as necesidades.  

Os equipos directivos destes centros solicitaron entrevistas con representantes da 

administración. A súa intención era buscar unha solución a este problema que dificulta o 

normal funcionamento dos centros, debido á redución drástica da asignación aos 

departamentos e a redución ou restrición de actividades educativas de interese para o 

alumnado. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

-Vai o goberno galego dotar dunha partida orzamentaria específica aos centros 

IES Pintor Colmeiro, IES Terra de Turonio, IES Porto do Son e IES de Poio que 

imparten o ciclo medio de Guía no medio natural e do tempo libre, para poder atender a 

contratación de servizos e recursos necesarios para o desenvolvemento da formación? 

-Vai a Xunta aprobar as directrices que deben seguir os centros, tendo en conta 

que unha boa parte da formación deste ciclo desenvólvese fóra do recinto escolar? 

-Ten previsto o goberno dotar os centros do material comprometido para a 

implantación do ciclo? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Ariadna Fernández González 

Rosana Pérez Fernández 
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Carmela González Iglesias 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 16/05/2024 10:25:41 

 

Ariadna Fernández González na data 16/05/2024 10:28:10 

 

Rosana Pérez Fernández na data 16/05/2024 10:28:33 

 

Carmela González Iglesias na data 16/05/2024 10:28:57 

 

Luis Bará Torres na data 16/05/2024 10:29:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Brais Ruanova Vilas-Boas, Ramón Fernández Alfonzo, Carmela González 

Iglesias, Montserrat Prado Cores e Alexandra Fernández Gómez, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª, sobre as accións que tomará o goberno galego para garantir a 

actividade e o emprego do sector mar-industria en relación ao concurso de acredores de 

grupo Atunlo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A situación crítica do grupo Atunlo deixa un panorama incerto para preto de 250 

persoas que traballan nos seus centros de Vigo e Cambados, sen contar ás preto de 120 

persoas que foron afectadas polo ERE da súa planta do Grove co conseguinte despido 

colectivo, o que supuxo un atentado contra o emprego do sector na localidade da 

Arousa, como xa manifestou parte do persoal co apoio da CIG. 

Esta empresa que no 2022 facturou 220 millóns de euros atópase agora, segundo 

anunciaron a medios, cun plan de reestruturación sobre preto de 120 millóns de euros de 

débeda. 

Atopámonos pois nunha situación que supón un duro golpe para o sector mar-

industria, no que se aveciña, segundo varios medios, a que será a caída da que foi a 

maior comercializadora de atún e da que dependen innumerábeis familias nas rías de 

Vigo e Arousa.  

Esta caída non é unha situación nova se non que ven dunha cadea de situacións 

exóxena e internas que motivaron que hoxe en día o sector estea nunha situación tan 
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sensible. Fálase de inflación, de aumento de custos, de descenso da demanda e de 

problemas entre as entidades socias, o que levou a que a situación do grupo Atunlo que 

xa era insostible agora está en perigosa caída. 

Neste sentido o goberno galego leva estando ao tanto da situación crítica que 

sofre o sector mar-industria o cal precisa dunha acción directa por parte do executivo 

galego no exercicio das súas competencias en materia de industria, para alén de 

supeditar todo ao anunciado PERTE para o sector mar-industria. 

O propio goberno galego anunciaba no pasado mes de febreiro, que ía estudar 

vías de financiamento ao grupo Atunlo co obxectivo de manter o emprego e a 

actividade, posteriormente este mes de maio o propio executivo, a través do Igape, 

continuaba nesta liña de estudo da situación e de manter o emprego e a actividade, 

discurso que segue a manter o executivo galego despois de se coñecer o concurso de 

acredores. 

Co panorama actual, dunha situación de concurso de acredores sobre o grupo 

Atunlo, cómpre saber que financiamento público de xeito directo ou indirecto recibiu 

este grupo por parte do goberno galego, así como que vías de acción tomará a Xunta de 

Galiza nas súas funcións de goberno para evitar que esta situación supoña máis 

destrución de emprego, o cese da actividade e a posta en risco dun sector estratéxico 

para economía galega, chegando a supoñer esta cadea mar-industria preto do 5% do PIB 

galego. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 6ª: 

. Como valora o goberno galego o seu encontro co grupo Atunlo? 
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. Que tipo de medidas ten pensado desenvolver o goberno galego para manter o 

emprego e a actividade no sector mar-industria no contexto de concurso de acredores do 

grupo Atunlo? 

. Canto inverteu o goberno galego nos últimos 15 anos no grupo Atunlo? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ramón Fernández Alfonzo 

Montserrat Prado Cores 

Carmela González Iglesias 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 16/05/2024 10:50:33 

 

Ramón Fernández Alfonzo na data 16/05/2024 10:53:58 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/05/2024 10:54:35 

 

Carmela González Iglesias na data 16/05/2024 10:55:00 
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Alexandra Fernández Gómez na data 16/05/2024 10:55:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ariadna Fernández González e Mercedes Queixas Zas, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a declaración como Ben de Interese Cultural 

Inmaterial da Rapa das Bestas de Sabucedo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1.O Rapa das Bestas das Bestas de Sabucedo é unha práctica cultural ancestral 

que foi recoñecida como Festa de Interese Turístico Internacional no ano 2007. 

Mais a Rapa ten un significado e simbolismo que vai máis alá do festivo e o 

turístico. É un sinal de identidade comunitario, unha tradición cargada de valores 

emocionais, unha expresión xenuina da relación entre o ser humano, as bestas e o medio 

natural.  

2. No ano 2019 anunciouse a proposta de declaración da Rapa das Bestas de 

Sabucedo como Ben de Interese Cultural Inmaterial (BICI) ao abeiro do previsto na lei 

do patrimonio cultural de Galiza. Fíxose no marco dunha comparecencia que tivo lugar 

no Campo do Medio de Sabucedo, na que o conselleiro de Cultura se comprometeu a 

traballar de forma conxunta coa asociación Rapa das Bestas e o concello para acadar ese 

obxectivo. Nesa comparecencia tamén estaba presente a responsábel da Axencia de 

Turismo de Galicia. 

No mes de xuño do ano 2021 a prensa facíase eco de novo da demanda de 

declaración da Rapa como BICI, unha iniciativa impulsada polo concello en 

colaboración coa Asociación Rapa das Bestas. 
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No mes de xaneiro de 2023 anunciouse de novo que o concello de A Estrada, en 

colaboración coa Asociación Rapa das Bestas de Sabucedo, iniciou os trámites para a 

declaración da Rapa como Ben de Interese Cultural de carácter inmaterial. Este proceso 

comezou coa contratación dunha consultora que se encargará de reunir toda a 

documentación relacionada coa Rapa. 

Segundo información xornalísticas, o concello da Estada formalizou no verán do 

2023 a petición de declaración como Ben de Interese Cultural Inmaterial da Rapa das 

Bestas. 

3. A finais do ano 2022 publicouse na revista Biodiversity and Conservation un 

traballo asinado por Laura Lagos e Jaime Fagúndez, investigadores do grupo Biocost do 

Centro Interdisciplinar de Química e Bioloxía (CICA) da UDC no que se sostén que 

- Os espazos abertos das montañas de Galiza están cubertos, en gran parte, por 

hábitats naturais recoñecidos pola Unión Europea e a súa existencia e pervivencia 

depende da presenza do cabalo salvaxe. 

-O cabalo salvaxe é o gran herbívoro mellor adaptado ao aproveitamento de 

breixeiras e turbeiras, dous dos hábitats con maior interese pola súa biodiversidade en 

Galiza. 

- A través da dieta, o cabalo salvaxe limita o desenvolvemento da vexetación e 

favorece que sobrevivan especies de plantas sensibles. 

-Cambios no manexo dos cabalos salvaxes que limiten o seu comportamento 

natural poden provocar un efecto negativo e irreversible na biodiversidade. 

-A construción de peches que limiten en exceso o uso libre do espazo e a 

transformación da vexetación en praderías alteran o comportamento dos animais. 
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-Os cabalos salvaxes son un patrimonio único de Galiza moi arraigado na 

contorna rural; o seu valor cultural, etnográfico, histórico e ecolóxico está 

directamente relacionado coa conservación da biodiversidade. 

- A desaparición do sistema tradicional podería desembocar nun problema 

ambiental de gran magnitude. 

4. O valioso ecosistema conformado polos cabalos e o seu hábitat está ameazado 

por diversas intervencións, algunhas delas relacionadas con proxectos de explotación 

industrial do monte. É o caso de plantacións forestais e polígonos industriais eólicos. 

Na ampla zona de monte dos concellos da Estrada, Cerdedo-Cotobade e Campo 

Lameiro estanse tramitando proxectos de polígonos eólicos que poñen en risco a 

pervivencia desta especie e a conservación do seu hábitat. 

Aos proxectos de tramitación autonómica Campo das Rosas, Porto Vidros ou 

Touriñán lll e as súas infraestruturas asociadas acaba de engadirse recentemente un 

megapolígono conformado polos proxectos Xubrintas, Alamoceiros e Chamarrapio, que 

de levarse a cabo terían un impacto crítico na área de campeo do cabalo do monte e 

nunha paisaxe de grande valor cultural e ambiental.  

Tendo en conta estas e outras ameazas que se cernen sobre a festa da Rapa, 

sobre os cabalos do monte e os ecosistemas nos que se desenvolven, a declaración como 

BIC ten especial transcendencia e non se pode adiar por máis tempo. A incoación do 

procedemento de declaración como Ben de Interese Cultural Inmaterial debe conlevar o 

previsto na lei do patrimonio cultural, nomeadamente 

Artigo 15. Procedemento de declaración 

Serán obxecto dunha especial protección os bens de interese cultural 

declarados por decreto do Consello da Xunta de Galicia, por proposta da consellaría 
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competente en materia de patrimonio cultural, despois da tramitación dun 

procedemento instruído con ese fin, incoado por resolución motivada da dirección 

xeral competente en materia de patrimonio cultural, ou os que teñan a dita 

consideración en aplicación desta lei. 

Artigo 16. Incoación do procedemento de declaración 

1. O procedemento de declaración de interese cultural incoarase de oficio por 

resolución motivada da dirección xeral competente en materia de patrimonio cultural, 

por propia iniciativa ou por petición de calquera persoa física ou xurídica. 

A solicitude de iniciación por parte dunha persoa, física ou xurídica, pública ou 

privada, deberá estar razoada e documentada. Cando se considere que a solicitude 

carece de fundamento, declararase motivadamente a súa inadmisión e notificaráselle á 

persoa solicitante. 

A solicitude de iniciación entenderase desestimada cando transcorresen seis 

meses desde a súa presentación sen que se emitise resolución expresa. 

2. Os bens non poderán ser declarados de interese cultural ata que pasen trinta 

anos desde a súa construción ou creación, salvo en casos de excepcional interese 

público, suficientemente acreditado e despois da autorización expresa da persoa 

propietaria. 

3. A resolución de incoación conterá as especificacións establecidas no artigo 

22. 

Artigo 17. Notificación, publicación e efectos da incoación do procedemento de 

declaración 
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1. A resolución de incoación publicarase no Diario Oficial de Galicia e 

no Boletín Oficial del Estado e notificaráselles ás persoas interesadas e, no suposto de 

bens inmobles, ao concello no territorio do cal se atope o ben. 

A notificación ás persoas interesadas poderá substituírse pola publicación 

no Diario Oficial de Galicia no caso de que a destinataria sexa unha pluralidade 

indeterminada de persoas. 

2. A publicación da citada resolución no Diario Oficial de Galicia supoñerá a 

apertura dun período de información pública por un prazo mínimo dun mes no caso de 

bens inmobles. 

3. A incoación anotarase con carácter preventivo no Rexistro de Bens de 

Interese Cultural de Galicia e notificaráselle tamén ao Rexistro Xeral de Bens de 

Interese Cultural dependente da Administración do Estado. 

4. A incoación do procedemento determinará a aplicación provisional ao ben 

do mesmo réxime de protección previsto para os bens de interese cultural. 

5. A incoación do procedemento de declaración de interese cultural dun ben 

inmoble determinará a suspensión da tramitación das correspondentes licenzas 

municipais de parcelación, edificación ou demolición nas zonas afectadas, así como 

dos efectos das xa outorgadas, a excepción das de mantemento e conservación. A 

continuidade da suspensión dependerá da resolución ou da caducidade do expediente 

incoado. A suspensión levantarase coa resolución do procedemento. 

Respecto disto, os concellos deberanlle remitir á consellaría competente en 

materia de patrimonio cultural as solicitudes de licenzas de obras que non sexan 

exclusivamente de mantemento e conservación cuxa tramitación quedase suspendida e 

notificaranlles a suspensión aos promotores ou promotoras, aos construtores ou 

construtoras e aos técnicos directores ou técnicas directoras das obras. 
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As restantes obras que, por causa de interese xeral, teñan que realizarse con 

carácter inaprazable precisarán, en todo caso, a autorización previa da consellaría 

competente en materia de patrimonio cultural, logo de que o Consello da Xunta de 

Galicia determine a súa prevalencia. 

Artigo 18. Informes necesarios no expediente de declaración 

1. O expediente de declaración de ben de interese cultural conterá os informes 

técnicos necesarios, elaborados desde as disciplinas científicas aplicables á natureza 

do ben, que xustifiquen a súa relevancia e valor cultural destacado, acompañados 

dunha documentación gráfica e unha descrición detallada sobre o seu estado de 

conservación. No caso de bens inmobles para os que resulte ou se considere necesario, 

incluirase na xustificación a proposta de delimitación do contorno de protección e da 

súa zona de amortecemento. 

2. Para declarar un ben de interese cultural será necesario o informe favorable 

e motivado sobre o seu valor cultural sobranceiro de, polo menos, dúas das institucións 

consultivas especializadas ás que se refire o artigo 7, segundo as características e a 

natureza do ben, tendo en conta as consultas que por razón da materia ou coñecemento 

experto poidan realizarse a outras institucións, entidades culturais ou organismos 

profesionais. 

Artigo 19. Delimitación provisional de contornos de protección e zonas de 

amortecemento 

1. Tras incoarse un procedemento de declaración de interese cultural poderase 

establecer, con carácter provisional, un contorno de protección, coa superficie que en 

cada caso se estableza, no que as actuacións, nos termos do artigo 45, quedarán 

suxeitas á autorización por parte da consellaría competente en materia de patrimonio 

cultural. 
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2. Poderase establecer, así mesmo, unha zona de amortecemento, na que se 

someterán a autorización da consellaría competente en materia de patrimonio cultural, 

nos termos do artigo 47, as actuacións que expresamente se recollan na resolución de 

incoación. 

Artigo 22. Contido da declaración 

1. A declaración de interese cultural dun ben determinará os valores que 

xustifican a súa declaración e incluirá unha descrición detallada e precisa que permita 

a súa correcta identificación. 

2. A declaración de interese cultural de bens inmobles incluirá as seguintes 

especificacións: 

a) A categoría coa que son declarados, de entre as definidas no artigo 10. 

b) A identificación e a descrición das partes integrantes e bens mobles que, pola 

súa vinculación co inmoble, se incorporen á declaración. Así mesmo, identificarase a 

posible existencia de bens inmateriais. 

c) A delimitación motivada do ben declarado e, para os casos en que resulte 

necesario, o contorno de protección e a zona de amortecemento, que non terán a 

consideración de ben de interese cultural. 

d) Os inmobles comprendidos na delimitación do ben declarado que, de ser o 

caso, se declaren singularmente, así como o seu propio contorno de protección e zona 

de amortecemento, de considerarse necesarios, que serán obxecto de inscrición 

independente no Rexistro de Bens de Interese Cultural de Galicia. 

e) As determinacións, cando proceda, respecto á demolición total ou parcial ou 

á retirada forzosa de elementos, partes ou construcións incluídas na delimitación do 
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ben declarado ou no contorno de protección que resulten incompatibles coa súa posta 

en valor. 

f) A descrición do seu estado de conservación e as eventuais directrices para 

posteriores intervencións se se considera conveniente. 

3. No caso de conxuntos ou coleccións de bens mobles, a declaración 

enumerará e describirá individualmente cada un dos elementos, ou grupos de 

elementos, que os integran. 

4. No caso de bens inmateriais, ademais da descrición dos seus aspectos 

intanxibles, identificarase o seu ámbito espacial e temporal cando sexa necesario 

para a súa protección. 

5. No caso de que os usos dun ben poidan resultar incompatibles ou 

prexudiciais para a súa protección, a declaración establecerá a súa eliminación ou os 

condicionantes para o seu mantemento. 

6. Regulamentariamente estableceranse a información e as características que 

debe reunir o contido da declaración de forma específica en relación coa súa natureza 

e categoría, así como as correspondentes solicitudes e resolucións de incoación 

recollidas no artigo 16. 

 

Tendo en conta as circunstancias que concorren na Rapa das Bestas de 

Sabucedo, resulta do máximo interese iniciar o procedemento para a súa declaración 

como Ben de Interese Cultural, polo que se formulan as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

Cal é a valoración que fai a Xunta sobre a situación do cabalo do monte e a súa 

importancia ecolóxica, antropolóxica e socioeconómica? 
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Comparte o goberno galego as análises do grupo de investigación Biocost do 

Centro Interdisciplinar de Química e Bioloxía (CICA) da UDC sobre as ameazas para a 

pervivencia do cabalo de monte e os ecosistemas nos que se desenvolven e sobre a 

necesidade de desenvolver medidas que revirtan esta situación? 

Como valora a Xunta a iniciativa para a declaración da Rapa das Bestas como 

Ben de Interese Cultural Inmaterial? 

Ten previsto a Xunta incoar o procedemento para a declaración da Rapa das 

Bestas de Sabucedo como Ben de Interese Cultural Inmaterial e aplicar de modo 

provisional ao ben o mesmo réxime de protección previsto para os bens de interese 

cultural? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ariadna Fernández González 

Mercedes Queixas Zas 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 16/05/2024 12:10:07 

 

Mercedes Queixas Zas na data 16/05/2024 12:12:04 
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Luis Bará Torres na data 16/05/2024 12:12:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Brais Ruanova Vilas-Boas e Ariadna Fernández 

González, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 7ª, sobre as medidas que debe adoptar o 

goberno galego en relación coa proliferación de moscas nunha vintena de concellos 

galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nos pasados meses coñecéronse varias noticias arredor de diferentes episodios 

de invasión de moscas que están a sufrir máis dunha vintena de concellos.  

A proliferación de moscas, alén de ser unha situación molesta debida a factores 

exóxenos propios das condicións climáticas favorables, pode estar relacionada con 

actividades de xestión de residuos e con actividades agrogandeiras. 

Nos últimos anos estase a ver unha proliferación de moscas en diferentes puntos 

do país que sobrepasan a molestia, e acaban constituíndo un auténtico problema de 

convivencia e de saúde para as persoas. 

Tal é o caso que a propia Federación Galega de Municipios e Provincias 

(FEGAMP) elaborou unha enquisa na que constatou que se declararon problemas nunha 

vintena de Concellos de Galiza pola presenza masiva de moscas. 

Así, após esta enquisa e a valoración de resultados, a FEGAMP instou á Xunta 

de Galiza a tomar medidas ao respecto asumindo as súa responsabilidade como goberno 

galego e baixo a premisa de que esta problemática transcende o ámbito municipal. 
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Os propios concellos levan desenvolvido accións pola súa parte encargando 

estudos para ver as causas destes episodios e comezar a traballar para atallar esta 

problemática. 

A Xunta xa actuou noutros casos que supuñan de risco para a saúde pública 

como é a xestión da praga de velutinas ou o estudo do impacto do cambio climático na 

proliferación do mosquito tigre en Galiza. 

É pois preciso que o goberno galego asuma as súas responsabilidades en materia 

de xestión do medio e elabore o plan de acción que contemple tanto o estudo das causas 

como posibles solucións á cuestión da proliferación de moscas. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

Dispón o goberno galego dalgún informe ou estudo sobre os episodios de 

proliferación de moscas e das súas posíbeis causas? 

Que medidas de coordinación e de información estableceu a Xunta en relación 

cos concellos afectados e coa FEGAMP? 

Que medidas ten previsto desenvolver a Xunta para facerlle fronte a este 

problema que afecta a uns 20 concellos galegos? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Brais Ruanova Vilas-Boas 

Ariadna Fernández González 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 16/05/2024 12:29:02 

 

Brais Ruanova Vilas-Boas na data 16/05/2024 12:31:27 

 

Ariadna Fernández González na data 16/05/2024 12:31:28 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro e Julio Ernesto Abalde Alonso, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, 

Educación e Cultura. 

 

A política cultural do PP discorre por liñas que as máis das veces atende a 

grandes fitos e grandes eventos que dificilmente atenden a idiosincrasia do 

país e as súas xentes. 

 

Baseándose nesa liña de grandes eventos, a Xunta de Galicia repartiu no ano 

2023 más de 19 millóns de euros en festivais e eventos repartidos pola 

xeografía galega que produciu unha distorsión no tecido cultural autóctono de 

Galicia. 

 

Gran parte deles foron xestionados a través da Axencia de Turismo de Galicia 

que de xeito pouco transparente “distribuíu” as actuacións non se sabe ben 

baixo que criterio. 

 

Por outra parte, hai un importante volume de creadores tanto na escena 

musical como plástica que esperan, dalgún xeito, que desde a Consellería de 

Cultura se estableza un sistema cultural estable que permita desenvolver 

estratexias de visibilización e traballo de xeito continuado e con relevancia en 

Galicia e fóra das nosas fronteiras. 

 

Por tal motivo, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
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1. Que criterios vai establecer a Consellería de Cultura de cara a 

celebracións dos seguintes Xacobeos? 

 

2. Cales son os criterios establecidos para a concesión de actuacións e 

eventos en diferentes festivais en Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio do 2024 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Silvia Longueira Castro na data 16/05/2024 16:23:26 

 

Julio Abalde Alonso na data 16/05/2024 16:23:33 
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A Mesa do Parlamento 

 

Rubén Lorenzo Gómez, Patricia García González, Julio García Comesaña, María 

Dolores Hermelo Piñeiro, Raúl Santamaría González, José Luis Ferro Iglesias, 

Carmen Pomar Tojo, Borja Verea Fraíz e Victor Baladrón Lamas deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

No marco da Estratexia Galega de Linguas Estranxeiras, Edulingüe 2030, que ten 
como obxectivo consolidar os programas de éxito desenvolvidos na última década no 
impulso do plurilingüismo, cada ano centos de auxiliares de conversa prestan os seus 
servizos de apoio ao ensino de linguas estranxeiras no sistema educativo galego.  
 
Os auxiliares de conversa que xogan un papel fundamental no proceso de aprendizaxe 
de idiomas, xa que non só contribúen a que o alumnado coñeza a diversidade de 
idiomas, senón que tamén transmiten a riqueza cultural dos diferentes países. Este 
persoal desenvolve un importante servizo complementario nos centros educativos, 
dando apoio ao profesorado e facilitando as prácticas de conversa en linguas 
estranxeiras como o inglés, o francés, o portugués ou o alemán.  
 
O grado de satisfacción nos centros con esta medida é moi elevado, ao redor do 99% 
considera que esta proposta é moi positiva. Ademais, preto da metade dos auxiliares 
solicitan renovar a súa estadía dun ano para outro. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral: 
 
Como valora a Xunta de Galicia o desenvolvemento do programa de auxiliares de 
conversa dentro do sistema educativo galego? 
 
 

 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 16/05/2024 16:38:51 

 
Patricia García González na data 16/05/2024 16:39:22 

 
Julio García Comesaña na data 16/05/2024 16:39:38 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 16/05/2024 16:39:49 

 
Raúl Santamaría González na data 16/05/2024 16:40:00 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 16/05/2024 16:40:10 

 
Carmen Pomar Tojo na data 16/05/2024 16:41:06 

 
Borja Verea Fraiz na data 16/05/2024 16:41:18 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 16/05/2024 16:41:35 
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A Mesa do Parlamento 

 

Julio García Comesaña, Rubén Lorenzo Gómez, José Luis Ferro Iglesias,  Patricia 

García González, Dolores Hermelo Piñeiro, Raúl Santamaría González, Victor 

Baladrón Lamas, Carmen Pomar Tojo e Borja Verea Fraiz, deputados e deputadas 

do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 

concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

 

No ano 2013 a Xunta de Galicia puxo en marcha o programa Campus de 
Especialización co reto de converter ás universidades e aos seus campus en motores 
do crecemento económico e do benestar social aproveitando as singularidades dos 
territorios nos que estaban situados.  
 
Esta proposta pioneira do Goberno galego buscou reforzar a especialización dos 
campus galegos mediante o desenvolvemento de oito proxectos definidos en base ás 
prioridades de cada universidades. Entre os obxectivos fixados pola Xunta de Galicia 
estaban: establecer o enfoque estratéxico dos campus con respecto aos ámbitos de 
especialización elixidos; reforzar a colaboración estratéxica entre as estruturas de 
goberno e os axentes económicos e sociais; ou facilitar a reestruturación da oferta 
docente de acordo cos retos sociais e as demandas do tecido produtivo nos ámbitos de 
especialización do campus. 
 
Nestes momentos, e a través dun proceso de avaliación externo, foron acreditados 
como Campus de Especialización o de Ferrol (Campus Industrial), o de Lugo (Campus 
Terra) e tamén o será, por superar os trámites, o campus de Ourense (Campus Auga). 
 
Esta acreditación non é un mero recoñecemento simbólico, senón que supón unha 
financiación extraordinaria da Xunta de Galicia para que as universidades poidan seguir 
desenvolvendo as fortalezas destes proxectos nos próximos anos. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral: 
 
Como valora o Goberno galego o desenvolvemento do programa Campus de 
Especialización? 
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Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio García Comesaña na data 16/05/2024 16:56:22 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 16/05/2024 16:57:08 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 16/05/2024 16:57:34 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 16/05/2024 16:58:30 

 
Patricia García González na data 16/05/2024 16:59:16 

 
Raúl Santamaría González na data 16/05/2024 16:59:46 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 16/05/2024 16:59:57 

 
Carmen Pomar Tojo na data 16/05/2024 17:00:07 

 
Borja Verea Fraiz na data 16/05/2024 17:00:22 
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A Mesa do Parlamento 
 
Noelia Pérez López, Cristina Campero Dorado, José Luis Ferro Iglesias, Dolores 
Hermelo Piñeiro, María Deza Martínez, Rubén Lorenzo Gómez, Argimiro Marnotes 
Fernández, Gonzalo Trenor López, Carmen Pomar Tojo e Roberto Rodríguez 
Martínez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
A mellora e construción de infraestruturas viarias e ferroviarias son fundamentais para  
garantir a conectividade, a accesibilidade, o crecemento económico, a competitividade 
empresarial e a calidade de vida dos habitantes de calquera territorio. 
 
Neste senso, e facendo un repaso pola situación actual das infraestruturas 
dependentes do goberno central na provincia de Ourense, e a pesar das reiteradas 
reivindicacións tanto desde o Parlamento de Galicia como por parte do tecido 
empresarial e a cidadanía, temos que lamentar a falta de compromiso do executivo  
nas inversións. 
 
Pese ás reiteradas promesas desde hai anos, a día de hoxe, os trens de alta 
velocidade aínda  chegan a unha estación pendente de reforma e ampliación. Un 
proxecto que sufriu numerosos retrasos, unha licitación fallida, e aínda seguimos sen 
data de inicio das obras.  
 
Tamén acumulan  demoras os dous primeiros subtreitos da Variante 
Exterior,(Taboadela- Túnel de Rante e Túnel de Rante- conexión Seixalbo) e seguen 
pendentes de licitar as obras do resto de subtramos  (Conexión Seixalbo-
Seixalbo; Seixalbo-Túnel de Montealegre e Túnel de Montealegre-Estación de 
Ourense), do mesmo xeito que a reforma dos pasos superioes e inferiores  de 
Tarascón e Ramón Puga, que continúan en punto morto. 
 
Doutra banda, a vertebración viaria para unir o interior da provincia e esta con zonas 
limítrofes, pasa por similar situación.  
 
Ourense é Lugo son as únicas dúas provincias colindates en España, nas que a día de 
hoxe , non existe unha autovía ou autopista que as una.  
 
O único treito en funcionamento da A- 56, e o de A Barrela-San Martiño. Nove 
quilómetros que non cumplen coa función de conectar as dúas cidades, e aos que 
resulta imprescindible unir o treito San Martiño-Cambeo á maior brevidade. Unha 
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autovía prioritaria para a vertebración interior de Galicia e  tamén para o transporte de 
mercancías  entre a provincia de Lugo e o sur de Galicia e Portugal.  
 
En relación co primeiro treito da a variante norte de Ourense, Eirasvedras Quintela, o 
acto protocolario de colocación da primeira pedra das obras tivo lugar o 16 de setembro 
de 2022 pero día de hoxe seguen sen iniciarse, a pesar da súa importancia para 
desconxestionar os treitos urbanos da  N-120 
e posibilitar o boulevard termal. Falta a licitación tamén do segundo tramo do variante 
Norte de Ourense entre Quintela e A Casilla. 
 
Salientar os déficits de mantemento en conservación da autovía A.52 e das estradas 
nacionais, especialmente da N-120 que en boa parte do seu trazado presenta graves 
deficiencias  debido á falta de inversión  na rehabilitación integral do firme. 
 
Máis o abandono por parte do goberno socialista das comunicacións con Valdeorras 
non se limita só a esta infraestrutura. Hai un ano e sete meses que deberían ter 
finalizado as obras do vial de conexión entre a N-536 e a N-120 “Sobradelo – O Barco 
de Valdeorras” e o Goberno continúa sen dar unha data para o remate das obras desta 
imprecindible circunvalación para sacar o tráfico pesado do centro do Barco. 
 
En relación á A-76 temos que lamentar o incumprimento de licitar, xa no pasado ano, 
as obras do primeiro treito entre Vilamartín da Abadía e Requejo, e seis anos despois 
ainda seguimos á espera de que se redacten os proxectos de outros dous, O Barco – A 
Veiga de Cascallá  e Requejo – A Veiga. O abandono desta autovía vital para as 
comunicación de Galicia e Castela e León, e inxustificable. 
 
Tamén poderíamos falar da desidia por parte do executivo nos retrasos na licitación 
das obras dos carrís de adiantamento  na estrada N-120 desde Os Peares – Alto de 
Guítara ata Ourense, un proxecto iniciado no ano 2017 polo goberno de Mariano Rajoy, 
e que resulta imprescindible para mellorar a seguridade viaria  desta estrada. 
 
En resumo, obras vitais e imprescindibles para o desenvolvemento da provincia de 
Ourense e o desenvolvemento de Galicia, que precisan de compromisos firmes e non 
declaracións de intencións por parte do goberno do Estado. Por iso, consideramos 
imperativo reclamar ao Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana 
axilidade tanto nas tramitacións dos proxectos, como nas  licitacións e execución das 
obras. 
 
En base ao anteriormente exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte 
pregunta en Comisión: 
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Que valoración fai o Goberno galego da situación das infraestruturas estatais na 
provincia de Ourense?   
 
 
Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 16/05/2024 16:41:34 

 
Cristina Campero Dorado na data 16/05/2024 16:41:58 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 16/05/2024 16:42:09 

 
Dolores Hermelo Piñeiro na data 16/05/2024 16:42:20 

 
María Deza Martínez na data 16/05/2024 16:42:31 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 16/05/2024 16:42:42 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 16/05/2024 16:42:59 

 
Gonzalo Trenor López na data 16/05/2024 16:43:08 

 
Carmen Pomar Tojo na data 16/05/2024 16:43:27 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 16/05/2024 16:43:46 
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A Mesa do Parlamento 

 

Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Paula Mouzo 

Mas, Julio García Comesaña, Argimiro Marnotes Fernández, José Manuel Mato 

Díaz, Víctor Manuel Baladrón Lamas e Nicole Grueira Fernández, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

A poboación estranxeira  representa en Galicia un 5,7 % da  poboación total (según 

datos do INE). 

 

Se extraemos os datos de Ourense esa cifra alcanza o 6,8 %, a porcentaxe máis alta 

de todas as provincias galegas. 

 

Mais aló dos datos demográficos, que son importantes para detectar patróns e 

tendencias, moitos destes migrantes, e así o denuncian varias organizacións que 

conforman a súa rede de axuda, atópanse desde hai un tempo con problemas, esperas 

de varios meses, ben  para levar a cabo os trámites necesarios para regularizar a súa 

situación, ben para a realización de trámites ordinarios. 

 

 

 

Entidades, ONG, e federacións levan tempo advertindo do feito de que cada vez é máis 

problemático obter o NIE, polas escasas citas que dan na Comisaría da Policía 

Nacional, e manifestando  ademáis que a maioría das persoas estranxeiras chegan 

cunha estancia de corta duración ( autorización para permanecer no territorio español 
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por un periodo de tres meses como máximo) e que en moitas ocasións o tempo de 

espera para lograr a cita é superior deixando a estas persoas nunha situación que lles 

obriga a vivir dos seus aforros se os teñen, ou recurrir á economía sumerxida ata que 

podan regularizar a súa  situación. 

 

Mais este retraso non afecta só aos recén chegados, tamén aos migrantes que xa 

están establecidos na nosa provincia e que se atopan traballando ou mesmo 

estudando, e que precisan ter tamén a documentación actualizada e en regra para 

continuar co seu proxecto vital. 

 

Migrantes, organizacións, entidades, empresas, sindicatos e mesmo o Consello Xeral 

da Abogacía Española teñen denunciado que o colapso existente no sistema de 

Estranxeiría deixa a milleiros de migrantes nun “limbo legal”. 

 

E aínda que a finais do mes de abril entraba en funcionamento un novo sistema de 

citación online, o funcionamento non mellorou, polo menos ata o momento. 

 

O primeiro día saturouse e web e poucas persoas foron capaces de conseguir unha 

cita co novo sistema. 

Para o Grupo Parlamentario Popular esta situación de desorganización e colapso das 

oficinas de estranxeiría, non é unha cuestión de posta a disposición de  medidas  

telemáticas, é unha cuestión de falta de medios técnicos e humanos, a día de hoxe hai 

preto dun 30% de postos sen cubrir na Dirección Xeral da Policía. 

 

Unha  situación insostible no tempo e que deixa en situación de desamparo  e merma 

de dereitos aa poboación migrante da cidade e da provincia de Ourense. 
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En base ao anteriormente exposto  os deputados asinantes, formulan a seguinte 

pregunta en Comisión:   

 

Que valoración fai o Goberno galego da falta de medios técnicos e humanos nas 

oficinas de estranxeiría en Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 16/05/2024 16:53:49 

 
Alberto Pazos Couñago na data 16/05/2024 16:54:07 

 
Paula Prado del Rio na data 16/05/2024 16:54:19 

 
Paula Mouzo Mas na data 16/05/2024 16:54:33 

 
Julio García Comesaña na data 16/05/2024 16:54:54 

 
Argimiro Marnotes Fernández na data 16/05/2024 16:55:11 

 
José Mato Díaz na data 16/05/2024 16:55:23 

 
Víctor Baladrón Lamas na data 16/05/2024 16:55:43 

 
Nicole Grueira Fernández na data 16/05/2024 16:55:52 
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A Mesa do Parlamento 

 

Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Raquel Arias Rodríguez, Encarna 

Amigo Díaz, Patricia García González, Nicole Grueira Fernández, Roberto 

Rodríguez Martínez, Raúl Santamaría González e Gonzalo Trenor López, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia,  ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

Os  esforzos do goberno galego están centrados  en xerar riqueza e emprego, 

dinamizar o territorio e fixar poboación, traballando da man das empresas, pemes e 

autónomos para dar tamén respostas ás súas necesidades e co firme propósito de 

avanzar no crecemento e progreso de Galicia. 

 

E para acadar ese reto  a Xunta de Galicia abogou por unha nova fórmula para apoiar 

ao emprendemento e puxo en marcha  unha rede de  Polos de Emprendemento que 

traballa para impulsar e consolidar proxectos, e na que calquera persoa que queira 

emprender atope acompañamento e asesoramento continuado, unha metodoloxía 

común validada e adaptada a cada proxecto e unha titorización con profesionais de 

primeiro nivel, co obxectivo de poñer a disposición de todos os emprendedores/as a 

axuda necesaria para sacar adiante negocios viables. 

 

 

Nesta rede, identifícanse as necesidades e oportunidades para emprender que 

presenta cada un dos territorios, detectando as actividades económicas con potencial 

que xorden en cada territorio para saber onde é máis efectivo emprender, ademais de 
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fomentar os proxectos que permitan desenvolver novos sectores innovadores para 

dinamizar a contorna e crear sinerxias co tecido empresarial existente. 

 

Actualmente, hai dous polos pendentes de iniciar a súa actividade, o de Sarria e o de 

Vilanova de Arousa, e  hai 13  activos,  en A Fonsagrada, Baños de Molgas, Coristanco, 

Ferrol, Friol, Melide, Mondoñedo, Monforte de Lemos, O Barco de Valdeorras, O 

Carballiño, O Porriño, Silleda e Verín, consolidados xa como foros de interlocución, 

especialmente no ámbito rural, e dos que pode beneficiarse calquera iniciativa 

independentemente  da fase na que se atope o desenvolvemento do proxecto.   

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal é o balance do Goberno galego sobre o funcionamento da Rede de Polos de 

Emprendemento e que resultados se obtiveron ata o de agora en canto ao 

acompañamento  e asesoramento das persoas usuarias? 

 

2.- Que acollida tivo o mapa de emprendemento entre a poboación galega e que 

beneficios aporta á nosa sociedade emprendedora? 

 
Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noelia Pérez López na data 16/05/2024 17:06:31 

 
Alberto Pazos Couñago na data 16/05/2024 17:06:49 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 16/05/2024 17:07:01 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 16/05/2024 17:07:18 

 
Patricia García González na data 16/05/2024 17:07:42 
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Nicole Grueira Fernández na data 16/05/2024 17:07:58 

 
Roberto Rodríguez Martínez na data 16/05/2024 17:08:08 

 
Raúl Santamaría González na data 16/05/2024 17:08:21 

 
Gonzalo Trenor López na data 16/05/2024 17:08:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé, deputada 

e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre a reposición do paso de peóns eliminado na PO-550 á altura 

de Coirón, no concello de Meaño. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A veciñanza de Coirón, na parroquia de Dena, no concello de Meaño 

encontrouse coa sorpresa, dun día para outro, da eliminación do paso de peóns situado 

na zona que permitía cruzar a estrada PO-550 que vai de Cambados á Lanzada que 

soporta un importante tráfico de vehículos. 

É un acceso moi transitado  por todo tipo de persoas, mais especialmente por 

nen@s, xa que este paso está localizado próximo ao CEIP Coirón-Dena, ao IES de 

Meaño, ao pavillón municipal, a piscina e do campo de fútbol da parroquia, ademais de 

establecementos comerciais e de restauración. 

Tamén é moi usado por persoas maiores, xa que está situado nunha zona coa 

poboación moi envellecida, a súa eliminación dificulta tarefas do día a día, como ir a 

recoller aos nenos ao colexio e a actividades extraescolares, ou simplemente cruzar a 

tirar o lixo, que para unha persoa maior, tendo que desprazarse ao outro máis próximo, 

pasa de unha acción de 2 minutos a ser de 15. 

Este paso de peón leva sinalizado dende o 2007, e está sinalizado cun semáforo 

de precaución, sen que teñamos información de ningún tipo de problema de circulación 

nesta vía. 
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A veciñanza considera que non hai ningunha xustificación para eliminar este 

paso de peóns, mostrando o seu malestar e rechazo a esta decisión 

A Xunta de Galiza é a titular desta estrada e ten a obriga de garantir  que a 

circulación de vehículos pola mesma sexa compatíbel coa seguranza da veciñanza, e 

esta está en risco coa eliminación do paso de peóns existente, de tomar as medidas para 

non poñer en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar a 

mesma no seu día a día. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Vai atender a Xunta de Galiza as demandas da veciñanza de restablecer o paso 

de peóns eliminado  na estrado PO-550 no lugar de Coirón, Dena, no concello de 

Meaño? 

Por que razón a Xunta de Galiza procedeu a eliminar o paso de peóns  situado na 

PO-550  no lugar  de Coirón, no concello de Meaño? 

Quen é responsábel de tomar a decisión de eliminar este paso de peóns que pon 

en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar esta estrada no 

seu día a día? 

Considera que a intensa circulación de vehículos pola mesma é compatíbel coa 

seguranza da veciñanza, sen este paso de peóns? 

 

Santiago de Compostela, 16 de maio de 2024 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 
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